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CONSELL PLENARI

Acta de la sessió celebrada el dia 17 de maig de
1996 i aprovada el dia 19 de juny de 1996.

Al Saló de la Reina Regent de la Casa de la Ciutat
de Barcelona, el dia disset de maig de mil nou-cents
noranta-sis, es reuneix el Consell Plenari, en sessió
ordinària, sota la presidència de l'Excm. Sr. Alcalde
Pasqual Maragall i Mira. Hi concorren I'll-lm. Sr. i les
ll·lmes. Sres. Tinents d'Alcalde, Joan Clos i Matheu,
Eulàlia Vintró i Castells, Maravillas Rojo i Torrecilla, i
Pilar Rahola i Martínez, i les ll·lmes. Sres. i els ll·lms.
Srs. Regidors, Joaquim de Nadal i Caparà, Teresa
Sandoval i Roig, M. Carmen San Miguel i Ruibal,
Antoni Santiburcio i Moreno, Francesc Xavier Casas i
Masjoan, Enric Truñó i Lagares, Inmaculada Mora-
leda i Pérez, Albert Batlle i Bastardas, Josep M.
Vegara i Carrió, Francesc Narváez i Pazos, Pere
Alcober i Solanas, Ernest Maragall i Mira, Joan Fuster
i Sobrepere, Miquel Roca i Junyent, Josep M.
Samaranch i Kirner, Carme Servitje i Mauri, Joan
Puigdollers i Fargas, Vicenç Gavaldà i Casat, Antoni
Marcet i Rocabert, Daniel Fabregat i Llorente, Anna
Paredes i Rodríguez, Jaume Ciurana i Llevadot, Mi¬
quel Llongueras i Campahà, Antoni Miquel i Cerveró,
Enrique Lacalle i Coll, Antonio Ainoza i Cirera, José
Alberto Fernández i Díaz, Emilio Álvarez i Pérez,
Marta Vila i Florensa, Jordi Cornet i Serra, José Ra¬
món Tobia i Galilea, Eugeni Forradellas i Bombardó,
Josep Puig i Boix, i Agustí Soler i Regàs, assistits per
la Secretària General Accidental, Sra. Irene Pagès i
Perarnau, que certifica.
Excusa la seva assistència I'll-lm. Sr. Francesc

Homs i Ferret.
Hi és present l'Interventor Municipal, Sr. Lluís Mata

i Remolins.
Constatada l'existència de quòrum legal, la Presi¬

dència obre la sessió a les deu hores i quinze minuts.
Es dóna per llegida l'acta de la sessió anterior, ce¬

lebrada el 16 d'abril de 1996, l'esborrany de la qual
ha estat tramès a tots els membres del Consistori; i
s'aprova.

En el despatx d'ofici el Consell Plenari acorda:
Quedar assabentat de la credencial expedida per

la Junta Electoral Central expressiva de la designació
com a Regidora d'aquest Ajuntament, de la Sra. Joa¬
na Maria Ortega i Alemany, en substitució de I'll-lm.
Sr. Manuel J. Silva i Sánchez.

El Sr. Alcalde requereix la presència de la ll·lma.
Sra. Joana M. Ortega i Alemany i després de compro¬
var la seva credencial, li pregunta si l'afecta alguna
causa d'incompatibilitat. La nova Regidora electa
contesta que no. Tot seguit el Sr. Alcalde li formula la
pregunta següent: Jureu o prometeu per la vostra
consciència i honor complir fidelment les obligacions
del càrrec de Regidora de l'Ajuntament de Barcelona
amb lleialtat al Rei i respectar i fer respectar la Cons¬
titució i l'Estatut de Catalunya? La ll·lma. Sra. Joana
M. Ortega i Alemany, dempeus, contesta que ho pro¬
met; i el Sr. Alcalde, atès que la nova Regidora ha

presentat a la Secretaria General la declaració de
béns i activitats establerta a l'article 75 de la Llei
7/1985, de 8 d'abril, Reguladora de les Bases del Rè¬
gim local, 148 de la Llei Municipal i de Règim local de
Catalunya, i 30 del Reglament d'Organització, funcio¬
nament i règim jurídic de les Entitats locals, li dóna
possessió del càrrec.

La ll·lma. Sra. Joana M. Ortega i Alemany s'incor¬
pora a la sessió.

El Sr. Alcalde dóna la benvinguda a la nova Regi¬
dora tot confiant que sabrà sintonitzar amb l'esperit
que anima la Corporació.
Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de 23

d'abril de 1996 (S1/D/1996 1320), que atribueix i de¬
lega al President de la Comissió d'Equilibri Territorial i
Planejament Urbà, determinades facultats en matèria
urbanística i desconcentra en l'esmentat President la
imposició de sancions per la realització d'activitats
sense llicència o incomplint-ne les condicions.
Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de 23

d'abril de 1996 (S1/D/1996 1319), que delega en el
President de la Comissió de Medi Ambient i Serveis
Urbans l'atorgament de llicències de canalitzacions
per a l'execució d'obres a la via pública i les autoritza¬
cions a particulars per a la col·locació de fites, tan¬
ques protectores i senyals orientadors i li descon¬
centra la incoació, el nomenament d'instructor i la
resolució dels expedients sancionadors per infracció
de determinades ordenances municipals.
Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de 23

d'abril de 1996 (S1/D/1996 1358), que delega en els
Regidors de Districtes facultats per a l'efectivitat de la
Transferència 19, confereix el caràcter d'actes de
gestió a les notificacions, trasllats i comunicacions de
les resolucions dictades en virtut de tal delegació, i
delega en el Regidor President de Política del Sòl i
Habitatge determinades facultats relatives a les ex¬
propiacions centralitzades, al llançament d'ocupants i
a les obres d'enderrocament de les finques obtingu¬
des en tals expropiacions.
Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de 23

d'abril de 1996 (S1/D/1996 1357), que delega en els
Regidors de Districte l'aprovació de les certificacions
de les obres i treballs de pavimentació, enllumenat
públic i neteja atribuïdes als Districtes per la Transfe¬
rència núm. 20.
Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de 23

d'abril de 1996 (S1/D/1996 1324), que designa els
membres de la Comissió Tècnica de Manteniment i
Millora de l'Eixample, i en nomena President i Vice-
president, respectivament, els ll·lms. Srs. Xavier Ca¬
sas i Masjoan i Antoni Marcet i Rocabert.
Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de 23

d'abril de 1996 (S1/D/1996 1325), que nomena els
membres de la Comissió Tècnica Assessora de Pu¬
blicitat.
Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de 8 de

maig de 1996 (S1/D/1996 1524), que crea la Comis¬
sió de Política del Paisatge Urbà, amb la següent
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composició: Presidenta, ll·lma. Sra. Teresa Sandoval
i Roig; Vocals: els ll·lms. Srs. Albert Batlle i Bastar¬
das, Xavier Casas i Masjoan, Joaquim de Nadal i Ca¬
parà, Joan Fuster i Sobrepere, Ernest Maragall i Mira,
Francisco Narváez i Pazos, Enric Truñó i Lagares i
Josep M. Vegara i Carrió, i la ll·lma. Sra. Carmen San
Miguel i Ruibal.
Quedar assabentat óeIs decrets de l'Alcaldia, de 26

i 30 d'abril de 1996 (S1/D/1996 1344 i 1368), que de¬
signen membre del Plenari del Consell Municipal de
Benestar Social en representació de l'àmbit universi¬
tari i professional, la Sra. Sílvia Navarro i Pedreño i la
Sra. Rosa Martí-Sensat i Rodríguez.
Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de 30

d'abril de 1996 (S1/D/1996 1366), que designa repre¬
sentants de l'Ajuntament al Consell General del Con¬
sorci de Comunicació Local, els ll·lms. Srs. Joan Clos
i Matheu, Ernest Maragall i Mira, Eugeni Forradellas i
Bombardó i Francesc Narváez i Pazos.

El Sr. Fernández observa que en els òrgans rec¬
tors del Consorci de Comunicació Local, malgrat que
els seus membres representen les institucions
consorciades, hi haurien de ser presents les diverses
forces polítiques, principi que no respecta el decret
que es posa en coneixement del Plenari; i demana
que s'informi sobre les obligacions econòmiques que
comporta la participació d'aquest Ajuntament en tal
Consorci.

El Regidor de Funció Pública i Qualitat, Sr. Ernest
Maragall, contesta que la presència en tals òrgans de
les diverses forces polítiques es pot articular a través
de qualsevol de les tres institucions consorciades,
l'Ajuntament, la Mancomunitat de Municipis Metropo¬
litans i la Diputació, a través de la qual, precisament,
està previst canalitzar la participació del Grup Popu¬
lar; i que els compromisos econòmics es donaran a
conèixer als òrgans competents en el moment que es
formalitzin.
Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de 30

d'abril de 1996 (S1/D/1996 1367), que designa repre¬
sentants de l'Ajuntament a la Comissió Mixta Ajunta¬
ment de Barcelona-Entitat Metropolitana del Medi
Ambient, l'Il·lm. Sr. Josep M. Vegara i Carrió i els Srs.
Manuel Tuñí i Vancells, Joan Molina i Vivas, Robert
Marsán i Álvarez, Rosa M. Forcada i Castelltort i
Jaume Galofré i Crespí.
Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de 19

de març de 1996 (S1/D/1996 1579), que aprova la in¬
corporació al Pressupost de 1996 de romanents de
crèdit de la liquidació del Pressupost de 1995, corres¬
ponents a despeses amb finançament afectat, per un
import de 1.963.441.297 pessetes.

El Sr. Fernández, vist que entre tals romanents fi¬
gura una aportació de 105 milions pels serveis de
bombers que l'Ajuntament presta al Port de Barce¬
lona, demana que es contesti la interpel·lació del seu
Grup sobre el cost de tals serveis i les contrapresta-
cions que en rep l'Ajuntament.
Quedar assabentat dels decrets de l'Alcaldia, de 22

i 25 d'abril de 1996 (S1/D/1996 1580 i 1576), que
aproven expedients de generació d'ingressos per im¬
port de 135.212.216 i 45.000.000 de pessetes, res¬
pectivament.

El Sr. Fernández es pregunta si els 45 milions de
pessetes per a adquirir accions de Barcelona Regio¬
nal corresponen a una proposta solidària de tot
l'equip de govern.

Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de 27
de març de 1996 (S1/D/1996 1157), que nomena fun¬
cionari eventual el Sr. Armand Giménez i Navarro.
Ratificar el decret de l'Alcaldia, de 30 d'abril de

1996 (S1/D/1996 1379), pel qual, en virtut de con¬
curs, es nomena les Sres. M. Carmen González i Du¬
ran, M. Carmen Ferrer i Vega, Isabel Pérez i Martínez
i Anna Azabal i Cruz, adscrites respectivament a un
Centre tipus A dels Districtes de Sant Martí i de Ciutat
Vella i a un Centre Tipus B dels Districtes de Sant
Andreu i Ciutat Vella.
S'aprova amb l'abstenció dels Srs. Roca, Sama¬

ranch, Puigdollers, Gavaldà, Marcet, Fabregat, Ciura¬
na, Llongueras i Miquel, i les Sres. Servitje, Paredes i
Ortega, i també amb la dels Srs. Lacalle, Ainoza,
Fernández, Álvarez, Cornet i Tobia, i la Sra. Vila.
Ratificar la resolució, de 29 de març de 1996

(S2/D/1996 251), que adjudica a Vigilantes Seguridad
Exprès, SA, el contracte dels serveis de vigilància i
seguretat de l'Oficina Permanent d'Atenció Social per
un import de 22.822.954 pessetes, de les quals
8.546.884 es disposen contra el Pressupost de 1996 i
la resta s'aplicaran en les quantitats que es concreten
contra els Pressupostos de 1997 i 1998.
S'aprova amb l'abstenció dels Srs. Lacalle, Ainoza,

Fernández, Álvarez, Cornet i Tobia, i la Sra. Vila.
Ratificar la resolució, de 23 d'abril de 1996

(S2/D/1996 27), que modifica el Plec de clàusules del
contracte de prestació dels serveis de gestió i funcio¬
nament de la Residència municipal per a la gent gran
Francesc Layret, en haver estat declarat desert el
pertinent concurs, adjudica l'esmentat contracte a
l'empresa Progess, Projectes i Gestió de Serveis So¬
cials, SL, per un import de 321.287.015 pessetes, de
les quals 75.596.947 es disposen contra el Pressu¬
post de 1996 i la resta s'aplica, en les quantitats que
es concreten, contra els Pressupostos de 1997, 1998
i 1999.

El Sr. Fernández avança el vot contrari del seu
Grup tot comentant que aquest contracte s'adjudicarà
a una empresa que no participà en el concurs; que en
l'expedient no hi ha informe jurídic sobre el Plec de
clàusules administratives, hi manca també un informe
sobre la gestió de l'anterior adjudicatari i els motius
pels quals no s'ha optat per prorrogar el contracte an¬
terior mentre es tramitava un nou concurs, sobretot
quan els requeriments a l'anterior adjudicatari fan
pensar en una gestió insatisfactòria.

El Sr. Puigdollers significa que el concurs per a ad¬
judicar la gestió i funcionament de la Residència
Francesc Layret es posà en marxa sense que aquest
Plenari s'hagués pronunciat prèviament sobre les
condicions de tal contracte, aprovades per una reso¬
lució de la Gerència de Serveis Personals de 7 de fe¬
brer de 1996 i modificades, després, per una altra
que no es porta a ratificació fins a avui.
També mostra la seva preocupació perquè es valo¬

rin més les manifestacions que es fan en un paper,
que no pas l'experiència, de manera que, després de
no haver adjudicat el concurs per no assumir el risc
de fer-ho a una empresa sense experiència, ara el
contracte s'adjudica a una empresa que no en té pas
en la gestió de residències per a la gent gran. Afegeix
que en una auditoria sobre la gestió d'aquest tipus de
residències, l'empresa que tenia encomanada ante¬
riorment la de la Residència Francesc Layret supera¬
va la mitjana; que no li agrada la concentració de
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contractes de serveis socials en una determinada
empresa; i que tampoc li semblen correctes les rela¬
cions i coincidències que ha trobat entre accionistes i
dirigents de l'empresa adjudicatària i persones que
han treballat a l'Ajuntament.
Anticipa que, per totes les consideracions exposa¬

des, el seu Grup no pot donar suport a una ratificació
que perjudica la imatge de la Ciutat, motiu pel qual
demanà ahir a la tarda que aquest punt quedés da¬
munt la taula per a estudiar-lo més a fons.

La Sra. Vintró contesta que l'expedient, en els as¬
pectes formals, ha estat revisat pels Serveis Jurídics i
la Secretaria General, que l'han considerat modèlic;
que a l'hora de valorar l'experiència, s'han atès les
recomanacions de la Unió Europea al Govern Espa¬
nyol; que el concurs es declarà desert perquè Catsar
no presentà el document de classificació empresarial
i el seu projecte no oferia millores sobre la seva ges¬
tió anterior, al llarg de la qual se li formularen diver¬
ses observacions en tal sentit, i perquè Eulen no te¬
nia experiència en la gestió de residències i el
projecte que presentava no oferia garanties sufi¬
cients; que declarat desert el concurs, es prorrogà
per dos mesos el contracte anterior i es demanaren
ofertes a vuit empreses, de les quals contestaren
Catsar, Eulen, Progress, i la Societat Cooperativa de
Treballadors Familiars; i que de les quatre propostes
presentades, la de més qualitat des del punt de vista
tècnic de la prestació del servei era la de Progess.
Afegeix, pel que fa a les possibles incompatibilitats,
que un expedient instruït el 1993 deixà perfectament
clar el dret de determinades persones a tenir accions
en empreses que optin a contractes públics sempre i
quan no se superin els percentatges establerts; que
l'error de no haver demanat la compatibilitat quedà
esmenat; i que l'adjudicatària ha presentat una decla¬
ració notarial de no trobar-se incursa en cap causa
d'incompatibilitat.
Puntualitza que en la gestió de residències no hi ha

cap concentració d'empreses adjudicatàries, perquè
les quatre en funcionament són gestionades per em¬
preses diferents; que l'Ajuntament té l'obligació de
vetllar per l'atenció que es presta a les persones as¬
sistides a les residències; que els Serveis Jurídics es¬
tan analitzant si el comportament de l'empresa Catsar
en la fase final de la seva gestió comporta incompli¬
ment de les clàusules del Plec de condicions i, si fos
així, s'actuaria en conseqüència; que per dues vega¬
des tal empresa va treure de la Residència Francesc
Layret els treballadors de Progess que s'hi havien
desplaçat per conèixer el funcionament del centre, i
en vista d'això, l'Ajuntament la requerí perquè l'aban¬
donés el dia en què expirava el contracte.
Finalment, es mostra disposada a revisar tot l'ex¬

pedient amb els Srs. Fernández i Puigdollers, i a visi¬
tar amb ells la Residència Francesc Layret perquè
puguin comprovar com està funcionant perfectament
malgrat les pressions externes.

El Sr. Puigdollers precisa que els seus dubtes pro¬
venen precisament d'haver-se mirat l'expedient amb
molta cura; i que hi ha una relació directa de perso¬
nes que treballen o han treballat a l'Ajuntament i a
l'empresa adjudicatària, i la imatge de la Ciutat no en
surt beneficiada.

El Sr. Fernández recull els compromisos que ha
expressat la Sra. Vintró, de la intervenció de la qual
dedueix una valoració insatisfactòria de la gestió de

l'empresa Catsar, aspecte que desitja conèixer amb
més detall i que el porta a inquirir per què, en tot cas,
no es van prendre les mesures pertinents.

El Sr. Soler, després de recomanar que Conver¬
gència i Unió desplegui el mateix interès per la gestió
de les Residències de què és responsable a través
de la Generalitat, manifesta la seva preocupació per
les 32 persones que han perdut el seu lloc de treball
a conseqüència de la nova adjudicació i que haurien
de poder-se acollir a la clàusula de subrogació dels
contractes públics, sobretot tractant-se de serveis
d'atenció a les persones, en els quals els canvis de
personal no resulten aconsellables.

La Sra. Vintró aclareix que l'Ajuntament no pot re¬
nunciar a fer un seguiment de la qualitat dels serveis
que es presten, i per això procura la col·laboració en¬
tre els seus serveis i el de les empreses adjudicatà¬
ries; que dintre d'aquesta dinàmica no s'han observat
incompliments flagrants, però sí aspectes de detall
que són susceptibles de millora; que comparteix la
preocupació del Sr. Soler, però la subrogació ni legal¬
ment ni tècnicament és exigible, sinó negociable en¬
tre les empreses; que, no obstant això, en els serveis
de caràcter personal l'actitud del treballador o de la
treballadora incideix en la valoració del servei i, per
tant, resulta discutible que el personal de l'anterior
adjudicatari pugui passar al nou; que dintre de pocs
dies l'Ajuntament es podria trobar en una situació in¬
versa a la que ara es planteja, si l'Institut Municipal
de Disminuïts no resultava adjudicatari de la gestió
de les Residències Amílcar i Valldaura, que fins ara
ha vingut desenvolupant i que la intervenció de la Ge¬
neralitat ha obligat a treure a concurs públic.

El Sr. Roca suggereix la possibilitat d'incloure la
subrogació com una condició més del Plec.

La Sra. Vintró considera que la sensibilitat que el
Sr. Roca demostra en l'Ajuntament, la Generalitat no
la té pas en els seus centres.

El Sr. Roca replica que la Sra. Vintró no hauria
d'adduir sensibilitats recíproques quan ell no ha fet
pas responsable la Segona Tinent d'Alcalde de la
manca de sensibilitat de ningú.
S'aprova amb el vot en contra dels Srs. Roca,

Samaranch, Puigdollers, Gavaldà, Marcet, Fabregat,
Ciurana, Llongueras i Miquel, i les Sres. Servitje, Pa¬
redes i Ortega, i també dels Srs. Lacalle, Ainoza,
Fernández, Álvarez, Cornet i Tobia, i la Sra. Vila.
Ratificar la resolució del Gerent del Districte de

l'Eixample, de 24 d'abril de 1996 (96002089), per la
qual: s'aprova el Projecte, Memòria, Pressupost i
Plec de Condicions tècniques i economicoadminis-
tratives particulars de les obres de construcció dels
Centres compactats de Serveis Personals, Casal de
la Gent Gran i Casal Infantil de la Sagrada Família a
l'edifici annex al Mercat del mateix nom; se n'autorit¬
za la despesa de 78.458.000 pessetes, de les quals
44.458.000 aniran contra el Pressupost de 1996 i
mentre que la resta s'aplicarà contra el Pressupost de
1997, i es convoca licitació mitjançant procediment
obert.
Ratificar el decret de l'Alcaldia, de 9 de maig de

1996 (S1/D/1996 1586), pel qual s'aprova el Plec de
condicions economicoadministratives particulars i tèc¬
niques de la remodelació de les plantes primera i
tercera de l'Edifici Nou i la galeria de connexió entre
els Edificis Vell i Nou de les Cases Consistorials; se
n'autoritza la despesa plurianual de 346.825.751 pes-
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setes, de les quals 63.000.000 de pessetes aniran
contra el Pressupost de 1996 i la resta contra el Pres¬
supost de 1997; i es convoca concurs públic obert per
a la seva adjudicació.

El Sr. Fernández pensa que la remodelació de les
Cases Consistorials no hauria d'ésser una qüestió
prioritària.

El Sr. Puigdollers considera que la remodelació de
les Cases Consistorials no hauria d'ésser prioritària
en uns moments d'austeritat i contenció de la despe¬
sa pública.
S'aprova amb el vot en contra dels Srs. Roca, Sa¬

maranch, Puigdollers, Gavaldà, Marcet, Fabregat,
Ciurana, Llongueras i Miquel, i les Sres. Servitje, Pa¬
redes i Ortega, i també amb l'abstenció dels Srs.
Lacalle, Ainoza, Fernández, Álvarez, Cornet i Tobia, i
la Sra. Vila.
Ratificar la resolució, de 7 de març de 1996, que:

aprova el Plec de condicions economicoadministra-
tives particulars i tècniques del contracte de sub¬
ministrament d'un equip de fotocopiadora de gran
producció; n'autoritza la despesa de 37.500.000 pes¬
setes, de les quals 7.292.000, aniran contra el Pres¬
supost de 1996 i la resta contra els dels anys 1997,
1998 i 1999; i convoca concurs públic obert per a
l'adjudicació del contracte.
S'aprova amb l'abstenció dels Srs. Roca,

Samaranch, Puigdollers, Gavaldà, Marcet, Fabregat,
Ciurana, Llongueras i Miquel, i les Sres. Servitje, Pa¬
redes i Ortega.
Designar, de conformitat amb la petició del Grup de

Convergència i Unió, I'll-lm. Sr. Antoni Miquel i
Cerveró representant de l'Ajuntament a l'Entitat Me¬
tropolitana dels Serveis Hidràulics i Tractament de
Residus, en substitució de l'Il·lm. Sr. Antoni Marcet i
Rocabert.
Ratificar el mutu acord signat el 16 d'abril de 1996,

amb l'Ajuntament del Prat de Llobregat i l'Autoritat
Portuària de Barcelona, en desenvolupament de la
clàusula segona, apartats c), i) i j) del Conveni de
cooperació en estructures i medi ambient al Delta del
Llobregat.
Ratificar les resolucions de 9 de maig de 1996, per

les quals, respectivament:
a) S'aprova el Projecte i Plec de condicions particu¬

lars de la conversió en zona de vianants del carrer de
Monlau; se n'autoritza la despesa per un import de
27.500.000 pessetes, de les quals 15.000.000 seran
a càrrec del Pressupost de 1996, i la resta contra el
de 1997; i es convoca el pertinent concurs.

b) S'aprova el Projecte i Plec de condicions particu¬
lars de l'ordenació del carrer del Pacífic; se n'autorit¬
za la despesa per un import de 75.000.000 de pesse¬
tes, de les quals 30.000.000 seran a càrrec del
Pressupost de 1996, i la resta contra el de 1997; i es
convoca el pertinent concurs.
Ratificar l'acord del Consell d'Administració del Pa¬

tronat de l'Habitatge, de 17 d'abril de 1996, que auto¬
ritza la concertació de préstecs hipotecaris per al fi¬
nançament de diverses obres per un import màxim de
1.304.000.739 pessetes, en les condicions establer¬
tes al Reial Decret 2.190/1995, de 18 de desembre,
que són: tipus d'interès al promotor, 5 %; termini, 3
anys de manca més 25 d'amortització; anualitats crei¬
xents a l'1,5 % anual.
S'aproven els dos punts anteriors amb l'abstenció

dels Srs. Roca, Samaranch, Puigdollers, Gavaldà,

Marcet, Fabregat, Ciurana, Llongueras i Miquel, i les
Sres. Servitje, Paredes i Ortega.
Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de 16

de maig de 1996 (1790), que aprova les liquidacions
dels Pressupostos de 1995, dels Instituts Municipals
de Disminuïts, Educació, Informàtica, Mercats, Re¬
captació, Serveis Funeraris, Urbanisme, Música,
Parcs i Jardins i Barcelona Espectacle, del Patronat
Municipal de l'Habitatge i de la Fundació Mies Van
Der Rohe.
Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de 14

de maig de 1996 (1637), pel qual s'aprova la normati¬
va reguladora del procediment i requisits que hauran
de seguir les actuacions de l'Ajuntament adreçades al
foment de les iniciatives que tenen per objecte la pro¬
tecció, rehabilitació i millora del patrimoni i el paisatge
urbà per al 1996.
Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de 16

de maig de 1996 (1684), que nomena membre del
Consell Municipal del Districte de Sant Andreu el Sr.
Joan Ferrándiz i Cabré, en substitució de la Sra.
Amparo González de Nicolás.
Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de 16

de maig de 1996 (1682), que designa la Sra. Catalina
Ramis i Llompart Gerent del Patronat Municipal de
l'Habitatge.
Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de 16

de maig de 1996 (1683), que designa el Sr. Pedro
Parras i Calderón membre del Consell d'Administra¬
ció del Patronat Municipal de l'Habitatge, en substitu¬
ció del Sr. Francesc Joaquim i Abella.
Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de 16

de maig de 1996 (1685), que designa membres del
Ple del Consell Econòmic i Social: en representació
de les organitzacions empresarials, el Sr. Jordi Font
i Buscató i les Sres. Mercè Pizarro i Santos, i Ana
Marín i Sánchez, en substitució, dels Srs. Julio San
Miguel i Arribas, Francisco Valera i Tabueña i Josep
Lluís Salido i Banús, respectivament; i en repre¬
sentació de les organitzacions sindicals, la Sra.
Llúcia López i Alé, en substitució del Sr. Ricardo
Martínez i Virgil.
Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de 17

de maig de 1996 (1690), que designa la Sra. Pilar
Marsán i Álvarez Directora d'Economia i Empreses.
Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de 17

de maig de 1996 (1686), que modifica la composició
de les Comissions del Plenari d'Ocupació i Promoció
Econòmica, de Mobilitat i Seguretat i de Comerç i
Consum, designant membre de les dues primeres
i suplent de la darrera, la ll·lma. Sra. Joana Ortega i
Alemany, en substitució del Sr. Manuel J. Silva i
Sánchez.
Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de 17

de maig de 1996 (1687), que nomena la ll·lma Sra.
Joana Ortega i Alemany Regidora adscrita al Districte
de Nou Barris, en substitució del Sr. Manuel J. Silva i
Sánchez.

Designar, de conformitat amb la petició del Grup
Municipal de Convergència i Unió, la ll·lma. Sra. Joa¬
na Ortega i Alemany representant de l'Ajuntament a
l'Entitat Metropolitana del Transport, en substitució
del Sr. Manuel J. Silva i Sánchez.
Adoptar, com a soci únic de Barcelona Activa, SA,

Societat Privada Municipal, els acords següents:
Designar membre del Consell d'Administració de

l'esmentada Societat la ll·lma. Sra. Joana Ortega i
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Alemany, en substitució del Sr. Manuel J. Silva i
Sánchez, el qual renuncià el càrrec de Regidor en la
sessió de 16 d'abril de 1996.
Determinar que aquesta designació es fa pel termi¬

ni estatutari de quatre anys, i en tot cas coincident
amb el mandat corporatiu.

I facultar indistintament el President i el Secretari
del Consell d'Administració de la Societat per a la for¬
malització de tota la documentació pública i privada
procedent per a l'execució dels anteriors acords, la
correcció d'errors materials, en cas necessari, i pro¬
cedir a la seva inscripció en el Registre Mercantil.
S'inicia, tot seguit, el debat dels assumptes inclo¬

sos a l'ordre del dia:

ALCALDIA

Mesures de govern.
Dia Mundial del Medi Ambient i auditories ambien¬

tals en els edificis municipals.
El Ponent de Ciutat Sostenible, Sr. Puig, manifesta

que el 1972 l'Assemblea General de les Nacions Uni¬
des escollí com a Dia Mundial del Medi Ambient el
dia 5 de juny en què s'inaugurà a Estocolm la Confe¬
rència sobre el Medi ambient humà, en la qual, durant
dotze dies, representants de 13 països, 19 organitza¬
cions intergovernamentals i 400 organitzacions no
governamentals formalitzaren la preocupació interna¬
cional pel medi ambient; que tal Conferència aprovà
un programa de les Nacions Unides que fos el catalit¬
zador de les millores de les polítiques ambientals a
tot el món; que d'aleshores ençà, el 5 de juny ha ser¬
vit per a cridar cada any l'atenció sobre una temàtica
ecològica concreta i per a mentalitzar l'opinió pública
cap als canvis necessaris en el seu estil de vida; que,
per tot això, el govern municipal manifesta la voluntat
d'instituir tal dia com a commemoració institucional en
temes medi ambientals, dedicat aquest any a Barce¬
lona a analitzar la sostenibilitat de les ciutats; i que,
com a compromís concret, el govern municipal pre¬
veu realitzar auditories ambientals en els edificis on

s'ubiquen els serveis municipals, començant enguany
pels edificis centrals de l'Ajuntament.

COMISSIÓ DE GOVERN

Ratificar els acords de la Comissió de Govern, de
26 d'abril de 1996, pels quals s'aproven inicialment:

1) L'Estudi de detall de la parcel·la situada al carrer
de la Indústria, núm. 97-99, als efectes de l'ordenació
de la ubicació en la planta baixa i l'altell de l'ús d'habi¬
tatge vinculat entre ambdues plantes, promogut per
Ràfols Raventós, SA.

2) El Pla especial d'ordenació volumètrica i canvi
de qualificació en la parcel·la de la ronda de Dalt,
avinguda Tibidabo, per a la ubicació de la Universitat
Oberta de Catalunya, promogut per la Universitat
Oberta de Catalunya.

3) L'Estudi de detall de la parcel·la situada a la
cruïlla dels Camins Vell i Nou de Santa Creu d'Olorda
a Vallvidrera, promogut per la Sra. Maria Teresa
Ramon i Blanes, en representació dels Srs. Puigverd.
4) L'Estudi de detall d'ordenació volumètrica als

carrers de Samaniego, núm. 64-78, i d'Arenys, núm.
81-89, en la unitat d'actuació E-1 del Pla especial de

reforma interior d'un sector de la Taxonera, promogut
per Promotaxo, SL.

5) L'Estudi de detall per a l'ordenació volumètrica
de la caserna de bombers a la Vall d'Hebron, d'inicia¬
tiva municipal.

6) L'Estudi de detall de la parcel·la situada al carrer
de Colònia, núm. 10-16, de Liuva, núm. 15-15 bis, als
efectes de l'ordenació de la ubicació en la planta bai¬
xa i l'altell de l'ús d'habitatge vinculat entre ambdues
plantes, promogut per Vilosoga, SA.

El Sr. Fernández, referint-se a l'Estudi de detall rela¬
tiu a la caserna de Bombers de la Vall d'Hebron, indica
que no han estat ateses les qüestions següents que
plantejà en la Comissió informativa: a) per què aquest
Estudi s'ha encarregat a Barcelona Regional, SA, so¬
bretot quan la vinculació de la caserna amb les rondes
és purament circumstancial; b) quant ha costat la re¬
dacció de tal Estudi; c) quant costarà la construcció de
la caserna i en quin termini es durà a terme; i d) quin
és el sobrecost degut a les circumstàncies topogràfi¬
ques del terreny. Afegeix que a l'expedient no hi ha
cap memòria que informi sobre els emplaçaments al¬
ternatius que es preveien per a tal caserna, i justifiqui
la idoneïtat del terreny elegit, sobre la qual no es pro¬
nuncien tampoc els Districtes de les Corts, Sarrià-Sant
Gervasi, Gràcia i Horta-Guinardó, que seran els servits
pel nou parc de bombers; i que tampoc hi consta si tal
caserna està prevista en el Pla director del Servei
d'Extinció d'Incendis i Salvaments, anunciat en repeti¬
des ocasions, però encara no presentat.

El President de la Comissió d'Equilibri Territorial i
Planejament Urbà, Sr. Casas, contesta que l'encàrrec
es féu a Barcelona Regional perquè es tracta d'una
empresa, participada per aquest Ajuntament, que ha
treballat en la configuració de les rendes i té capacitat
tècnica suficient; que informarà el Sr. Fernández dels
costos que ha demanat; que l'Estudi de detall procura
eliminar, tant com sigui possible, els sobrecostos de¬
rivats dels desnivells del terreny, que és de propietat
municipal i té bona accessibilitat amb les rondes, el
túnel de la Rovira i Collserola, de manera que les pro¬
ves efectuades donen bons minutatges de sortida i
arribada als punts de conflicte per incendi; i que l'ac¬
tuació està prevista en el Programa d'actuació muni¬
cipal i en el Pla d'inversions i convé començar-la com
més aviat millor.
EL Sr. Batlle, en la seva condició de Regidor del

Districte d'Horta-Guinardó, indica que el tal Districte
es congratula que el nou parc de bombers es cons¬
trueixi en l'indret que avui es proposa per la seva
bona connectivitat amb Collserola i la part alta del
Districte i de tota la Ciutat; que els altres emplaça¬
ments alternatius per a situar-hi tal caserna, com la
plaça d'Alfons Carles Comín, es descartaren precisa¬
ment per les seves dificultats orogràfiques; i que el
termini d'execució es preveu d'un any.

La Presidenta de la Comissió de Mobilitat i Segure¬
tat, Sra. San Miguel, insisteix en la idoneïtat del ter¬
reny elegit per ubicar-hi la nova caserna, en funció
dels estudis d'isocrones, de les excel·lents sortides
que tal terreny té a través de les rondes i el túnel de
la Rovira, i de la seva facilitat d'accés a Collserola.

El Sr. Fernández demana que se li faciliti còpia
dels estudis que s'han fet per valorar la idoneïtat dels
diversos emplaçaments alternatius, i que es concreti
quan es preveu tenir enllestit el Pla director del Servei
d'Extinció d'Incendis i Salvaments.
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S'aprova el dictamen amb l'abstenció dels Srs.
Lacalle, Ainoza, Fernández, Álvarez, Cornet i Tobia i
de la Sra. Vila, pel que fa a l'apartat 5), relatiu a l'Es¬
tudi de detall de la caserna de la Vall d'Hebron.
Ratificar l'acord de la Comissió de Govern, de 26

d'abril de 1996, pel qual s'aprova inicialment el Pro¬
jecte de Compensació per a l'execució de la Unitat
d'actuació V-4 del Pla especial de reforma interior del
Carmel, amb les prescripcions que figuren com a an¬
nex a l'informe emès per la Unitat Operativa de Ges¬
tió del Sòl el 16 d'abril de 1966.
Ratificar l'acord de la Comissió de Govern, de 26

d'abril de 1996, pel qual: a) es desestimen diverses
al·legacions formulades en el termini d'informació pú¬
blica contra l'acord de la Comissió de Govern de 5 de
juliol de 1995, ratificat pel Consell Plenari en sessió
del 6 d'octubre de 1995, d'aprovació inicial de la mo¬
dificació del Projecte de delimitació de la unitat d'exe¬
cució que comprèn les finques núm. 24, 24C, 24D,
29-31, 33-37, 39-41 i 43 del carrer de Musitu, i núm.
76 del carrer de Bertran (que fou aprovat definitiva¬
ment per la Comissió de Govern en sessió de 23 de
setembre de 1994 i ratificat pel Consell Plenari en
sessió de 30 de setembre de 1994) en el sentit d'in¬
cloure en l'àmbit de la Unitat d'Execució les finques
núm. 78, 80, 82-84, 86, 88, 90 i 92 del carrer de
Bertran, i d'aprovació inicial del Projecte de repar-
cel·lació simplement econòmica, de conformitat amb
els motius que figuren en l'informe de la Unitat Ope¬
rativa de Gestió del Sòl de data 28 de març de 1996 i
que es tenen per reproduïts; i b) en conseqüència:
s'aproven definitivament els referenciats Projectes de
delimitació de la unitat d'execució i de reparcel·lació
simplement econòmica.
Ratificare Is acords de la Comissió de Govern, de 2

de maig de 1996, pels quals s'aproven inicialment:
1) El Pla especial de reforma interior del barri de

Porta, d'iniciativa municipal.
2) L'Estudi de detall de compensació de volums a

les illes delimitades pels carrers del Segre, del Dr.
Santponç, de Josep Soldevila i de Borriana (A), i pels
carrers del Segre, de Borriana, de Josep Soldevila
(B); i la delimitació de la Unitat d'actuació dins el seu
àmbit, que s'executarà pel sistema de compensació,
instruments promoguts pels hereus del Sr. Ricardo
Nubiola i Vilomara.

El Sr. Fabregat anuncia que el seu Grup votarà po¬
sitivament el Pla especial del barri de Porta, però fa
constar la seva preocupació pel fet que la gran ambi¬
ció de tal pia en pugui dificultar la materialització; i
que si bé votarà positivament l'Estudi de detall pro¬
mogut pels hereus del Sr. Ricardo Nubiola i Vilomara,
es reserva de presentar-hi al·legacions que ofereixin
alternatives a la compensació de volums que avui es
proposa.
Ratificar l'acord de la Comissió de Govern, de 2 de

maig de 1996, pel qual s'aprova provisionalment el
Pla especial d'ordenació del recinte de l'Hospital de la
Santa Creu i Sant Pau, promogut per la Molt Il·lustre
Administració de l'Hospital i redactat pels Serveis tèc¬
nics de l'Àrea d'Urbanisme de l'Ajuntament de Barce¬
lona i del Consorci Sanitari de Barcelona, amb les
modificacions no substancials que figuren en els in¬
formes de la Unitat Operativa de Planejament I, de 20
de febrer de 1996, i del Consorci Sanitari de Barce¬
lona de 15 d'abril de 1996, que recullen també la va¬
loració de les al·legacions presentades, i precisant

que les consideracions efectuades per la Comissió
Territorial de Barcelona del Patrimoni Cultural segons
acord de 24 de maig de 1995, han estat valorades
específicament en l'informe de 22 de febrer de 1996
del Projecte de Revisió del Catàleg Arquitectònic, del
Sector d'Urbanisme.
S'aproven els quatre dictàmens precedents.

COMISSIÓ D'HISENDA I INFRAESTRUCTURES

Declarar resolta per mutu acord l'adjudicació del
concurs per a la concessió de la construcció i explo¬
tació del conjunt terciari i l'adjudicació dels sòls de
l'Àrea de nova centralitat de Renfe-Meridiana, feta a

SEGECE, Compagnie Bancaire, pel Consell Plenari
en sessió del 24 d'abril de 1992; assenyalar que
aquesta Societat ha complert les previsions de l'arti¬
cle 23 del Plec de condicions, relatives al pagament
de les despeses dels tràmits concursáis; i, com a
conseqüència, cancel·lar i retornar la garantia pro¬
visional de 60.000.000 de pessetes, constituïda a
la Tresoreria municipal per l'entitat adjudicatària l'11
de desembre de 1991, segons manament d'ingrés
núm. 34.607.
És retirat el dictamen precedent.
Constituir un dret de superfície a favor de la societat

cooperativa Grèvol, SCCL, gestora d'un centre escolar
concertat amb la Generalitat de Catalunya, per un ter¬
mini de cinquanta anys, per tal d'adaptar l'Escola a les
exigències de la Llei orgànica d'Ordenació general del
sistema educatiu mitjançant la construcció de noves
dependències escolars a la parcel·la delimitada pels
carrers de Provençals, dels Pellaires, del Taulat i dels
Ferrers, d'acord amb les condicions jurídiques, econò¬
miques i urbanístiques que resulten de les clàusules
annexes, que s'aproven; condicionar la constitució del
dret de superfície a l'aprovació definitiva del Pla espe¬
cial en tramitació i del Projecte de reparcel·lació, que
haurà de concretar la configuració, superfície i volum
edificable del nou centre a construir i l'espai destinat a
pati escolar; formalitzaréI dret de superfície en escrip¬
tura pública una vegada es produeixi aquella aprova¬
ció definitiva, practicant prèviament les operacions
registráis de segregació i/o agrupació de finques, si
fossin necessàries, per a determinar com a finca inde¬
pendent la que serà objecte d'aquest dret; i inscriure'l
en el Registre de la Propietat.

El Sr. Forradellas anuncia que el seu Grup votarà
negativament aquest dictamen per coherència amb el
posicionament mantingut en la sessió anterior en un
expedient connex, en el qual mancaven informes de
l'Institut Municipal d'Educació; sobre les exigències
del Mapa Escolar, i de la Gerència de Serveis Perso¬
nals sobre la necessitat de sòls per a residències i
centres de dia, tanmateix es felicita de la inclusió, en
el Plec de condicions, de les pertinents garanties fi¬
nanceres en un dictamen que comporta una cessió
de sòl per a un equipament públic en favor d'un equi¬
pament privat.

El Sr. Soler es congratula d'aquest dictamen per¬
què tradueix la confiança de tots aquells que confia¬
ren en els valors d'una escola pública catalana i de¬
mocràtica i crearen cooperatives escolars com la que
avui resulta beneficiària d'aquest dret de superfície.
Remarca que la societat cooperativa Grèvol és un
exemple d'escola concertada amb una llarga tradició
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pedagògica d'escola activa i gaudeix del ple reconei¬
xement del barri; que les seves instal·lacions actuals,
repartides en diverses dependències, necessitaven
una solució que respongui al seu bagatge pedagògic;
i que el model de societat cooperativa catalana mixta
d'ensenyament i treball associat representa una ex¬
periència compromesa, que implica pares i professio¬
nals, de la qual no es donen gaires exemples en la
nostra Ciutat, i que ha de rebre tot el suport necessa¬
ri, sobretot quan hi estan implicades unes 300 famí¬
lies que veuen amb incertesa el futur educatiu dels
seus fills: per això, el preocupa el vot negatiu que
s'ha anunciat i que sembla respondre més a la con¬
servació d'un concepte públic en el sentit més dirigis-
ta, que no pas a la defensa de models alternatius de
progrés, profundament arrelats en la ciutadania.

El Sr. Narváez, en la seva condició de Regidor del
Districte de Sant Martí, remarca que la tasca de l'Es¬
cola Grèvol va més enllà de la seva trajectòria educa¬
tiva i, per això, el Districte ha mirat de trobar una solu¬
ció a les seves necessitats, que no hipotequen altres
cessions.

El Sr. Forradellas precisa que el seu Grup no té
cap reticència respecte a l'Escola Grèvol i només
s'ha limitat a demanar uns informes, a juí seu precep¬
tius, en un dictamen que marca un gravíssim prece¬
dent en cedir per a un equipament privat, un terreny
que estava previst inicialment per a un equipament
públic.

Ei Sr. Soler observa que en el Consell Municipal
del Districte de Sant Martí el dictamen va rebre el su¬
port dels representants del Grup d'Iniciativa-Els
Verds.
S'aprova amb el vot en contra de la Sra. Vintró i

dels Srs. Forradellas i Puig.
Constituir un dret de superfície a favor de la Genera¬

litat de Catalunya, sobre el solar de propietat municipal
situat al carrer del Clot, núm. 2LB, de 5.839 m2, grafiat
en el plànol adjunt, per un termini de setanta-cinc
anys, per tal que hi construeixi un edifici destinat a
centre d'ensenyament secundari; practicar les opera¬
cions de segregació, agrupació o altres necessàries
per a identificar com a finca independent la que és ob¬
jecte del dret de superfície; formalitzar la constitució
d'aquest dret en escriptura públic, d'acord amb les
condicions del document annex que s'aproven, entre
les quals s'explicita l'extinció de tal dret per l'incompli¬
ment de les obligacions i terminis per a la sol·licitud de
la corresponent llicència, per a l'execució de les obres i
la posada en funcionament (condicions 4a i 13a) i la
reserva del dret a explotar el subsòl per part de l'Ajun¬
tament de manera compatible i coordinada amb el pro¬
jecte tècnic de l'edifici a construir per la Generalitat de
Catalunya, en els termes que acordin ambdues Institu¬
cions (condició 5a); i inscriure el dret de superfície en
el Registre de la Propietat.
S'aprova per unanimitat el dictamen precedent.
Aprovar, d'acord amb l'article 60.2 del Reial Decret

500/1990, de 20 d'abril, reconeixements de crèdit,
que seran finançats amb càrrec al Pressupost de
1996, per un import de 21.618.400 pessetes.
S'aprova amb el vot en contra dels Srs. Lacalle,

Ainoza, Fernández, Áivarez, Cornet i Tobia, i la
Sra. Vila, i amb l'abstenció dels Srs. Roca, Sama¬
ranch, Puigdollers, Gavaldà, Marcet, Fabregat, Ciu¬
rana, Llongueras i Miquel, i les Sres. Servitje, Pare¬
des i Ortega.

Aprovar modificacions de crèdit en el Pressupost
de 1996, de conformitat amb la documentació que
s'adjunta, per un import de 78.719.175 pessetes (dos
annexos). Aprovar la creació de partides ampliables
amb les despeses vinculades que s'indica en la docu¬
mentació que s'adjunta.
Aprovar, d'acord amb l'article 60.2 del Reial Decret

500/1990, de 20 d'abril, reconeixements de crèdit,
que seran finançats amb càrrec al Pressupost de
1996, per un import de 693.240 pessetes. Aprovar
modificacions de crèdit en el Pressupost de 1996,
corresponents als reconeixements de crèdit del pre¬
sent expedient, de conformitat amb la documentació
que s'adjunta.
S'aproven els dos dictàmens precedents amb

l'abstenció dels Srs. Roca, Samaranch, Puigdollers,
Gavaldà, Marcet, Fabregat, Ciurana, Llongueras i Mi¬
quel, i les Sres. Servitje, Paredes i Ortega i també
amb la dels Srs. Lacalle, Ainoza, Fernández, Áivarez,
Cornet i Tobia, i la Sra. Vila.
Acollir-se a la previsió continguda en el Reial De¬

cret Llei 12/1995, en el sentit que els valors cadas¬
trals de tot el Municipi entrin en vigor simultàniament
al final de la revisió.
Sol·licitar la integració de la ponència de 1995 i de

les posteriors, perquè es coordinin en una ponència
que, una vegada estudiada la seva coherència amb
els valors de mercat, s'aprovi en el termini de vint-i-
quatre mesos.

La Presidència disposa que, tal com es convingué
a la Junta de Portaveus, quedin acumulades al debat
d'aquest punt les proposicions següents:

Del Grup de Convergència i Unió:
Acollir-se a allò que es disposa en el Reial Decret-

Llei 12/1995, de 28 de desembre, sobre Mesures
urgents en matèria pressupostària, tributària i finan¬
cera, en el sentit de no aplicar la revisió dels valors
cadastrals al municipi de Barcelona a partir de l'any
1997, sinó que no s'apliqui fins que no s'hagin con¬
clòs totes les fases de revisió i, per tant, la revisió ca¬
dastral sigui aplicable, simultàniament, a la totalitat
del municipi de Barcelona.
Del Grup Popular:
Sol·licitar al Ministeri d'Economia i Hisenda que

l'entrada en vigor dels nous valors cadastrals, en els
Districtes barcelonins de Sarrià-Sant Gervasi i Sants-
Montjuïc s'ajorni mentre no es revisin en la seva tota¬
litat els valors cadastrals en cadascun dels districtes
de la Ciutat.

El President de la Comissió d'Hisenda i Infraestruc-
tures, Sr. Clos, explica que el Reial Decret Llei 12/1985,
de pròrroga dels Pressupostos, faculta els Ajunta¬
ments en què la revisió del cadastre es fa per fases,
per escollir entre l'aplicació dels nous valors al cap
d'un any d'acabada cada fase o fer-ho al final de tot el
procés, alternativa aquesta darrera per la qual s'opta
en el primer paràgraf d'aquest dictamen, mentre que el
segon sol·licita la integració de la Ponència de 1995 i
de les posteriors en una única Ponència per tal d'in¬
troduir una coherència més gran en els valors resul¬
tants i evitar, d'aquesta manera, les discrepàncies que
s'han detectat en la suma dels conceptes de subsòl,
sòl i vol, les qual han estat la causa de la majoria de
les reclamacions presentades, que representen un 6 %
de les 250.000 unitats cadastrals revisades el 1995.
Subratlla que darrera de tal sol·licitud hi ha la vo¬

luntat de reclamar una major atenció del Centre de
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Gestió Cadastrai respecte la revisió cadastral mitjan¬
çant la constitució d'una taula tripartida en què esti¬
guin representants l'Estat, l'Autonomia i l'Ajuntament
respectiu, atès que afecta cinc figures impositives;
que la revisió cadastral simultània té una extraordinà¬
ria dificultat en les grans ciutats mentre que, per altra
banda, les ulteriors actualitzacions que s'operen
anualment en funció de la inflació comporten una pro¬
gressiva distanciació dels valors cadastrals respecte
als del mercat, motiu pel qual l'Administració local re¬
clama una revalorització cadastral més lligada amb
l'evolució dels preus del mercat i els canvis de plane¬
jament, és a dir, un mecanisme més concertat, efi¬
cient, entenedor i viable.

El Sr. Puigdollers celebra que, al capdavall d'un
procés que ha durat sis mesos, no s'apliqui a la ciutat
de Barcelona una revisió cadastral que, en principi,
oferia grans dificultats, decisió aquesta que el Grup
de Convergència i Unió ha promogut partint de tres
criteris: a) està bé fer una revisió cadastral que acosti
els valors cadastrals als del mercat, però tal revisió
no ha d'incrementar la pressió fiscal, sinó que ha de
tenir un efecte neutre sobre els impostos que es pa¬
guen en funció del valor cadastral; b) l'entrada el vi¬
gor dels nous valors ha d'ésser simultània a tota la
Ciutat per evitar que tingui efectes discriminatoris; i c)
els criteris de les diferents ponències han d'ésser co¬
herents. Fa notar, tanmateix, que l'acord que es pro¬
posa no resol el problema dels valors cadastrals cor¬
responents a les zones de Vallvidrera i les Planes.

El Sr. Áivarez es congratula de l'ajornament de l'en¬
trada en vigor dels nous valors cadastrals, que era
també l'objecte d'una proposició presentada pel seu
Grup en relació als Districtes de Sants-Montjuïc i
Sarrià-Sant Gervasi; assenyala, però, que el dictamen
presentat per l'equip de govern deixa per resoldre la
problemàtica resultant de les revisions operades el
1992 a les zones de la Vila Olímpica, la Diagonal, i la
Vall d'Hebron que experimentaren uns increments de
les bases cadastrals superiors al 50 % i als quals cal
trobar una solució establint una bonificació equivalent,
com a mínim, a la meitat del tipus que s'aplica a la res¬
ta de la Ciutat.

El Sr. Forradellas es felicita també de l'acord que
avui es prendrà sobre la revisió cadastral tot subrat¬
llant que, en opinió del seu Grup, el cadastre hauria
de tenir un sentit més controlador que recaptatori i la
seva revisió s'hauria d'operar en el moment de la
transmissió dels habitatges i no pas durant el seu ús;
que li preocupen els efectes de les revisions cadas¬
trals en els impostos sobre la renda de les persones
físiques i sobre el patrimoni; i que li agradaria també
la reconversió del sistema fiscal actual substituint-hi
el paper preponderant que actualment hi té l'impost
sobre els béns immobles, per una participació en els
impostos sobre la renda de les persones físiques o
sobre el valor afegit.

El Sr. Clos contesta que l'Ajuntament no té la titulari-
tat de la gestió del cadastre, de manera que avui tan
sols s'aculi a una opció que ofereix l'Estat, i formula
una sol·licitud d'integració de les ponències que estan
actuant en una única ponència; que tanmateix, per mit¬
jà de la Carta municipal o d'un acord unànime de tots
els Grups, s'hauria d'obtenir la transferència a l'Ajunta¬
ment de la gestió cadastral, la qual s'ha de perfeccio¬
nar perquè el cadastre és un element essencial de la
imposició local, però graviten també sobre ell moltes

altres figures tributàries, com ara l'impost sobre la ren¬
da de les persones físiques, i això fa necessària una
reflexió tripartida com la que abans ha apuntat.

Fa avinent que la constitució d'una ponència conjun¬
ta pot resoldre els problemes que es plantegen en les
tres zones revisades; que li sembla més que dubtosa
la justícia objectiva dels increments anuals de valor ca¬
dastral segons un coeficient uniforme quan els preus
del mercat creixen a ritmes diferents en les diverses
zones urbanes, tanmateix, és el sistema establert per
la legalitat vigent i cal complir-la; i que s'està cercant
una solució específica per aquelles zones que estan
manifestament per damunt dels valors del mercat,
però cal també tenir present que n'hi ha d'altres que
estan manifestament per dessota de tals valors.
S'aprova per unanimitat el dictamen en debat i es

donen per substanciades les proposicions presenta¬
des pels Grups Popular i de Convergència i Unió,
amb el mateix objecte.

COMISSIÓ D'OCUPACIÓ I

PROMOCIÓ ECONÒMICA

Constituir conjuntament amb l'Administració de
l'Estat (Ministerio de Comercio y Turismo) i la de la
Generalitat de Catalunya (Departament d'Indústria i
Energia) el Consorcio Barcelona BID 97 per a l'orga¬
nització i gestió de l'Assemblea Anual del Banco
Interamericano de Desarrollo, a celebrar a Barcelona
l'any 1997, d'acord amb els articles 47, 57 i 87 de la
Llei Reguladora de les Bases de Règim Local; apro¬
var els Estatuts del Consorci que figuren en annex; i
ratificar el Conveni de col·laboració signat en data 22
d'abril de 1996.

La Presidenta de la Comissió d'Ocupació i Promo¬
ció Econòmica, Sra. Rojo, informa que la reunió a
Barcelona de l'Assemblea de Governadors del Banco
Interamericano de Desarrollo el març de 1997 és un
esdeveniment molt important per a la nostra Ciutat no
tan sols per la significació de tal Banc com a
mobilitzador de recursos financers, tècnics i humans i
la seva contribució al desenvolupament de l'Amèrica
llatina i el Carib, sinó també pel fet que hi aplegarà
delegacions de 46 països, encapçalades pels Minis¬
tres d'Economia o els Governadors dels Bancs cen¬

trals respectius; que paraiel·lament tindran lloc diver¬
sos seminaris i, consegüentment, es reuniran a la
nostra Ciutat unes 4.000 persones que debatran
qüestions relacionades amb el finançament de les pe¬
tites i mitjanes empreses, la situació de les ciutats i la
tecnologia financera; que tots aquests esdeveniments
serviran per a enfortir vincles financers, comercials i
culturals entre els diversos països; i que, per tot això,
resulta molt adient la constitució d'un Consorci que
vetlli pel correcte desenvolupament de tal Assemblea
i els seus seminaris.

S'aprova per unanimitat el dictamen precedent.

COMISSIÓ DE COMERÇ I CONSUM

Aprovar inicialment la modificació dels articles 17,
182, 183 i 184 de l'Ordenança de Mercats i la intro¬
ducció dels punts 20è i 21è en l'article 106, de confor¬
mitat amb el document adjunt.
S'aprova per unanimitat aquest dictamen.
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COMISSIÓ D'EQUILIBRI TERRITORIAL I

PLANEJAMENT URBÀ

Districtes de l'Eixample i de Sant Martí

Acordar la suspensió, pel termini d'un any, de
l'atorgament de llicències de parcel·lació de terrenys,
d'edificació i d'enderrocament en els àmbits definits
en el plànol annex, que es troben inclosos dins el do¬
cument corresponent als Criteris, objectius i solucions
generals de planejament, de la modificació del Pla
General Metropolità, en l'àmbit de la plaça de les Glò¬
ries i la Meridiana sud, de conformitat amb l'article 40
del Decret Legislatiu 1/1990, de 12 juliol.
S'aprova per unanimitat.

Districte de Sarrià-Sant Gervasi

Aprovar provisionalment la Modificació puntual del
Pla General Metropolità a les vores de la Via Augus¬
ta, trams compresos: primer, entre el passeig de la
Bonanova i la ronda de Dalt; segon: entre el passeig
de la Bonanova i el carrer de Salvador Mundi; amb
les modificacions introduïdes derivades del tràmit
d'informació pública. Precisar que la valoració de les
al·legacions presentades es detalla en l'informe de
la Unitat Operativa de Planejament II, que s'annexa
a aquest acord. Trametre l'expedient al Conseller de
Política Territorial i Obres Públiques de la Generali¬
tat de Catalunya per al tràmit de la seva aprovació
definitiva

El Sr. Casas proposa que, es reculli la petició for¬
mulada pel Grup de Convergència i Unió a la Junta
de Portaveus, es desglossi la tramitació dels dos
trams previstos en aquest dictamen i s'acordi avui
l'aprovació provisional del primer i es deixi sobre la
taula la del segon.

El Sr. Casas indica que aquesta modificació arri¬
ba al Plenari havent-se recollit els suggeriments del
Districte pel que fa a l'illa delimitada pels carrers
dels Tres Reis, de Santa Filomena i d'Isaac Albèniz
i la Via Augusta, que en destinar-se a la construc¬
ció d'habitatge social permetrà la reubicació de
persones afectades per actuacions urbanístiques; i
confia poder arribar a un acord sobre el segon
tram.

S'acorda desglossar prèviament la tramitació dels
dos trams, i s'aprova per unanimitat el dictamen pel
que fa al primer tram i queda sobre la taula pel que fa
al segon.

Districte de Nou Barris

Aprovar provisionalment la Modificació de l'article
107 de les Normes urbanístiques del Pla General Me¬
tropolità al sector Renfe-Meridiana, d'iniciativa muni¬
cipal; precisar que la valoració de les al·legacions
presentades en la fase d'exposició al públic correspo¬
nent a l'aprovació inicial es detalla en l'informe de la
Direcció de Serveis de Planejament; i trametre l'expe¬
dient al Conseller de Política Territorial i Obres Públi¬
ques de la Generalitat de Catalunya als efectes de la
seva aprovació definitiva.

És retirat el dictamen precedent.

GRUPS MUNICIPALS

Proposicions dels diversos Grups.
Dintre d'aquest apartat es tracten les proposicions

següents donat que les dues primeres ja han quedat
substanciades dins el punt núm. 13 de l'ordre del dia
d'aquesta sessió.

Del Grup de Convergència i Unió:
1) D'acord amb allò que disposa l'article 40 del De¬

cret Legislatiu 1/1990, de 12 de juliol, i per mentre du¬
rin els treballs de revisió, s'acorda la suspensió de
l'atorgament de llicències d'edificació d'establiments
individuals destinats a ús comercial del ram de l'ali¬
mentació, de més de 400 m2 de sales de vendes o de
més de 550 m2 de superfície total construïda, i d'esta¬
bliments agrupats constituïts per les Galeries i Cen¬
tres Privats d'Alimentació, definits per l'Ordenança
Municipal del 27 de setembre de 1983.

2) Els efectes d'aquesta suspensió no poden durar
més d'un any i l'àmbit afectat serà el de la totalitat del
Municipi de Barcelona.

Del Grup Popular:
Acordar la suspensió, pel termini d'un any, de les

llicències urbanístiques d'aquells establiments amb
superfície superior a 400 m2 de sala de vendes.

El Sr. Roca comença recordant que en una sessió
anterior s'acordà iniciar la revisió del Pla especial de
l'equipament comercial alimentari de la Ciutat, però
no s'aprovà, en canvi, la suspensió de l'atorgament
de llicències d'edificació corresponent als usos co¬
mercials d'establiments amb sales de venda de més
de 400 m2, per tal de concretar-ne millor l'abast i
evitar els perjudicis que, en opinió de l'equip de go¬
vern, tal mesura podria irrogar; ara bé, posteriorment
l'equip de govern considerà innecessària tal suspen¬
sió adduint que podia aconseguir uns efectes similars
intensificant les accions de vigilància i control sobre
aquest tipus d'establiments, criteri que el seu Grup no
comparteix i, per això, torna a insistir en tal suspensió
tot afirmant que les sentències que l'equip de govern
invoca per descartar-la, fan referència a un cas en
què l'acord de suspensió anava més enllà d'allò que
permetia la legalitat vigent en suspendre l'atorgament
de les llicències no tan sols d'edificació, sinó també
de les d'activitat.
Continua dient que la proposició del seu Grup re¬

produeix literalment l'acord pres el 1986, la legalitat
del qual està avalada per sentències del Tribunal Su¬
perior de Justícia de Catalunya, ratificades pel Tribu¬
nal Suprem, de manera que l'acord que el seu Grup
proposa és jurídicament viable amb independència
del fet que pugui ésser-ho també políticament, com
creu que ho és el Grup de Convergència i Unió, no
tan sols perquè respon a una petició reiterada del
sector, raó que podria semblar massa corporativista,
sinó també perquè lliga amb una política general
d'abast europeu com ho demostra el fet que una ciu¬
tat com París, on hi ha menys comerços alimentaris
que a Barcelona, hagi pres una decisió similar apli¬
cant-la a establiments de menys de 300 m2.
Addueix la necessitat d'evitar que, mentre s'està

procedint a la revisió del Pla especial de l'equipament
comercial alimentari de la Ciutat, es consolidin situa¬
cions irreversibles i incompatibles amb la nova orde¬
nació que s'està formulant, motiu pel qual els acords
de revisió del planejament vigent solen incorporar si¬
multàniament la suspensió de l'atorgament de llicèn-
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cies d'edificació i parcel·lació com proposa avui el
seu Grup, respecte als usos comercials, creient que
és bona per a la Ciutat i per al sector i se suma a les
tendències que s'apliquen avui al conjunt d'Europa.
Remarca que quan l'any 1986 s'acordà suspendre

les llicències per redactar l'esmentat Pla de l'equipa¬
ment comercial alimentari, la situació del comerç ali¬
mentari, que demana avui temps per fer un esforç de
modernització i restructuració, era molt millor que ara,
de manera que avui hi ha molts més motius per pren¬
dre la mateixa decisió.

El Sr. Fernández significa que el seu Grup ha pre¬
sentat també una proposició de contingut similar a la
de Convergència i Unió que preveu una moratòria
d'un any en l'atorgament de llicències urbanístiques
relatives als establiments alimentaris amb sales de
venda de més de 400 m2, mesura que ve determina¬
da pels treballs de revisió del Pla especial d'equipa¬
ment comercial alimentari de la Ciutat i la necessitat
d'impedir la proliferació de determinades superfícies
que fan una competència deslleial al petit comerç ali¬
mentari, objectiu aquest que no pot assolir-se simple¬
ment intesificant l'acció inspectora per fer complir allò
que ja s'hauria d'estar complint.
Rebutja que per defugir la suspensió de llicències

que el seu Grup proposa, es pugui invocar una sen¬
tència del Tribunal Suprem de l'any 1989, relativa al
Pla d'establiments de concurrència pública del Dis¬
tricte de Sant Andreu, afegint a l'argumentació del Sr.
Roca sobre els acords de 1986, una raó de coherèn¬
cia amb l'acord pres el 15 de març proppassat en re¬
lació a determinats establiments de restauració altres
comerços situats en certs carrers del Districte de Ciu¬
tat Vella, decisió en la qual l'equip de govern hauria
d'haver pres les mateixes cauteles que ara propugna.
Demana, doncs, que l'equip de govern i la Sra.
Rahola, en concret, deixin de banda els jocs d'artifici i
siguin coherents no tan sols amb la defensa dels inte¬
ressos del sector, sinó també amb les propostes que
formulava el mes de febrer.

La Sra. Rahola declina entrar en un debat jurídic
amb el Sr. Roca, però adverteix que com a membre
de l'equip de govern i Tinent d'Alcalde no li sembla
prudent prendre una decisió que els equips de govern
municipals desaconsellen.
Subratlla que la modernització del comerç alimentari

passa per la revisió del Pla especial que l'afecta, la
confecció del cens d'establiments, la revitalització dels
mercats, el Fòrum Ciutat i Comerç, la potenciació dels
eixos comercials, i el pla alternatiu per a les grans su¬
perfícies, i és la primera prioritat de l'àrea de govern de
la qual és directament responsable. Afegeix que en un
primer moment es plantejà la via de la moratòria, qües¬
tió que ella, malgrat no haver-hi un compromís electo¬
ral en aquest sentit, estudià amb molta seriositat i rigor,
tanmateix, en vista de la sentència del Tribunal Supe¬
rior de Justícia de Catalunya de l'any 1991 i la més
recent del Tribunal Suprem de gener de 1996, arribà a
les conclusions següents: a) que una suspensió de
llicències no es podia acordar per raons de política co¬
mercial, sinó per raons de política urbanística; b) que
la suspensió de llicències d'edificació, no d'activitat,
presentava el doble risc que s'hagués de suspendre
qualsevol llicència d'edificació que comportés un ús
comercial, o que se n'eludissin els efectes demanant
llicències d'edificació sense especificar-hi l'ús comer¬
cial per després, en un segon moment, demanar la

reestructuració del local, de manera que la moratòria
seria ineficaç en la pràctica.
Insisteix que tal com la plantegen els Grups de

l'oposició, la suspensió contradiu les sentències del
Tribunal Suprem perquè amaga, en definitiva, una
suspensió de llicències d'activitat; que la moratòria no
resol el problema i no ofereix prou seguretat jurídica
segons el criteri dels Serveis Jurídics municipals; i
que, per tant, seria irresponsable acordar-la, sobretot
quan els seus objectius es poden assolir -mitjançant
la instrucció comentada àmpliament en aquest Plena¬
ri- focalitzant-los en un control molt rigorós dels esta¬
bliments del sector, el gran debat sobre el qual s'ha
de fer dins la revisió del Pla especial que l'afecta.
Acaba dient que tot el Consistori comparteix la vo¬

luntat de modernització del comerç alimentari, encara
que no té els mateixos criteris sobre la manera
d'aconseguir-la; i que la moratòria és una opció jurídi¬
cament arriscada segons el criteri dels Serveis Jurí¬
dics i, per tant, no es pot córrer tampoc el risc polític.

El Sr. Roca replica que el dictamen dels Serveis
Jurídics no pot substituir el debat polític; que sense
suspensió de llicències d'edificació, la revisió del Pla
especial de l'equipament comercial alimentari, l'inici
de la qual s'acordà fa un parell de mesos, serà inefi¬
caç, perquè mentre es porta a terme, s'hauran conso¬
lidat situacions de fet al marge de la revisió; que,
efectivament, tal suspensió de llicències està vincula¬
da a la política urbanística, però aquesta comprèn
també la zonificació que comporta la determinació
dels usos i així la jurisprudència invocada per la Sra.
Rahola reconeix que el Pla especial de l'equipament
comercial alimentari és un instrument urbanístic i que
el veredicte hauria estat favorable si l'acord s'hagués
limitat a suspensió de les llicències d'edificació en lloc
d'estendre's a les llicències d'activitat i de reestructu¬
ració dels locals existents.
Observa que pertoca a l'equip de govern prendre

les mesures adients per evitar subterfugis que facin
inoperant la suspensió de llicències, sense la qual la
revisió del Pla especial de l'equipament alimentari
serà paper mullat, igualment com tampoc servirien de
res, sense tal suspensió, algunes mesures que s'han
pres fa poc temps en relació a un altre sector.

El Sr. Fernández considera que la Sra. Rahola hau¬
ria d'haver concretat en la seva contestació quan esta¬
rà enllestida la revisió del Pla especial de l'equipament
comercial alimentari i els cens d'establiments i també
hauria d'explicar el contingut de la suspensió acordada
el 15 de març proppassat en relació a l'Ordenança
d'establiments de restauració financers i comercials re¬
lacionats amb el turisme en el Districte de Ciutat Vella,
acord que el Grup Popular votà favorablement a pesar
de les seves reticències, que l'equip de govern procurà
dissipar, perquè responia ben poc a raons urbanísti¬
ques i molt a raons comercials i, a més, no es prenia
en relació a un pla urbanístic, sinó a una ordenança.
Comenta, finalment, que l'objecte de la moratòria

no és pas resoldre els problemes, sinó evitar que
s'agreugin i procurar que la nova ordenació sigui
efectiva.

La Presidència recomana concisió en les interven¬
cions donat que es tracta d'una qüestió que ja es dis¬
cutí quan es presentà la instrucció de l'Alcaldia de
què s'ha fet esment, i que tornarà a ser-ho quan es
porti a aprovació la revisió del Pla especial de l'equi¬
pament comercial alimentari.
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El Sr. Ernest Maragall fa notar que els Grups de
l'oposició han fet una argumentació juridicista, mal¬
grat haver criticat que l'equip de govern fes cas de
l'informe dels Serveis Jurídics municipals, els quals
han complert la seva missió de facilitar el marc jurídic
de referència necessari perquè l'equip de govern pu¬
gui establir la seva política sense correr riscos inter¬
pretatius que poden donar lloc a recursos per part de
les persones afectades amb interessos contradictoris.
Afegeix que la suspensió que els Grups de l'oposició
propugnen seria jurídicament insegura perquè no
s'ajusta a la jurisprudència més recent, i també seria
ineficient perquè deixaria obert el vessant relatiu a les
llicències d'activitat, i sembla respondre a l'intent de
tranquil·litzar el sector, però deixa per resoldre els
problemes, objectiu que s'ha d'assolir mitjançant els
instruments urbanístics que s'estan preparant.

La Sra. Rahola indica que l'oposició seria la prime¬
ra a demanar explicacions si l'equip de govern pren¬
gués una decisió desaconsellada pels Serveis Jurí¬
dics perquè és jurídicament inestable; que ningú no
vol substituir el debat polític pel jurídic; tanmateix, en
la qüestió en debat les consideracions jurídiques són
un element clau a l'hora de prendre la decisió política;
i que, consegüentment, la voluntat política de no tirar
endavant la moratòria es basa en el criteri que tal
mesura seria jurídicament inestable i, per tant, seria
irresponsable prendre-la.
Es nega a creure que si no hi ha l'acord de suspen¬

sió de llicències que es proposa, la revisió del Pla
especial de l'equipament comercial alimentari no
serveixi per a res, perquè la qüestió no es pot des¬
controlar en el temps que resta per aprovar-lo, i perquè
la instrucció de l'Alcaldia és molt seriosa i es complirà
escrupolosament.
Remarca que tal revisió tindrà en compte l'estat ac¬

tual del comerç a la Ciutat, tipificarà i resoldrà aque¬
lles dinàmiques comercials, que actualment resten
fora del Pla, i serà el marc en què podrà produir-se la
revitalització i modernització del sector; i que, per al¬
tra banda, les moratòries són inestables i tenen fo¬
rats, com li consta a la Generalitat, la qual, en plena
moratòria de llicències de grans superfícies acordada
en l'ús de les seves competències, haurà de donar lli¬
cència a uns quants projectes.

El Sr. Roca, atenent la recomanació de la Presi¬
dència, declina adduir nous motius que podrien
realimentar el debat.

El Sr. Alcalde constata que el debat anterior ha dei¬
xat clara la bonesa del Pla especial de l'equipament
comercial alimentari de la Ciutat, i també l'interès de
tots els Grups en les polítiques actives i no tan sols
en les prohibitives; i que com en el 1850, quan els
nostres industrials demanaven el tancament de fron¬
teres i els liberals eren partidaris de la lliure circula¬
ció, avui l'esquerra és liberal i la dreta proteccionista.

El Sr. Roca fa notar que avui, a Europa, el protec¬
cionisme és progrés es palesa en múltiples dispo¬
sicions de la Unió Europea, com les excepcions en
matèria cultural.
Queden rebutjades les proposicions en debat en

haver-s'hi pronunciat en contra els membres dels
Grups de la majoria.
Del Grup de Convergència i Unió, relativa a:
a) La revisió de l'Ordenança metropolitana regula¬

dora del sistema de tarifació social dels transports,
aprovada per acord del Consell Metropolità, en data

28 d'abril de 1994, per introduir-hi les modificacions
que s'especifiquen en els articles 3, 3 bis i 4; b) la su¬
pressió de les 200 pessetes que es cobren als usua¬
ris en concepte de despeses de tramitació i assegu¬
rança, que seria assumit per l'Ajuntament; i c)
l'adhesió de l'Ajuntament de Barcelona al sistema de
tarifació social practicant les pertinents modificacions
de crèdit amb una alta en el capítol 4, dins les despe¬
ses de Benestar Social, d'una transferència a l'EMT
de 425.000.000 de pessetes per al programa de la
targeta rosa i la baixa de la mateixa quantitat al con¬
cepte 226 "despeses no incloses en altres apartats"
del capítol 2.

La Presidenta de la Comissió de Mobilitat, Sra.
San Miguel, manifesta que l'equip de govern s'incli¬
na a mantenir les condicions actuals del Programa
de la targeta rosa ampliant-lo, a partir de gener de
l'any vinent, a les persones de més de seixanta-qua-
tre anys amb les mateixes condicions que ara, és a
dir, en funció de la renda familiar, per analitzar al fi¬
nal del proper exercici la incidència econòmica
d'aquesta decisió i la possibilitat d'anar acordant
anualment ampliacions successives fins a arribar als
seixanta anys al final del mandat.

El Sr. Fabregat indica que el seu Grup ha renunciat
al criteri de la renda individual amb l'esperança que la
tarifa reduïda T-4 es podria estendre a totes les per¬
sones de més de seixanta-cinc anys, mesura que tin¬
dria uns costos administratius nuls, partint de la base
que tal condició es podria acreditar amb el document
nacional d'identitat o amb el carnet de l'Institut Català
d'Assistència i Serveis Socials. Afegeix que el progra¬
ma social de la targeta rosa ha anat enrere i això cal
compensar-ho introduint-hi nous avantatges socials,
com pretén la proposta del seu Grup en estendre la
T-4 a les persones més grans de seixanta-cinc anys
que no compleixen les condicions de renda, per facili¬
tar la seva capacitat de relació alhora que es potencia
el transport públic amb un cost que és perfectament
assumible, més i quan la clàusula 11 del Contracte-
programa preveu l'actualització de la subvenció de
l'Estat en concepte de necessitats corrents, en funció
del nombre de viatgers anuals, que l'acceptació de la
seva proposta augmentaria, fet que compensaria, en
part, el sobrecosí que podria comportar.

El Sr. Fernández manifesta que els darrers dos
anys aquest Plenari s'ha pronunciat sovint sobre la
tarifació social dels transports metropolitans, i això es
mostra de la sensibilitat de tots els Grups per aquesta
qüestió, tanmateix salvant-hi la petita millora d'inclou¬
re entre els beneficiaris els acompanyants de les per¬
sones amb disminució, el disseny de tal programa
està estancat i, per això, ha de tornar a insistir en els
eixos següents: a) La concessió dels beneficis ate¬
nent la renda individual i no pas a la familiar; b) la no
diferenciació entre persones de la mateixa edat; c)
l'homologació de la tarifació social del transport me¬
tropolità amb la dels Ferrocarrils de la Generalitat; d)
l'ampliació al transport nocturn, el cost de la qual se¬
ria d'uns 2.600.000 pessetes; e) l'aplicació dels seus
beneficis a les persones empadronades no tan sols
en els Municipis integrats en l'Entitat Metropolitana
del Transport, sinó en tots els de la Mancomunitat de
Municipis de l'Àrea Metropolitana, que és qui n'assu¬
mirà el cost, per no caure en el contrasentit que con¬
tribueixen a finançar la tarifació social, però no poden
gaudir-ne.
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Anuncia, finalment, que el seu Grup dóna també
suport a la proposició presentada pel Grup de Con¬
vergència i Unió.

La Sra. San Miguel observa que el Grup de Con¬
vergència i Unió no ha renunciat pas al criteri de la
renta individual, perquè en la nova redacció que pro¬
posa per als articles 3 i 4 de l'Ordenança Metropolita¬
na, elimina també tota referència a la renda familiar,
criteri que per a l'equip de govern és inamovible, per¬
què és el que s'aplica en tots els ajuts socials de l'Es¬
tat i de la Generalitat; que estendre la targeta rosa re¬
duïda a totes les persones de més de seixanta-cinc
anys amb independència de la seva capacitat econò¬
mica, no li sembla una mesura social; que ja ha expli¬
cat com es pensa arribar fins als seixanta anys per
eliminar les diferències en funció de l'edat; i que les
altres observacions que ha exposat el Sr. Fernández
tenen abast metropolità i escapen a la competència
d'aquest Plenari.

La Sra. Vintró observa que, malgrat la rectificació
anunciada pel Sr. Fabregat, la nova redacció que el
Grup de Convergència i Unió proposa per a l'Orde¬
nança metropolitana, és, pel que fa al criteri de la ren¬
da, ambigua, perquè efectivament hi omet l'adjectiu
individual, però no hi afegeix l'adjectiu familiar i, en
aquests termes, es podria reclamar la targeta rosa
al·legant la renda individual. Afegeix que el Partit Po¬
pular tindrà ara ocasió de demostrar si realment el
criteri de la renda individual li sembla més progressis¬
ta, però, en tot cas, no és pas el que apliquen les de¬
mocràcies de l'Estat del benestar; que com que els
recursos disponibles no permeten arribar a tot, el
Grup de Convergència i Unió hauria de concretar a
canvi de quines altres prestacions proposa generalit¬
zar la targeta rosa reduïda a totes les persones més
grans de seixanta-cinc anys, encara que tinguin ren¬
des suficients; i que les paraules de la Regidora de
Mobilitat han recollit les peticions que havien formulat
tant el sector de la gent gran com els Sindicats i la
Federació d'Associacions de Veïns, i les aportacions
d'Esquerra Republicana.
Afirma, finalment, que estaria encantada que els

acords de finançament del Contracte-programa do¬
nessin per ampliar el Metro, per rebaixar els preus
dels transports públics per tal d'afavorir-ne l'ús, i per
ampliar la tarifació social, però no essent així, cal
redistribuir els recursos disponibles cap a aquells
sectors socials amb menys renda familiar.

El Sr. Fabregat fa notar que les persones jubilades,
pel sol fet de ser-ho, perden nivell de vida en relació
al seu estatus anterior i, per tant, en lloc de mirar a
qui es donen facilitats per a viatjar, cal mirar a qui no
se li donen i, tanmateix, li fan falta: aquest és el motiu
de la seva proposta.

El Sr. Alcalde tanca el debat dient que dintre pocs
dies es complirà un any de les darreres eleccions lo¬
cals i, tanmateix, en aquest període les Institucions
no han estat capaces de formular un programa de
transport públic creïble: per tant, cal mirar com es
dóna compte a la Ciutat dels compromisos adquirits
per tots en tal camp, ja que les quantitats previstes
per a inversions des de l'any 1995 fins al 2001, més
les que possiblement s'hi afegiran i les enormes sub¬
vencions del dèficit corrent a pagar entre l'Estat, la
Generalitat, l'Àrea Metropolitana i aquest Ajuntament,
totalitzen entre 330.000 i 350.000 milions de pesse¬
tes, import aquest que fa necessari replantejar la co¬

herència de totes les actuacions en el camp del
transport metropolità, perquè li sembla viciat el punt
de partida del debat i dels elements que han configu¬
rat la cultura adquirida sobre tal qüestió i, conse¬
güentment, el debat s'ha d'airejar; ara bé, abans del
dia 28, tant si la Generalitat ha complert com si no, i
tant si s'ha aconseguit sensibilitzar-la com si no,
l'Ajuntament tindrà un contacte amb les Associacions
de Veïns, a les quals cal donar una resposta i pre¬
guntar també com volen celebrar tal aniversari.
Significa, finalment, que en el debat esmentat han

aparegut alguns elements positius com l'entrada de
G ISA (l'agència d'infraestructures de la Generalitat) i la
nova visió de gent, com els Srs. Tossas i Acebillo, que
treballen en la temàtica de la Regió metropolitana.

El Sr. Roca puntualitza que la celebració que ha
anunciat el Sr. Alcalde, òbviament no tindria caràcter
institucional, sinó partidista, encara que legítim, de
l'equip de govern, perquè l'oposició, almenys pel que
fa al seu Grup, no té cap motiu per sumar-s'hi.

El Sr. Fernández indica que en l'acte commemo¬
ratiu esmentat pel Sr. Alcalde s'hauria de recordar
també el primer aniversari de la signatura del Con¬
tracte-programa sobre el transport públic, en la ne¬
gociació del qual es posà l'accent en la negociació
del dèficit i no pas en el de les inversions, i valorar si
la xifra d'aquestes era suficient per atendre les que
la Ciutat necessita.

El Sr. Alcalde observa que ell no va signar pas el
Conveni d'inversions.

El Sr. Fernández contesta que, efectivament, el
Conveni d'inversions fou signat per l'Estat i la Gene¬
ralitat, tanmateix el Contracte-programa només pre¬
veia per a inversions uns 11.000 milions de pessetes
anuals, import que amb prou feines permet construir
un quilòmetre de línia de metro a l'any, i això també
cal posar-ho damunt la taula en el contacte amb les
Associacions de Veïns.

El Sr. Alcalde comenta que amb les seves paraules
només volia fer notar que entre el Contracte-progra¬
ma i el Conveni d'inversions hi ha damunt la taula
més de 330.000 milions de pessetes que, tot i ésser
molts diners, no són suficients per fer tot allò que es
va prometre i, per tant, cal mirar amb nous ulls
aquesta situació per trobar-hi noves solucions: això
també cal explicar-ho a les Associacions de Veïns.

Queden rebutjades les proposicions dels Grups
Popular i de Convergència i Unió en haver-s'hi pro¬
nunciat en contra els membres dels Grups de la ma¬
joria.

Del Grup de Convergència i Unió:
1) Revocar l'acord del Consell Plenari, de 23 de

desembre de 1994, que va aprovar el Conveni a
subscriure entre l'Ajuntament de Barcelona, el Museu
Nacional d'Art de Catalunya i l'Ajuntament d'Olot,
amb la finalitat de traslladar la Col·lecció Clarà amb
caràcter de dipòsit al Museu Nacional d'Art de
Catalunya i exposar una part d'aquesta obra amb ca¬
ràcter permanent al Museu Comarcal d'Olot.
2) Comunicar al MNAC i a l'Ajuntament d'Olot,

d'acord amb la clàusula vuitena del Conveni, la vo¬
luntat de denunciar el Conveni signat i, per tant, de
deixar-lo sense efecte des del dia de l'adopció
d'aquest acord.

3) Reclamar la devolució de totes les obres de la
col·lecció que hagin passat a la custòdia del MNAC i
de l'Ajuntament d'Olot.
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4) Convocar concurs de mèrits per cobrir la plaça
de Director o Directora del Museu Clarà. v

5) Crear una partida pressupostària de capítols 1, 2
i 6 per tal de reobrir el Museu Taller Clarà, que es co¬
briran via modificació de pressupost.

Del Grup Popular:
Declarar d'ofici la nul·litat de ple dret de l'acord

adoptat pel Consell Plenari de 23 de desembre de
1994 pel qual s'aprovà el Conveni entre el Museu Na¬
cional d'Art de Catalunya, l'Ajuntament d'Olot i el de
Barcelona en el sentit de traslladar la col·lecció Clarà
ubicada en el Museu Clarà de Barcelona i reallotjar-la
en el MNAC i el Museu Comarcal de la Garrotxa.

La Presidència, amb l'assentiment del Consistori,
disposa el debat conjunt de les dues proposicions
precedents i de la següent moció, la urgència de la
qual queda justificada en la forma reglamentària:
Del Sr. Alcalde:
1r. Instar al Museu Nacional d'Art de Catalunya

que promogui la creació d'una Fundació amb l'objec-
tiu de gestionar l'obra de Josep Clarà i fomentar-ne el
coneixement. 2n. Impulsar la participació en l'es¬
mentada Fundació de les institucions següents: l'A¬
juntament de Barcelona, el Museu Nacional d'Art de
Catalunya, l'Ajuntament d'Olot, la Reial Acadèmia
de Belles Arts de Sant Jordi, el Reial Cercle Artístic
de Barcelona, l'Escola de Belles Arts d'Olot i la Real
Academia de Bellas Artes de San Fernando, entre
d'altres. 3r. Instar al Museu Nacional d'Art de Cata¬
lunya que nomeni un/a Conservadora/a-director/a
responsable de la Col·lecció Clarà en el seu conjunt.
4t. Promoure, de comú acord entre l'Ajuntament de
Barcelona -especialment el Districte de Sarrià-Sant
Gervasi- i el Museu Nacional d'Art de Catalunya, la
utilització de l'immoble com a equipament cultural,
amb el nom de "Herència Josep Clarà", vinculat a la
política de difusió del Museu Nacional amb una orien¬
tació prioritàriament dedicada a l'estudi de la tradició i
el present de l'escultura del nostre país. 5è. Proposar
al Museu Nacional d'Art de Catalunya que instal·li a la
casa Clarà i als jardins del carrer de Calatrava una
col·lecció permanent d'originals de Josep Clarà i tam¬
bé fons documentals de l'artista (dibuixos, esbossos,
estris, ...) que contribueixin a perpetuar la seva me¬
mòria i la seva obra.

El President de Política Cultural i Presidència, Sr.
De Nadal, defensa aquesta moció dient que el debat
sobre el Museu Clarà no ha de versar sobre els as¬

pecte jurídics o museogràfics, sinó que ha de tenir
caràcter polític per tal de determinar com la Ciutat pot
honorar els seus compromisos amb les persones que
com a artistes o propietaris li han deixat coses se¬
guint una tradició que es feia palesa ahir en la inau¬
guració de l'Exposició sobre el Barroc, en la qual
estaven representades les Col·leccions Cambó, Lo-
renzana, Espona, i Gil Nebot.
Recorda, en aquest sentit, que el 23 de desembre

de 1994 el Plenari, mogut pel desig que Clarà fos
més conegut i actuant com a hereu de l'escultor, des¬
prés de consultar la Junta dels Museus va acordar,
amb el suport de tots els Grups Municipals excepte el
Popular, que la millor forma d'honorar Clarà era dipo¬
sitar la seva obra en el Museu Nacional d'Art de
Catalunya, al qual s'autoritzava a exhibir-ne part en el
Museu d'Olot. Afegeix que el debat de tal proposta
deixà clar: 1) que l'Ajuntament feia tal dipòsit per ho¬
norar la figura de Clarà; 2) que l'equip de govern es

comprometia a no modificar l'ús públic dels Jardins i
la Casa Clarà; i 3) que qualsevol decisió que es po¬
gués prendre en el futur comptaria amb l'acord del
Districte de Sarrià-Sant Gervasi. . .

¡ v ..

Comenta que, tanmateix, el trasllat de les obres
produït recentment ha obert un debat públic, perquè
diverses persones s'han posicionat a favor de la for"
ma com l'obra de Clarà havia estat exhibida fins ales¬
hores, i un debat privat, perquè la família Clarà ha in¬
terposat una reclamació civil, però èl£ Serveis
Jurídics Municipals estan convençuts que la raó jurí¬
dica empara l'actuació municipal.
Explica, tot seguit, que per honorar més l'herència

Clarà, el govern municipal proposa instar al Museu
Nacional d'Art de Catalunya la creació d'una Funda¬
ció amb participació de les institucions esmentades
en el testament de la Sra. Clarà: l'Ajuntament d'Olot,
la Reial Acadèmia de Belles Arts Sant Jordi, el Reial
Cercle Artístic, l'Escola de Belles Arts d'Olot i l'A-
cademia de Bellas Artes de San Fernando, Fundació
que juntament amb un Conservador-Director, assumi¬
ria la funció de vetllar per la Col·lecció Clarà i el soy
futur, mentre que pel que fa a la Casa i Jardiné,
l'equip de govern proposa crear, amb el nom d'He¬
rència Josep Clarà, un centre que sigui un àmbit d'ac¬
tuació cultural, contingui mostres d'originals de la pro¬
ducció de Clarà i reprodueixi l'ambient propi d'un
taller amb instruments i proves a mig fer.
Remarca, finalment, que aquesta proposta expres¬

sa el reconeixement que la ciutat de Barcelona ha de
tenir envers Josep Clarà i compleix l'esperit del testa¬
ment que l'Ajuntament, per la seva condició d'hereu
universal, té tot el dret d'interpretar.

El Sr. Roca manifesta que, evidentment, el present
debat no ha d'ésser jurídic encara que, tractant-se
d'una herència, sigui inevitable fer referència a alguns
aspectes jurídics, ni ha d'ésser tampoc tècnic ni cultu¬
ral, perquè no s'està discutint la política de Museus,
sinó que és, fonamentalment, un debat polític i, fins i
tot, ètic perquè està en joc la paraula de la Ciutat.

Es mostra solidari amb les decisions que els seus
companys de Grup prengueren el 23 de desembre de
1994 i disposat, si cal, a rectificar-Ies, si bé no creu
necessari fer-ho.
Argumenta que Barcelona va rebre el llegat d'un

dels artistes més carismàtics de la història de l'art de
Catalunya, segons paraules de la Sra. Marta Mont¬
many, i el seu Ajuntament es va comprometre a no
dispersar o exposar separadament les obres de
Clarà, que és una de les condicions del llegat; que
amb la proposta de l'equip de govern es traspassa al
Museu Nacional d'Art de Catalunya el compliment de
la paraula de la Ciutat, la qual aquest Ajuntament no
pot delegar a un tercer; que el compliment de la pa¬
raula donada per la Ciutat pot estimular ulteriors do¬
nacions; que la paraula de la Ciutat dura sempre i no
es pot donar per complerta pel simple fet que hagin
passat trenta anys; que per evitar disquisicions jurídi¬
ques sobre l'abast de la revisió d'ofici dels acords
municipals, el seu Grup elimina el primer paràgraf de
la seva proposició relatiu a la revocació de l'acord
pres el 24 de desembre de 1994, però manté els al¬
tres, perquè els contractes de dipòsit es poden deixar
sense efecte amb un termini d'antelació d'un any i
aquesta decisió no negaria al Museu Nacional d'Art
de Catalunya el dret a constituir un Patronat per do¬
nar a conèixer la figura i l'obra de Josep Clarà.
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Insisteix que la Ciutat es va comprometre a exposar
conjuntament i no dispersament l'obra de Josep Ciará i
cal complir aquest compromís i respectar la voluntat
del testador; accepta la bona fe de la decisió que es va
prendre l'any 1994, i els motius tècnics que es van
adduir per prendre-la, però recalca que el present de¬
bat és de caràcter polític i ètic donat que està en joc la
paraula de la Ciutat i un precedent que seria molt ne¬
gatiu perquè la paraula de la Ciutat dura sempre.
Observa, finalment, que tampoc la descentralitza¬

ció cultural és objecte del present debat, perquè en
els soterranis del Museu Nacional d'Art de Catalunya
hi ha nombroses pintures de Vayreda que podrien ex¬
hibir-se en el Museu d'Olot, però, en tot cas, entre la
descentralització cultural i la paraula de la Ciutat el
seu Grup s'inclina decididament pel compliment de la
paraula de la Ciutat.

El Sr. Lacalle comparteix també el criteri que el
present debat no ha de tenir caràcter jurídic i tècnic,
sinó polític, ètic i ciutadà perquè afecta la Ciutat i la
seva cultura i preocupa molta gent que viu a la nostra
Ciutat. Considera que el canvi de posició del Grup de
Convergència i Unió l'honora en defensar ara, com
féu el Grup Popular des del primer moment, que cal
complir la paraula donada per la Ciutat; i assenyala
que si avui la majoria es referma en la seva posició i
continua incomplint les condicions de la donació feta
a la Ciutat, s'establirà un precedent molt lesiu per a la
Ciutat, perquè serà molt difícil que en els propers
anys es facin noves donacions a la Ciutat.
Subratlla que el març de 1995 el Museu Clarà fou

tancat i la seva col·lecció repartida entre el Museu
Nacional d'Art de Catalunya, el Museu d'Olot i algun
magatzem, cosa que incompleix el testament de l'ar¬
tista i no té presents les recomanacions de l'Ateneu
Barcelonès, la Reial Acadèmia de Belles Arts Sant
Jordi, el Reial Cercle Artístic, la Real Academia de
Bellas Artes San Fernando, el Claustre de l'Escola
d'Arts Aplicades i Oficis d'Olot, la Comissió Executiva
de la Junta de Museus, l'Associació d'Amics dels Mu¬
seus, l'Associació Catalana de Crítics d'Arts, el Cer¬
cle Artístic Sant Lluc, entre d'altres moltes Institucions
i milers de ciutadans.
Insisteix que la posició de l'equip de govern fa un

flac favor a Barcelona perquè una ciutat que aspira a
ésser Capital europea de la cultura el 2001, no pot
tancar cap Museu, sinó que ha de tenir una visió cul¬
tural àmplia ¡.objectiva que potenciï la cultura no sola¬
ment amb grans museus, sinó també amb museus,
monogràfics com són: a París, el Rodin, el Picasso i
el Maillol; a Madrid, el Sorolla; a Estocolm, el Miller's
Garten; a Saragossa, el Gargallo, o a Barcelona, el
mateix Clarà, sobretot quan això respon a les reco¬
manacions del Consell d'Europa.
Puntualitza que el Grup Popular no s'oposa a la

cessió de part de l'obra de Clarà al Museu Nacional
d'Art de Catalunya o al Museu d'Olot, ciutat natal de
Josep Clarà, però com fou el desig de l'artista, el Mu¬
seu Clarà ha d'estar al carrer de Calatrava i en els
actuals moments en què les ciutats pugnen per millo¬
rar l'oferta cultural, no en coneix cap que vulgui des¬
prendre's d'un museu, cosa que pot donar una mala
imatge a les persones que han de decidir la Capitali¬
tat cultural europea de l'any 2001. Demana, doncs, a
l'Alcaldia que ara que hi som a temps, es rectifiqui la
decisió presa en el seu dia, rectificació que la Ciutat i,
especialment, el seu món cultural agrairà.

Remarca que el Museu Clarà està instal·lat en
un edifici noucentista, obra de l'arquitecte Duran
Reynals, envoltat per uns jardins dissenyats per Mi¬
rambell i conté la més gran col·lecció d'obres del ge¬
nial escultor; i considera que cal deixar-lo com està,
respectar la paraula donada i declarar nul l'acord pres
el desembre de 1994, i que la Col·lecció Clarà i la
Casa-taller pertanyen a la Fundació encara per cons¬
tituir, i no pas al Museu Nacional d'Art de Catalunya.
Confia, finalment, que amb la dispersió que s'ha

fet, no s'hagi trencat o perdut cap obra; i demana que
es contesti si s'ha fet un inventari de les obres de
Clarà i se n'ha verificat l'estat de conservació i els
embalatges per al trasllat.

El Sr. Alcalde contesta les anteriors intervencions
dient que l'Ajuntament, que no té la condició de lle-
gatari, sinó d'hereu universal i, per tant, és l'únic legiti¬
mat per a interpretar l'execució de les clàusules testa¬
mentàries, ha complert escrupolosament la voluntat
del testador; i que, tanmateix, la discussió d'avui és
efectivament política i no pas jurídica, cultural o mu-
seística, vessant aquest darrer, que demostraria tam¬
bé que les opcions preses eren les adequades.
Manifesta que la Ciutat ha mantingut la seva pa¬

raula en tots els llegats, herències i donacions que ha
rebut, les col·leccions Plandiura, Cambó, Sabartés,
Jacqueline Picasso, Tàpies i Marès, entre altres i, per
tant, no pot consentir que els Grups de l'oposició la
posin en qüestió per raons de caràcter polític. Afegeix
que el Sr. Roca ha demostrat avui que ell o el seu
Partit no tenen paraula, perquè després d'haver deci¬
dit que el compliment de l'herència Clarà acordat el
1994 era l'escaient, ara pretén anul·lar tal acord obli¬
dant que la disposició que fins aleshores s'havia fet
de tal herència no havia donat els resultats implícits
en la voluntat de Clarà, i que Barcelona, que no
compta amb un Louvre, un Prado o un Musée
d'Orsay, necessita tenir en el Museu Nacional d'Art
de Catalunya tota la historia de l'art català, de la quai
l'obra de Clarà és una peça cabdal i, tanmateix, no
era visitada en el seu Museu de les Tres Torres en la
mesura que la figura de l'artista necessita i mereix.
Reitera que l'Ajuntament legalment ha complert,

perquè han passat els anys necessaris per poder in¬
terpretar, com a hereu universal, l'herència Clarà en
la forma més adequada als interessos de la Ciutat i,
alhora, a la figura de l'escultor: per tant, li sap greu
que les dues intervencions anteriors hagin posat en
qüestió la paraula de la Ciutat, que ha administrat
correctament una herència que és seva, perquè es
pot discutir la política cultural, però no tirar fang sobre
el crèdit de la Ciutat, com s'ha fet en tals interven¬
cions, que l'han decebut tant personalment com polí¬
ticament, perquè ni l'equip de govern ni la Ciutat es
mereixen que es posi en qüestió la seva capacitat de
rebre col·leccions com han fet avui el Sr. Roca i el Sr.
Lacalle, els quals no han estat a l'alçada de les seves
obligacions com a representants de la ciutadania.
Tanmateix, espera que els ciutadans no tinguin en
compte uns arguments que han estat moguts per l'es¬
perit més de litigants que no pas de ciutadans.

El Sr. Lacalle replica que avui s'ha superat la seva
capacitat de sorpresa davant les intervencions del Sr.
Alcalde; que representants de la Ciutat ho són tots
els membres del Consistori i el Sr. Alcalde no pot eri¬
gir-se en jutge, fiscal i part; que en el cas del Museu
Clarà no s'ha complert la paraula que la Ciutat va do-
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nar en acceptar el testament, i la mala decisió que es
va prendre en aquest sentit, pot crear suspicàcies,
que ell no desitja, a l'hora d'instituir deixes en favor
de la Ciutat; que la família Clarà es molestà en saber
que el Sr. Bohigas, anterior responsable de l'Àrea de
Cultura, pretenia vendre la casa de l'artista; i que el
Sr. Alcalde no pot desviar les culpes dels seus errors
a l'oposició i, especialment, al Grup Popular, el qual
ha defensat sempre el compliment de la paraula do¬
nada en acceptar el testament atorgat en favor de la
ciutat de Barcelona.

El Sr. Roca significa que el Sr. Alcalde no té dret a
dir que una intervenció en defensa d'una proposta
política tira fang al crèdit de la Ciutat, i havia d'haver
mantingut el debat en els termes com inicialment l'ha
plantejat el Sr. De Nadal; i que a ell, personalment,
no li importa gens que l'Alcalde se senti decebut, i per
salvar la paraula de la Ciutat està disposat a rectificar
tantes vegades com calgui una posició que potser no
quedà reflectida prou bé.
Afirma que amb el seu capteniment d'avui no de¬

fensa pas interessos partidistes, sinó un problema
ciutadà, en el qual les persones que s'han posicio-
nat potser no són gaires, però representen una ma¬
nera d'interpretar la vida i la cultura i de valorar la
paraula de la Ciutat, punt de vista aquest des del
qual s'apropat a la qüestió reconeixent fins i tot la
bona fe de la solució que s'adoptà el 1994, encara
que avui els fets en reclamin una de diferent. No es
desdiu, doncs, de res del que ha dit perquè conside¬
ra molt important defensar la paraula de la Ciutat; i
si bé el Sr. Alcalde és molt lliure d'expressar-se com
vulgui, ell defensarà també des d'aquest hemicicle
un cert estil que no honoren certes expressions que
avui ha sentit al Sr. Alcalde.

El Sr. Alcalde contesta que s'ha decidit a contestar
en el to en què ho ha fet i que manté, en sentir que la
Ciutat podia perdre llegats i donacions per causa de
la qüestió en debat i que es retirava la revocació de
l'acord de 1994, actitud aquesta que l'ha convençut
que s'havia construït una intervenció sobre la base de
la paraula donada i el seu trencament quan avui s'es¬
tava trencant la paraula donada pel Grup de Conver¬
gència i Unió el desembre de 1994, motiu pel qual
s'ha renunciat a la revocació, perquè la necessitat
d'una victòria dialèctica ha prevalgut sobre el mal que
es podia fer al crèdit de la Ciutat, cosa que no s'acon¬
seguit, donat que la intervenció ha estat més tàctica
que no pas profunda, però, en tot cas, profundament
equivocada.
Destaca que els Museus de la Ciutat s'han fet so¬

bre la base de la confiança dels ciutadans en no
comptar amb un Estat que ajudés a formar-los: per
tant, espera que la confiança, que és un bé doble¬
ment apreciat, no es veurà minvada per algunes co¬
ses que s'han dit en el curs d'aquesta sessió. Admet
que la gent que ha mogut la qüestió pugui haver ac¬
tuat de bona fe; i afegeix que també ho ha fet l'equip
de govern amb les seves propostes, encara que pot¬
ser hauria d'haver-se tractat millor la qüestió de la
Casa Clarà, perquè era poc sensible deixar buit un
edifici que s'havia deixat per a una finalitat de caràc¬
ter cultural, tanmateix aquest aspecte s'ha rectificat a
pesar que, en funció d'una política cultural i d'una in¬
terpretació molt estricta de les seves obligacions com
a hereu, l'Ajuntament havia actuat en benefici de la
Ciutat i de Catalunya.

Expressa el dubte que el "quid pro quo" de la qües¬
tió hagi nascut de la interpretació d'allò que la família
pensava que podia passar amb l'edifici si l'Ajunta¬
ment interpretava el testament en forma que pogués
propiciar-ne la reversió; ara bé, sense qüestionar la
bona fe de les persones que s'han sumat a les acti¬
tuds de la família, recorda que en els anys que exer¬
ceix el càrrec, ha vist com de bona fe es feien coses
terribles i que, concretament, en un temps determinat
s'oposà Verdaguer a Maragall amb motiu d'un altre
Museu.
Recalca, finalment, que l'Ajuntament ha seguit, tant

jurídicament com culturalment, una línia rigorosa que
no presenta cap problema pel que fa a la fiabilitat de
la Ciutat com a destinatària de donacions, fiabilitat
de la qual, com ha dit, són, tanmateix, testimoni les
col·leccions Plandiura, Cambó, Sabartés, Jacqueline
Picasso, Tàpies i Marès.

El Sr. Roca dóna lectura als apartats 2n, 3r, 4t, i 5è
de la seva proposta, que continua mantenint amb
l'avantatge d'evitar el debat jurídic en haver-se elimi¬
nat la referència a la revisió de l'acord de 1994; i ob¬
serva que hi ha diverses maneres de resoldre els
dubtes sobre la fiabilitat de la paraula de la Ciutat i
així, mentre el Sr. Alcalde opta per afirmar que s'equi¬
voquen els que en tenen, el seu Grup creu més en la
imatge corporativa.

El Sr. Alcalde puntualitza que en la proposició de
Connvergència i Unió hi ha un error, perquè es parla
d'un llegat, quan realment es tracta d'una herència;
que en el primer apartat de tal proposició es demana¬
va la revocació del l'acord del desembre de 1994,
pronunciament al qual avui el Sr. Roca ha renunciat;
que l'actitud de tal Grup, a més d'ésser jurídicament
equivocada, trenca el principi de la fiabilitat perma¬
nent de la paraula de la Ciutat; i que la Ciutat tirarà
endavant les grans Institucions culturals: el Museu
Nacional d'Art de Catalunya, el Museu d'Art Contem¬
porani de Barcelona, l'Auditori, el Teatre Nacional, el
Teatre de la Ciutat, el Centre de Cultura Contemporà¬
nia i el Liceu,
S'aprova la moció de l'Alcaldia sobre l'Herència

Clarà amb vint-i-un vots favorables i dinou en con¬
tra, emesos pels Srs. Roca, Samaranch, Puigdo-
llers, Gavaldà, Marcet, Fabregat, Ciurana, Llongue-
ras i Miquel, i les Sres. Servitje, Paredes i Ortega i
també amb la dels Srs. Lacalle, Ainoza, Fernández,
Álvarez, Cornet i Tobia, i la Sra. Vila; i amb la matei¬
xa correlació de vots, però en sentit invers, queden
rebutjades les proposicions del Grup Popular i de
Convergència i Unió.
Justificada la urgència en la forma reglamentària,

es debaten les mocions següents:
Dels Srs. Clos, Casas, i Ernest Maragall:
Donar conformitat al Text refós de la Modificació

del Pla General Metropolità al sector Sant Andreu-la
Sagrera, redactat als efectes que precisa el dictamen
de la Comissió Jurídica Assessora de la Generalitat
de Catalunya, núm. 111/1996, de 25 d'abril de 1996, i
ajustat a la resolució del Conseller de Política Territo¬
rial i Obres Públiques de la Generalitat de Catalunya
de 16 de febrer de 1996; exposar-lo al públic pel ter¬
mini d'un mes, als efectes que els interessats puguin
presentar-hi les al·legacions que considerin perti¬
nents, ateses les modificacions que comporta aquest
Text refós en relació al document aprovat per aquest
Ajuntament, com a conseqüència de l'esmentada re-
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solució del Conseller de Política Territorial i Obres
Públiques; autoritzar el President de la Comissió
d'Equilibri Territorial i Planejament Urbà perquè, si es
produïssin al·legacions de caràcter no substancial,
que impliquin modificacions, pugui adequar-hi el con¬
tingut del document i, si fos necessari, al resultat de
les consultes tècniques amb el Departament de Políti¬
ca Territorial i Obres Públiques per ajustar les pro¬
postes finals a les determinacions de la resolució prè¬
via; i, si les al·legacions no impliquen modificacions o,
si no se n'hi presentessin, trametre el Text refós al
Departament de Política Territorial i Obres Públiques,
amb el resultat de la informació pública, als efectes
de l'aprovació definitiva per part del Govern de la Ge¬
neralitat de Catalunya, de conformitat amb l'article 76
del Decret legislatiu 1/1990, de 12 de juliol, modificat
pel Decret legislatiu 16/1994, de 26 de juliol.

Del Sr. Alcalde i els Portaveus de tots els Grups
Municipals:
Sol·licitar al Departament de Política Territorial i

Obres Públiques de la Generalitat de Catalunya,
l'inici dels tràmits necessaris per a declarar els en¬
torns del mercat de Sant Antoni, la Sagrada Família
i el Teatre Nacional, Auditori i el Parc de l'Estació
del Nord àrees de rehabilitació als efectes previstos
en el Reial Decret 2190/1995 i àmbits d'aplicació del
Decret 65/1996 del Departament de Política Territo¬
rial i Obres Públiques de la Generalitat, sobre ajuts
per a la rehabilitació d'habitatges.
S'aproven per unanimitat les dues mocions prece¬

dents.
1r. AprovaréI segell oficial de la Ciutat inspirat en

el de Pere III el Cerimoniós, d'acord amb el disseny
que s'adjunta. 2n. AprovaréI símbol de la Ciutat com
a distintiu de la Corporació en les aplicacions comuni¬
catives d'acord amb el disseny adjunt. 3r. Facultar
l'Alcaldia per prendre les mesures oportunes per ga¬
rantir l'efectivitat dels acords adoptats, entre elles la
redacció dels criteris i normes d'aplicació.

El Sr. Lacalle pregunta si s'ha consultat als barce¬
lonins si els agrada l'actual escut de la Ciutat o el volen
canviar donat que, segons una enquesta que ha fet ell,
la gent es pregunta el perquè del canvi, ja que en I' es¬
cut actual no hi troben problemes d'estètica ni d'histò¬
ria ni de catalanitat. Considera que, lamentablement,
Barcelona té moltes necessitats en el camp de l'habi¬
tatge a preu assequible, de la neteja, de l'enllumenat i
del transport públic, però no necessita canviar l'escut
de la Ciutat, perquè agrada a la gent; que, tanmateix,
el canvi es produirà perquè la Sra. Rahola, que té dos
vots que el Sr. Alcalde necessita, obliga a fer-ho en
haver-se presentat a les eleccions sense un programa
i només amb la qüestió de l'escut; i que si el problema
eren les dues barres per quarter, tot i haver-se demos¬
trat a bastament que representen Catalunya, bastava
haver-n'hi posat quatre.
Agraeix les explicacions que ha rebut del Sr. Fuster

i dels dissenyadors per intentar convèncer el seu
Grup, però troba que el nou escut és vulgar i no té
classe ni història. Opina, en conclusió, que s'ha fet un
debat polític, partidista i innecessari; i que el canvi,
que costarà diners a la Ciutat, és un error, davant del
qual el seu Grup votarà en contra encara que es que¬
di sol, per respecte a la Ciutat i per no participar en
una cerimònia purament partidista i electoralista.

El Sr. Roca expressa la satisfacció del Grup de Con¬
vergència i Unió per la solució final que s'ha donat al

disseny de l'escut i del segell de la Ciutat i que tanca
d'una manera sensible a la voluntat popular una vella
polèmica, en la qual tingué un paper destacat el Sr.
Eduard Cardona, antic Regidor de la seva Coalició.
Significa que els arguments històrics podrien

conduir a posicions diverses molts respectables i de¬
fensables, però no a trobar una solució; que tanma¬
teix, aquesta Ciutat, capital de Catalunya en la mesu¬
ra que el País ha consolidat el seu autogovern i hi
avança, té el desig que el seu escut i el seu segell
mostrin d'una manera més inequívoca i solemne les
quatre barres, amb independència que això obeeixi o
no a unes raons de recuperació històrica.

Es declara, doncs, satisfet de la solució presenta¬
da, la qual resol una polèmica que no era bona, en
termes de modernitat, de bon disseny i qualitat i a sa¬
tisfacció de tots aquells que volen que l'escut de
Barcelona mostri de manera més inequívoca les qua¬
tre barres de la catalanitat: per tant, el seu Grup dóna
suport a la moció amb clara consciència que fa un
bon servei a la Ciutat.

El Sr. Fuster comenta que la moció dóna compli¬
ment a l'acord unànime pres per aquest Plenari el 21
de juliol de 1995; i que el dictamen de la Comissió
d'experts considera igualment legítims tots els escuts
que ha fet servir la Ciutat al llarg de la seva història i
fa unes recomanacions, que ha tingut en compte el
Grup de dissenyadors que formula la proposta avui
sotmesa a aprovació, la qual recupera en el segell al¬
guns elements històrics com la forma acaironada i
ofereix, pel que fa al símbol, una expressió comunica¬
tiva capaç de competir amb els nous suports del se¬
gle XXI respectant els dos elements bàsics de l'escut
de la Ciutat: la creu de Sant Jordi i les quatre barres.
Subratlla que un escut no és quelcom que es pugui

petrificar, sinó que ha d'evolucionar amb els anys
d'acord amb les tecnologies i els suports en què es
plasma, com ha succeït en el transcurs del temps; i
que a curt termini totes les ciutats d'Europa procura¬
ran dotar-se d'un símbol llegible que reuneixi totes les
condicions d'una marca corporativa moderna.

La Sra. Rahola declina contestar la intervenció del
Sr. Lacalle adduint que tal intervenció ha tingut un to
agre i de menyspreu i ha intentat frivolitzar un debat
que per a la majoria és de gran importància, i que ella
no vol entrar en un debat no de conceptes i progra¬
mes, sinó de pures desqualificacions. Tanmateix ob¬
serva que la proposta respon a la preocupació, i té el
suport de tots els Grups excepte el Popular: per tant,
no sap a quina gent a fet referència el President de
tal Grup, perquè la majoria de ciutadans de Barce¬
lona representats aquí pels Regidors dels altres
Grups creu que és bo l'acord a què s'ha arribat.
S'afegeix a la satisfacció que han expressat els al¬

tres Grups, perquè creu que és bo que els símbols de
la Ciutat que representen una part essencial de la
seva història i de la tradició, estiguin normalitzats
amb un ampli consens, tant en el segell, en què es
representa la tradició en el sentit més ortodox del ter¬
me, com en el símbol, que representa la capacitat ar¬
tística de treballar damunt de la pròpia essència: per
tant, avui és decideix tant sobre la tradició com sobre
la modernitat, i la suma d'ambdós elements projecta
Barcelona, entesa com a ciutat i capital de Catalunya,
cap al futur.
Reitera, doncs, la seva satisfacció per l'ampli con¬

sens i pels bons resultats del treball dels heraldistes i
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historiadors en ia descripció del segell, i dels artistes i
dissenyadors en la interpretació artística de tal segell.

La Sra. Vintró expressa el suport del Grup d'Inicia-
tiva-Els Verds a la moció de l'Alcaldia, significant que
en la qüestió de l'escut s'han fet asseveracions gran¬
diloqüents, però que ella no se sent amb capacitat
per conèixer ni el desig de la Ciutat ni el grau de sa¬
tisfacció de la gent amb l'escut actual.
Comenta que, durant la discussió de la Carta muni¬

cipal, el Regidor esmentat pel Sr. Roca, assenyalà la
conveniència de replantejar l'escut de la Ciutat, que
en la seva versió actual no molestava pas al seu
Grup perquè les quatre barres també s'hi poden veu¬
re; que en el debat sobre l'escut s'hi va introduir mal-
intencionadament la qüestió de la catalanitat, del
borbonisme o del franquisme de la seva forma actual,
perquè les pedres i els documents escrits i gràfics
són prou explícits en aquest sentit; que, tanmateix, la
revisió de l'escut era una preocupació fonamental
d'un dels tres Grups de la majoria en el govern i un
acord de govern entre forces diferents exigeix con¬
cessions recíproques que no contravinguin qüestions
de principi, com no ho és per al seu Grup la forma ni
de l'escut actual ni del nou, perquè respecta la histori¬
citat i no planteja dificultats des del punt de vista de la
imatge: així doncs, encara que en un determinat mo¬
ment hagués proposat sotmetre la qüestió a referèn¬
dum aprofitant una de les conteses electorals que hi
ha hagut al llarg de l'últim any, accepta la solució que
es proposa recollint l'acord àmpliament majoritari, al
qual se suma amb satisfacció al Grup d'Inciativa-Els
Verds, i demana al Grup Popular que també s'hi afe¬
geixi, si més no pel que fa al segell, perquè seria bo
que el segell de la Ciutat tingués el suport de totes les
forces polítiques del Consistori.

El Sr. Lacalle contesta que el Grup Popular manté el
seu posicionament sobre la moció, tanmateix el nou
escut de la Ciutat, a partir del moment en què s'adopti,
també serà el seu; que la Sra. Rahola començà el de¬
bat sobre l'actual escut distorsionant la història, perquè
després s'ha demostrat que l'escut actual no és pas
franquista: per tant, ha quedat ben clar qui ha frivolitzat
en aquesta qüestió. Afegeix que si es comparen vots i
escons aconseguits tant a l'Ajuntament com al Parla¬
ment de Catalunya, no és pas el Grup Popular, sinó
Esquerra Republicana qui està en minoria, encara que
tingui dos vots necessaris per governar la Ciutat; i que
el preocupa el que es pugui inventar ara la Sra. Rahola
per sortir als mitjans de comunicació.

El Sr. Alcalde tanca el debat subratllant que el Sr.
Lacalle ha manifestat que en el moment en què s'ha¬
gi aprovat el nou escut, també serà el seu, i això ha
dissipat la inquietud pel fet que el nou símbol, no es¬
cut, no s'aprovi ara amb el vot unànime de tot el Con¬
sistori. Significa que l'esperit amb què s'aproven el
nou segell i el nou símbol són una prova més del
pragmatisme de la Ciutat en recuperar una de les for¬
mes originals de l'escut de la Ciutat amb les quatre
barres ben explícites per dues vegades, en el segell
que s'estamparà en els actes municipals més solem¬
nes, i trobar un símbol nítid, senzill, modern i fàcil¬
ment reproduïble, que cobreix les exigències dels
nous suports televisius i informàtics del segle XXI en
què s'ha de plasmar.
S'aprova la moció de l'Alcaldia amb els vots en

contra dels Srs. Lacalle, Ainoza, Fernández, Álvarez,
Cornet, Tobia, i la Sra. Vila.

Finalment, el Sr. Alcalde anuncia el propòsit de con¬
vocar, fent-la coincidir amb la propera sessió ordinària,
una altra d'extraordinària per debatre-hi el finançament
autonòmic i local i procurar arribar a un acord o decla¬
ració conjunta que es miraria que pugui comprendre
també el finançament del transport públic.

No havent-hi altres assumptes per tractar, la Presi¬
dència aixeca la sessió a les tretze hores i cinquanta-
cinc minuts.

Acta de la sessió extraordinària celebrada el dia
19 de juny de 1996 i aprovada el dia 12 de juliol
de 1996

Al Saló de la Reina Regent de la Casa de la Ciutat
de Barcelona, el dia dinou de juny de mil nou-cents
noranta-sis, es reuneix el Consell Plenari, en sessió
extraordinària, sota la presidència de l'Excm. Sr. Al¬
calde Pasqual Maragall i Mira. Hi concorren l'Il·lm. Sr.
i les ll·lmes. Sres. Tinents d'Alcalde, Joan Clos i
Matheu, Eulàlia Vintró i Castells, Maravillas Rojo i
Torrecilla, i Pilar Rahola i Martínez, i les ll·lmes. Sres.
i els ll·lms. Srs. Regidors, Joaquim de Nadal i Capa¬
rà, Teresa Sandoval i Roig, M. Carmen San Miguel i
Ruibal, Antoni Santiburcio i Moreno, Francesc Xavier
Casas i Masjoan, Enric Truñó i Lagares, Inmaculada
Moraleda i Pérez, Albert Batlle i Bastardas, Josep M.
Vegara i Carrió, Francisco Narváez i Pazos, Pere
Alcober i Solanas, Ernest Maragall i Mira, Joan Fuster
i Sobrepere, Miquel Roca i Junyent, Francesc Homs i
Ferret, Josep M. Samaranch i Kirner, Carme Servitje
i Mauri, Joan Puigdollers i Fargas, Vicenç Gavaldà i
Casat, Antoni Marcet i Rocabert, Daniel Fabregat
i Llorente, Anna Paredes i Rodríguez, Jaume Ciura¬
na i Llevadot, Miquel Llongueras i Campahà, Antoni
Miquel i Cerveró, Joana M. Ortega i Alemany,
Enrique Lacalle i Coll, Antonio Ainoza i Cirera, José
Alberto Fernández i Díaz, Emilio Álvarez i Pérez,
Marta Vila i Florensa, Jordi Cornet i Serra, José Ra¬
món Tobia i Galilea, Eugeni Forradellas i Bombardó,
Josep Puig i Boix, i Agustí Soler i Regàs, assistits per
la Secretària General Accidental, Sra. Irene Pagès i
Perarnau, que certifica.

Hi és present l'Interventor Municipal, Sr. Lluís Mata
i Remolins.
Constatada l'existència de quòrum legal, la Presi¬

dència obre la sessió a les dotze hores i quaranta-
cinc minuts.

Es dóna compte que l'ordre del dia de la present
sessió està integrat per aquest únic punt:

DEBAT, I CONCLUSIONS, SOBRE
EL FINANÇAMENT LOCAL

El Sr. Alcalde significa que l'assumpte sotmès a la
consideració del Consistori, a partir del document de
treball preparat per la Primera Tinència d'Alcaldia, no
podia esperar més perquè, anunciat fa dues ses¬
sions, s'ajornà ja en una ocasió, tanmateix, avui no
és pretén exhaurir la qüestió, que és d'una transcen¬
dència cabdal per a la nostra Ciutat i el seu Ajunta-
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ment, sinó encetar un debat que es mirarà de cloure
la propera sessió, si és possible, tractant d'aconse¬
guir els màxims suports, en primer lloc en aquesta
Casa, però també més enllà, en aquelles Administra¬
cions, de les quals depenen moltes de les coses que
es discutiran.

El Primer Tinent d'Alcalde i President de la Co¬
missió d'Hisenda i Infraestructuras, Sr. Clos, comen¬
ça la seva intervenció dient que en el nostre País en
els darrers anys s'ha produït un procés de descen¬
tralització de l'Estat sense precedents en la nostra
història perquè s'ha incrementat moltíssim el pes re¬
latiu de les Administracions intermèdies -les Comu¬
nitats Autònomes- en la gestió de la despesa públi¬
ca, de manera que, si no es tenen en compte les
despeses financeres i les despeses en pensions del
sistema de la Seguretat Social, en aquests moments
trobem una estructura de la despesa pública on l'Ad¬
ministració local representa prop del 15%, l'Adminis¬
tració Autonòmica prop del 26%, i l'Administració
central o Govern central prop del 59%, realitat que
contrasta amb la de fa deu anys, que era d'un 72%,
l'Administració Central, un 13% l'Administració local
(percentatge molt similar al que té avui) i un 14% els
Governs autonòmics, i encara més amb la de fa vint
anys, en què hi havia un Estat unitari amb només
dos nivells d'administració: l'Administració central,
que gestionava més d'un 80% dels recursos públics,
i l'Administració local, que en gestionava menys del
20%: per tant, en aquest període s'ha instaurat i
confirmat l'Estat de les Autonomies amb el pes tan
important que ha adquirit el nivell autonòmic.
Indica, seguidament, que comparant l'estructura de

l'Estat amb la realitat dels països més avançats, els
països de l'OCDE, i els països del nostre entorn polí¬
tic més immediat, la Comunitat Econòmica Europea,
es troben dues formes de gestionar la despesa públi¬
ca: Els països de tradició federal, o amb una pràctica
administrativa que els assimila a l'estructura federal, i
els països denominats unitaris, amb un pes molt im¬
portant en l'Administració central i després, com a al¬
tra única administració actuant sobre el territori, l'Ad¬
ministració local; que els països de tradició federal
-com ara Alemanya, Àustria, Canadà, Estats Units i
Suïssa-, tenen un nivell de despesa pública, en rela¬
ció amb el producte interior brut, que és del 23%,
l'Administració central, el 7,8% l'Administració auto¬
nòmica, i el 4,2% l'Administració local, és a dir, una
Administració pública relativament propera a la que
s'ha defensat en el nostre País amb la fórmula del
50-25-25 per 100; que, en canvi, els països de tradi¬
ció unitària com ara de Dinamarca, França, Irlanda,
Itàlia, Finlàndia, Holanda, Noruega, Suècia i el Regne
Unit, no tenen el nivell de prestació de serveis equi¬
valent a les Autonomies o als Estats federats i la des¬
pesa pública es reparteix exclusivament entre una
Administració central, que en gestiona entorn del
65%, i una Administració local, que en gestiona a
l'entorn d'un 35%.
Destaca que el nostre País, amb la Constitució i

amb la implantació de l'Estat de les Autonomies, ha
optat políticament pel model de tres nivells principals
d'administració, que cal valorar com a extraordinària¬
ment positiu en termes polítics, pel que representa de
reconeixement de les nacionalitats històriques, però
també pel que representa com a forma de gestionar
els recursos públics més participativa, més propera

als ciutadans i més eficient per aquest sentit de proxi¬
mitat i adequació a les necessitats i peculiaritats his¬
tòriques i nacionals dels diferents col·lectius que con¬
formen el País; que s'ha passat, doncs, d'un país que
durant la Dictadura tenia una pràctica, començada de
molts anys abans, de tradició unitària en la gestió de
la despesa pública, a un país que està avançant cla¬
rament cap a una estructura federalitzada, amb tres
nivells de govern i la consolidació de la realitat auto¬
nòmica, la qual gestiona ja en aquests moments al
voltant del 25% de la despesa pública; que, tanma¬
teix, en aquest procés l'Administració local no ha
avançat, perquè fa deu anys tenia un 13% i ara té un
14% de participació en la despesa pública (sense
comptar les pensions, ni els passius financers, ni les
amortitzacions de l'endeutament); i que per assimilar-
se al països d'estructura federal o federalitzant, on el
pes de l'Administració local no tan sols es mesura pel
pes dels recursos que gestiona, sinó també per
l'autoritat i la rellevància política que tenen els Go¬
verns locals, el nostre País ha d'iniciar un procés d'in¬
crement del pes relatiu de l'Administració local amb el
reconeixement del poder de l'autoritat local, del Go¬
vern local, aspiració aquesta que ha estat recollida
per diversos partits polítics i que està assolint un bon
grau de consens entre bona part de l'arc parlamentari
en el nostre País.
Explica que, pel que fa referència als ingressos, gai¬

rebé tots els països, sense cap excepció, defensen el
principi de la corresponsabilitat fiscal, en virtut del qual
tot nivell d'administració que participa en la despesa
pública, té també, de forma equivalent encara que no
necessàriament estrictament proporcional, una certa
responsabilitat en els ingressos; que aquest principi de
la corresponsabilitat està essent acceptat i introduït en
el nostre País i així la corresponsabilitat de l'Adminis¬
tració local espanyola ja és molt elevada en aquests
moments, donat que obté de l'economia local, a través
de tributs propis, taxes i altres ingressos, un 50% dels
seus recursos, mentre que l'altre 50% l'obté de trans¬
ferències de les Administracions superiors, provinents
en la major part de l'Estat, en una petita part de les
Comunitats Autònomes i en alguna part també, a ve¬
gades, de la Unió Europea, la qual s'està implantant
com un nou nivell d'administració o de poder en la vida
quotidiana dels europeus, tot i que, a efectes eco¬
nòmics, en l'Administració local encara no té un pes
massa rellevant; que a Catalunya el grau de corres¬
ponsabilitat de l'Administració local catalana és del
60% i els 10 punts de diferència respecte a l'espanyola
s'expliquen, en bona part, per la diferent tradició cata¬
lana i, evidentment, també pel pes relatiu de l'Ajunta¬
ment de Barcelona dins el conjunt dels Ajuntaments
catalans; que, en canvi, pel que fa a la correspon¬
sabilitat fiscal de l'Administració autonòmica, actual¬
ment només un 20% dels seus ingressos prové de la
gestió directa d'impostos propis, si bé s'està avançant
en la línia de la corresponsabilització amb un primer
acord de finançament de les Comunitats autònomes
que els assignà una participació del 15% en l'impost
sobre la renda de les persones físiques i ara, amb el
segon acord, que segurament és plasmarà en les pro¬
peres setmanes i incrementarà aquest percentatge de
participació del 15% al 30%; que, consegüentment, les
Comunitats Autònomes, malgrat gestionar un 25% de
la despesa pública, tenen una baixa corresponsabilitat
en els ingressos, però han entrat en un procés d'incre-
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ment de la seva corresponsabilitat fiscal, en virtut dels
acords a què s'ha arribat en els darrers anys.
Repassa, a continuació, les alternatives de finança¬

ment de l'Administració local en els diferents països, i
distingeix els quatre grups següents:

1r) Els països de tradició anglosaxona (Austràlia,
Canadà, Estats Units i el Regne Unit), en què l'Admi¬
nistració local es finança mitjançant impostos sobre la
propietat immobiliària, amb un sistema de gestió dels
valors cadastrals extraordinàriament modern que els
posa al dia d'una forma automatitzada i molt freqüent,
i també amb uns mecanismes de gestió aliens a la
pròpia decisió de l'Administració, agències indepen¬
dents de l'Administració.
2n) Els països centreuropeus, on l'impost sobre la

renda és la columna vertebral dels ingressos munici¬
pals; ara bé, dintre d'aquest grup poden distingir-s'hi
dos subgrups diferenciats: mentre en els països es¬
candinaus aquest finançament local provinent de la
renda sol fer-se directament a través dels Ajunta¬
ments, de manera que la renda s'ingressa ja en pri¬
mera instància parcialment a l'Administració local i la
resta s'ingressa a les Administracions superiors, en
canvi en els països germànics la participació dels
Ajuntaments en la renda es fa bàsicament per mitjà
de transferències del Govern federal, del Govern es¬
tatal, cap a l'Administració local.
3r) Els casos d'Holanda i Irlanda, on l'Administració

local es finança essencialment i bàsicament mitjan¬
çant transferències de l'Administració central.
4t) Els països llatins (França, Itàlia i Espanya) que

combinen els sistemes anteriors amb un pes relatiu
de les transferències de l'Estat que és superior al que
tenen els països anglosaxons o germànics, però infe¬
rior al que tenen Irlanda i Holanda, i un conjunt de
quatre impostos, dos d'ells vinculats en bona mesura
a la propietat immobiliària, si bé la titularitat de l'im¬
post no és local, sinó estatal; tanmateix els Ajunta¬
ments no participen en l'impost sobre la renda.
Concreta que la seva proposta, exposada també

en diversos indrets, en diverses ocasions i amb diver¬
sos motius, és que l'Administració local participi en
els impostos de la renda, no tan sols de la renda de
persones físiques, sinó potser també en les rendes
empresarials i en els impostos del consum, perquè
aquests són els impostos del segle XXI, però sempre
han estat gestionats i governats pels Estats, excepte
en els països de tradició germànica i escandinava on
van néixer des de la base, des dels Municipis cap als
Governs regionals i després cap a l'Estat, i perquè es
tracta d'impostos flexibles que obeeixen i responen a
la diferent conjuntura econòmica, mentre que els vin¬
culats a la propietat immobiliària resulten menys flexi¬
bles. Afegeix que en aquests moments ja existeix una
certa participació donat que el "Fondo Nacional de
Cooperación local" es va dissenyar inicialment com
un fons vinculat als tributs de l'Estat, però després en
els dos Convenis successius de finançament de les
Administracions locals, que s'han signat des de la
constitució del Fons fins avui, la dotació de tal Fons
ha quedat més clarament categoritzada com una
transferència que no pas com una participació en els
ingressos de l'Estat, perquè té uns topalls tan impor¬
tants per dalt i per baix que el desvinculen de qualse¬
vol evolució dels impostos de la renda o dels impos¬
tos del consum, i això fa que, en aquests moments,
les seves dotacions ja no siguin tècnicament una par¬

ticipació en els impostos de l'Estat, sinó unes transfe¬
rències: per tant, el fet innovador en l'estructura fiscal
de l'Administració local per assemblar-nos més a una
realitat europea, implantada, participativa i correspon-
sable fiscalment, hauria d'ésser la participació dels
Ajuntaments en el rendiment dels grans impostos mo¬
derns del nostre País.
Sosté que per millorar la realitat actual de l'Admi¬

nistració local espanyola cal, per una banda, incre¬
mentar la seva participació en la despesa pública des
de l'actual 15% fins a una xifra que, com a aspiració
inicial, segurament pot estar a l'entorn del 25% que
ens assimilaria plenament a la tradició federal dels
països als quals ens volem assemblar, i millorar, per
¡'altra, l'estructura fiscal de l'Administració local espa¬
nyola amb la participació amb els grans impostos mo¬
derns, bàsicament el de la renda i els del consum i,
per tant, la conclusió hauria d'ésser en aquest doble
sentit: el Pacte local i un nou model del sistema de fi¬

nançament.
Explicita que l'aspiració de l'increment de la partici¬

pació municipal en la despesa pública formaria l'eix
del que serà denominat Pacte local; que tal increment
de participació es reclama per raons de proximitat,
eficàcia, participació ciutadana, i subsidiarietat i per
posar-nos al nivell de qualsevol país de la tradició fe¬
deral o de qualsevol país de la tradició unitària del
nostre entorn, hauria de centrar-se en les competèn¬
cies en matèria d'ensenyament; que tanmateix, donat
l'origen de l'Estat de les Autonomies, no es tracta tant
de proposar un model únic per a tot l'Estat, com de
cercar en cada una de les Comunitats Autònomes
aquella combinació "ad hoc" que per raons històri¬
ques i per raons polítiques s'adigui millor amb la tradi¬
ció de cada col·lectivitat; que en el cas concret de
Catalunya, l'Administració autonòmica catalana té
moltes competències, en seguretat, en justícia, en
infraestructuras, en urbanisme, etc., però en té dues
que en termes relatius representen un alt pes en la
despesa pública: l'ensenyament i la sanitat; que en
canvi, l'Administració local té moltes competències en
urbanisme, també en seguretat, a través de protecció
civil, i en seguretat personal i benestar comunitari; i
que, consegüentment, es tracta de buscar aquella so¬
lució idònia que, recolzant-se en raons històriques,
pugui portar a l'increment de la participació de l'Admi¬
nistració local en la despesa pública.

En aquest sentit recorda que, concretament, a
Barcelona en el cas de la sanitat, s'ha optat per la for¬
ma del Consorci Generalitat-Ajuntament per resoldre,
d'una forma específica, la combinació competencial
entre els dos nivells d'administració. Suggereix que en
el cas de l'ensenyament, que té moltes similituds amb
el de la sanitat, perquè també la nostra Ciutat compta
amb una estructura educativa pròpia que té molts anys
i que no ha estat reconeguda del tot, segurament po¬
dria buscar-s'hi també una solució "ad hoc" per encar¬
rilar el problema del seu finançament dintre de l'esque¬
ma general del finançament de l'escola pública; i que
partint no tan sols de les peculiaritats històriques de les
nostres tradicions i realitzacions, sinó també de les ne¬
cessitats peremptòries més immediates, un altre ele¬
ment específic per avançar cap a una major participa¬
ció de l'Administració local en la gestió dels recursos
públics pot ésser l'habitatge, sobretot en les ciutats
amb barris vells i el territori susceptible de creixement
urbanístic totalment exhaurit, com és el cas de Barce-
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lona, donat que les formes genèriques de finançament
de l'habitatge són totalment inadequades o insuficients
per fer front a les demandes de rehabilitació i de rege¬
neració d'aquests centres urbans, perquè estan pen¬
sades més per a l'expansió, el creixement i la utilitza¬
ció del territori urbanitzable que no pas per a la
regeneració dels barris vells: aquest no és un proble¬
ma específic de Barcelona, sinó comú a totes aquelles
ciutats que estan com Barcelona, i així Sabadell, Ter¬
rassa, Granollers, l'Hospitalet o Badalona, presenten
uns problemes de rehabilitació del seu centre històric
idèntics als nostres.
Sintetitzant la seva proposta en els aspectes rela¬

tius al finançament subratlla: 1) que la modificació de
l'estructura impositiva de l'Administració local s'ha de
fer sense increment dels impostos i, si pot ser i les fi¬
nances públiques ho permeten, amb la seva reduc¬
ció: aquesta és una premissa bàsica; 2) que l'element
nou en la línia de la futura reforma del finançament
local hauria de ser la participació en els tributs de
l'Estat; 3) que un tercer element hauria d'ésser la par¬
ticipació de l'Administració local en les transferències
de l'Estat i de les Comunitats Autònomes, del "Fondo
Nacional de Cooperación Municipal" i els Fons Auto¬
nòmics de Cooperació Local, no tan sols per la via de
la subvenció ordinària, sinó per la via de les subven¬
cions finalistes (el cas del Contracte-Programa del
transport públic, en què participen Barcelona i Madrid
n'és un exemple; i Holsa, en què sols participa
Barcelona, un altre) i podrien ésser, sens dubte, un
mecanisme per a resoldre el problema específic que
té Barcelona, i que no es pot resoldre amb el model
general, el dels costos de cogestió, costos de capitali¬
tat, costos de serveis substituions que s'han anat co¬
brint, en part, pal·liativament en els darrers anys, però
avui, a hores d'ara, no estan suficientment recone¬
guts: l'ensenyament, en seria un de molt clar; la des¬
pesa en cultura, per raons també històriques i altres,
en seria un altre; les demandes i necessitats i costos
de la inversió en habitatge i urbanisme, podrien ésser
un altre; alguns dels serveis personals també en se¬
rien un altre.

En aquesta línia, precisa que aquesta realitat dife¬
rent de Barcelona, que la Llei de Hisendes locals ja re¬
coneix quan estableix la possibilitat que Madrid i
Barcelona tinguin un sistema diferenciat de finança¬
ment, s'hauria de resoldre a més a més d'allò que es
pugui assolir en el Pacte local del conjunt dels Ajun¬
taments, de manera que, en el conjunt dels Ajunta¬
ments, el mínim comú denominador és, com a element
nou, la introducció de la participació de l'Administració
local en els tributs de l'Estat, però en el cas de
Barcelona, a més d'aquesta participació, s'hauran d'ar¬
bitrar sistemes de finançament específics per als ser¬
veis i els costos específics de la Ciutat.

La Presidenta del Grup d'Esquerra Republicana de
Catalunya, Sra. Rahola, adverteix d'antuvi que
aquest és un debat interessant, però no serà d'una
excessiva utilitat, perquè no arriba amb el consens
necessari: per tant, més enllà de poder-hi debatre els
diferents posicionaments de cada Grup sobre el fi¬
nançament local, difícilment s'hi podrà trobar un es¬
cenari comú, el qual en tot cas ha d'ésser fruit del
treball, que s'enceta a partir d'ara per assolir un plan¬
tejament comú del Consistori.
Referint-se al document lliurat per la Primera Ti¬

nència d'Alcaldia, recorda que en veure que el Minis¬

tre d'Administracions Públiques, Sr. Mariano Rajoy,
en la seva primera compareixença a la Comissió del
Congrés no abordava amb la profunditat necessària
el tema del finançament local, ella en la seva inter¬
venció, com a Diputada, significà que la salut o la
manca de salut de l'administració global de l'Estat
partia de la manca de salut econòmica, i per tant, de
la poca capacitat d'intervenció, que tenien els Ajunta¬
ments, i que creure en els Ajuntaments era la base
fonamental per creure en l'Administració i en el servei
públic, ja que, des d'una concepció republicana i apli¬
cant el principi de subsidiarietat, l'Administració més
petita, que és la que té una més gran eficàcia, és la
que ha de tenir una més gran salut econòmica i una
major capacitat d'intervenció en el col·lectiu per, a
partir d'aquí, anar cap a dalt de la piràmide: així es
pot fer una Administració més justa, més equilibrada
i, en conseqüència, més progressista.
Comparteix, doncs, la preocupació per la situació

francament deficitària del finançament local i pensa
que és la primera fuga de salut democràtica que te¬
nen les Administracions de l'Estat, ja que si els Ajun¬
taments no estan sanejats econòmicament i no tenen
una gran capacitat d'intervenció damunt del col·lectiu,
no poden fer el necessari servei damunt del ciutadà
que haurien de fer: lamenta, doncs, profundament
que els diferents incompliments de les promeses
electorals del Partit que fins ara ha governat l'Estat,
hagin portat a una situació tan precària el finança¬
ment local, i que durant anys i anys hagi estat neces¬
sari barallar-se en el debat sobre els Pressupostos
Generals de l'Estat per intentar millorar el finança¬
ment que, així i tot, no s'ha pogut tirar més endavant
del 14%.

Participa, també, del convenciment que cal un re¬
plantejament global per anar cap a un pacte local
que ens permeti una sortida a tal situació que, se¬
gons la seva opinió personal i la del seu Grup, és la
principal causa d'aquesta manca de salut de les
Administracions i també de l'excés de càrrega im¬
positiva que pesa damunt dels ciutadans, perquè els
Ajuntaments, al capdavall, han de trobar noves fór¬
mules de finançament.
Entrant en l'anàlisi del document lliurat, concreta

que és poc ambiciós, en la mesura en què fa un plan¬
tejament federalista de l'Estat i no confederalista,
com hauria de fer, en la seva opinió; que també és
molt dependentista, perquè basa tot el seu planteja¬
ment en la dependència de l'Estat; i que no és radical
en el sentit d'anar a l'arrel, perquè tot plantejament de
finançament local passa, també, per una reivindicació
del concert econòmic, que és la mare de totes les ba¬
talles.
Manifesta que ha qualificat el document presentat

de poc ambiciós perquè, fins i tot des de posiciona¬
ments polítics que no siguin sobiranistes, com ho són
els del seu Partit, es podria defensar un plantejament
del finançament local com, per exemple, l'alemany, el
qual es basa en la proporció del 50 i 50 per 100 i des¬
prés són els "lands" els que deriven una part del seu
percentatge cap a les Administracions locals, ja que
la fórmula del 50-25-25 per 100 fins i tot seria supera¬
da per la mateixa realitat catalana (a hores d'ara la
Generalitat de Catalunya ja està al voltant del 26%) i,
a més, continua donant un paper absolutament hege¬
mònic a l'Estat central, plantejament que no és el del
seu Partit, el qual es sobiranista i, en conseqüència,
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més aviat aniria cap a un model confederal, on el
gruix de la despesa pública en el territori fos gestionat
des de les Administracions nacionals, en tot cas des
de la nació catalana. Puntualitza que, en una etapa
transitòria, el seu Grup està disposat a firmar i a en¬
trar en el consens, però no creu que sigui la solució; i
que, en tot cas, entre un plantejament federalista i un
plantejament confederalista, s'inclina indiscutiblement
per un plantejament confederal que no doni el gruix
de la despesa pública a l'Estat, sinó a l'Autonomia.
Significa, a continuació, que tot el plantejament de

finançament local passa per la reivindicació del con¬
cert econòmic, qüestió que ha de sortir en un debat
com el d'avui ja que, encara que la conjuntura sigui
complicada i difícils les negociacions per aconseguir-
lo, l'Ajuntament de Barcelona ha d'ésser capdavanter
en la reivindicació del concert econòmic com a gran
solució de finançament global, tant del País com dels
Ajuntaments. En aquesta línia addueix que la salut
econòmica dels Ajuntaments bascos, que és fruit de
la situació de conveni tributari propi que té el País
Basc, mostra unes xifres realment esfereïdores com¬

parades amb les dels Ajuntaments catalans; així, per
exemple, segons dades de 1993, el Municipi de Sant
Andreu de Llavaneres, amb 4.500 habitants, rep 72,5
milions de l'Estat, i el d'Ibarra, amb també 4.500 habi¬
tants, rep 172 milions en concert econòmic; Zarautz,
amb 16.000 habitants, obté 711 milions en concert
econòmic, i Manlleu, amb 16.000 habitants, 211 mi¬
lions de l'Estat; Sabadell, amb 192.000 habitants, rep
2.900 milions de l'Estat i Vitòria, amb 197.000 habi¬
tants, 8.900 milions en concert econòmic.

Sosté, doncs, que en el debat sobre el finançament
local cal posar damunt de la taula la qüestió del con¬
cert, del conveni tributari propi com a gran solució i,
en tot cas, com a reivindicació indiscutible que hauria
de tenir un ampli consens entre els Partits de cara a
la negociació bilateral amb l'Estat: aquesta és la posi¬
ció tradicional d'Esquerra Republicana, la qual creu
que el concert pot servir per a sanejar els Ajunta¬
ments i per a resoldre el fons real del problema del
finançament a Catalunya, ja que els Ajuntaments
acaben essent els que pateixen directament les con¬
seqüències d'una balança fiscal tan discriminatòria
per a Catalunya i negativa per als interessos cata¬
lans, de manera que si bé en ares del consens el seu
Grup està disposat a acceptar un escenari comú tran¬
sitori que no tingui uns termes tan clarament definits i
compromesos, en un debat com el d'avui calia parlar
de concert econòmic per fer, a partir d'aquí, un re¬
plantejament dels Pressupostos locals, altrament no
es posaria damunt la taula la radicalitat, l'arrel, del
problema.
Tracta, tot seguit, de l'ampliació de les competèn¬

cies locals, amb les quals es mostra gairebé total¬
ment d'acord perquè dins el plantejament republicà
de l'Administració, els Ajuntaments han de tenir un ni¬
vell de competències més alt en matèria de benestar
social, en la qual el document no li sembla prou explí¬
cit. Recalca que la millora del finançament local no és
independent de la millora del finançament de la Ge¬
neralitat i, per tant, cal establir noves bases de finan¬
çament de la nació.
Resumeix el posicionament d'Esquerra Republica¬

na de Catalunya en els cinc punts següents:
1) El conjunt dels Governs nacionals han de gua¬

nyar competències davant l'Estat central i després

han de procedir a repartir-Ies, d'acord amb el principi
de subsidiàrietat, entre el nivell local i el nivell nacio¬
nal: no fa, doncs, un plantejament federalista, sinó
confederalista.

2) El finançament de la Nació s'ha de fer sobre la
base de la sobirania econòmica: per tant, les capaci¬
tats normatives recaptatòries i inspectores han d'és¬
ser assumides pel Govern nacional i s'ha d'establir un
sistema de finançament local ajustat a la realitat
competencial, sempre en el sobreentès que hi ha
d'haver un nivell competencial molt més elevat des
dels Ajuntaments.

3) El conjunt de la pressió fiscal a Catalunya no pot
créixer, sinó que s'ha de reduir per la via de la recu¬
peració d'una part significativa del dèficit fiscal que te¬
nim amb l'Estat espanyol: això vol dir, com a mínim,
recuperar per la via del concert econòmic 800.000 mi¬
lions del bilió d'aquest dèficit.

4) El finançament local s'ha de fer sobre la base
d'atorgar més transparència al sistema fiscal: això vol
dir incrementar la corresponsabilitat fiscal de forma
que els ciutadans puguin avaluar de manera més
exacta l'Administració que recapta en funció de com
gasta: aquest procés implica que el sistema d'in¬
gressos locals s'hauria de formar per una part dels
actuals impostos i per la cessió de tributs que ara són
o bé autonòmics o bé centrals.

5) Ha de plantejar-se també de forma específica la
funció de solidaritat i reequilibri intermunicipal que
hauria d'exercir la Generalitat mitjançant un fons
constituït a l'efecte; ara bé, en el procés d'ampliació
de competències locals hi ha d'haver un element cor¬
rector, atès que Catalunya té grans Administracions
locals, com pot ser la de Barcelona, i Administracions
locals molt petites, i el sistema útil per a les grans ciu¬
tats probablement no serveixi per a les petites: per
tant, hi ha d'haver diferents nivells competencials en
funció del gruix pressupostari i també, cal dir-ho, de¬
mogràfic.
Afirma que Barcelona, com a capital de la Nació,

ha de tenir en l'ordenament que s'estableixi una posi¬
ció clarament diferenciada que es deriva de la seva
capitalitat i del seu lloc central en una regió metropoli¬
tana que agrupa dos terços de la població i dos ter¬
ços, per tant, del producte interior brut de Catalunya,
posició diferenciada que està avui reconeguda per les
Lleis estatals i, òbviament, quedarà plenament reco¬
neguda per la Llei Especial de Barcelona, la qual
s'hauria d'aprovar al més aviat possible.
Diu, en conclusió, que el debat, en la seva primera

fase, pot ser útil en el sentit de posar damunt la taula
els diferents posicionaments, però no en el sentit
d'arribar a un consens del qual s'està encara lluny;
que ha estat bo per a Esquerra Republicana de
Catalunya plantejar en els seus termes justos quin
era el seu posicionament.
Reitera que cal millorar el finançament local, per¬

què és molt deficitari i és l'autèntic forat a través del
qual s'escapa la capacitat d'intervenir damunt d'un
col·lectiu, i aplicar la piràmide de baix a dalt, de ma¬
nera que qui ha de tenir més competència, més salut
econòmica, i més capacitat d'intervenir, han d'ésser
els Ajuntaments per actuar d'aquí cap amunt, aspecte
aquest, profundament republicà.
Subratlla, finalment, que el seu Partit creu en l'Ad¬

ministració local i està disposat a subscriure, en un
ampli consens, allò que serveixi per a millorar-la; ara
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bé, o es resol el finançament nacional i, per tant, la
capacitat de tenir algun dia un conveni tributari per a
Catalunya -que aquest si que resoldria el problema
dei finançament local- o es donarà sempre voltes in¬
tentant negociar unes quotes més altes de participa¬
ció a l'Estat, les quals, però, no acabaran de resoldre
el problema que tenen els Consistoris catalans.

El Sr. Forradellas, com a Portaveu del Grup d'Ini¬
ciativa per Catalunya-Els Verds, puntualitza que el
debat que avui s'inicia amb voluntat de consens,
malgrat reconèixer que és difícil i complicat, li sem¬
bla important perquè cada Grup pugui donar les
seves opinions.
Manifesta que Iniciativa-Els Verds amb la tradició

municipalista que sempre ha caracteritzat l'esquerra
en el nostre País, també defensa el paper que han de
tenir l'Ajuntament de Barcelona i el conjunt dels Ajun¬
taments de Catalunya; i que, en la seva opinió, els
vertaders problemes financers de l'Administració lo¬
cal són:

1 r) una Llei d'Hisendes locals, que el seu Grup
sempre ha criticat perquè estableix un sistema de les
finances municipals que no és l'adequat: per tant, li
sembla necessari reformar-la i el debat planteja
aquesta possibilitat, que el seu Grup ha reclamat des
que es va aprovar;
2n) El poc increment de les transferències de l'Es¬

tat: s'ha assenyalat en l'informe inicial que mentre les
Autonomies han incrementat la seva participació en
la despesa pública, els Ajuntaments s'han seguit mo¬
vent, aproximadament, al voltant d'un 14 o 15%;
3r) La manca de dotació del Fons de Cooperació

Local de Catalunya;
4t) El no finançament dels serveis de substitució

que fa l'Ajuntament de Barcelona i que també fan els
altres Ajuntaments.
En aquest darrer aspecte, concreta que els Ajunta¬

ments han tingut, en el darrer període, una dinàmica
emprenedora molt intensa que ha comportat transfor¬
macions importants en molts Municipis i, especial¬
ment, a Barcelona, on s'ha produït un extraordinari
canvi a nivell d'infraestructures i serveis de la nostra
Ciutat; que, lògicament, una més gran inversió muni¬
cipal significa un endeutament més gran; que l'en¬
deutament s'agreuja també amb la despesa supletò¬
ria dels Ajuntaments que els toca fer respecte d'altres
Administracions i, en el cas concret de Barcelona, per
les despeses de capitalitat de la Ciutat com a capital
de Catalunya; que la conclusió evident de tot aquest
procés és l'evidència que cal un finançament més
adaptat a les necessitats que tenen avui en dia els
Municipis i que té, en concret, Barcelona: per tant,
des del seu punt de vista, la dinàmica inversora i les
despeses supletòries i de capitalitat s'han d'afegir a
les reflexions que s'han fet fins ara, i justifiquen tam¬
bé que es demani una fiscalitat més progressiva, més
eficient o més solidària.
Concreta que, en el conjunt de Catalunya, els Mu¬

nicipis més afectats per l'actual situació són,
bàsicament, el de Barcelona, però també els Munici¬
pis situats en una franja de població que està entre
30.000 i 50.000 habitants; i que, en aquest sentit, re¬
sulten molt il·lustratius l'informe de la Sindicatura de
Comptes sobre l'estat dels comptes dels Ajuntaments
catalans, i també l'informe de la Federació de Munici¬
pis de Catalunya, on s'explica l'esforç de rectificació
que han fet els Ajuntaments en el darrer període.

Valora positivament l'esforç que s'ha fet a
Barcelona amb la voluntat de millorar la situació fi¬
nancera municipal, ja que el deute està baixant, com
s'ha pogut anar comprovant en els exercicis ante¬
riors; però observa que això està acompanyat d'un
altre element, que és el volum d'amortització del deu¬
te generat arran dels Jocs Olímpics, el qual segueix
essent important i necessita una gestió adequada i
planificada en el temps, mentre que, per altra banda,
Barcelona pateix una manca d'ingressos per despe¬
ses de capitalitat i substitució, la quantificació de les
quals oscil·la entre els 15.000 i 25.000 milions de
pessetes
Presenta, a continuació, com a elements a tenir en

compte en el debat que avui s'inicia:
1) Una vinculació més estreta entre competències i

finançament: la gestió de més serveis ha de compor¬
tar una aportació financera suficient, no poden existir
competències o cessions de serveis sense el corres¬
ponent i adequat sistema de finançament; 2) una vin¬
culació entre gestió de serveis delegats i finança¬
ment; 3) un sistema semblant al de les Comunitats
Autònomes: si en aquestes el pes del finançament
s'està traslladant cap a la participació dels grans im¬
postos estatals, doncs exactament igual s'hauria de
fer en el cas dels Municipis; i, a més, vol matisar que
quan, en el cas concret de Catalunya, es parla de
concert, el seu Grup hi afegiria el concert solidari,
perquè li sembla important establir uns criteris en els
quals els mecanismes sempre siguin solidaris res¬
pecte al conjunt.
Recomana que les solucions tinguin en compte les

diferències entre Municipis, perquè aquí s'està par¬
lant de Barcelona, però en el conjunt de Catalunya hi
ha Municipis de tota mena, uns situats a zones urba¬
nes i altres a zones agrícoles, turístiques, etc.
Suggereix que, en el cas de Barcelona, les coses

que s'han començat a discutir es podrien aprovar
dins la Carta Municipal, la qual ha de tenir present
també: per una banda, la realitat metropolitana i, con¬
següentment, preveure una coherència fiscal i una
solidaritat interna dins aquesta realitat metropolitana,
i també en la realitat de la Regió I, que és bàsica per
definir competències com els transports, les comuni¬
cacions, els residus, etc.; i, per l'altra, el finançament
de les despeses de capitalitat i substitució, aspecte
en el qual es mostra d'acord en l'increment de les
competències en ensenyament, cultura i habitatge.
Proposa, en conseqüència: que es reconverteixi el

sistema fiscal reduint els impostos municipals gràcies
a una participació en els impostos generals, el de la
renda de les persones físiques, el del valor afegit, el
de societats, mitjançant un mecanisme similar al que
avui ja tenen les Comunitats Autònomes, cosa que
permetria rebaixar l'impost sobre els béns immobles i
situar l'impost sobre l'activitat econòmica en un con¬
text diferent, de manera que torni a ésser una mena
de tribut censal, més aviat controlador de l'activitat
econòmica; que l'impost sobre els vehicles de tracció
mecànica, com ja ha dit algunes vegades en parlar
de les Ordenances, s'hauria de substituir per un in¬
crement de la participació en la tributació sobre la
benzina; que cal començar a prendre en consideració
els impostos sobre els aspectes mediambientals no
pas per incrementar la pressió fiscal, la qual ja és
prou elevada a Barcelona i Catalunya, sinó per trobar
uns mecanismes més racionals i coherents amb el
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context econòmic i mediambiental en què estem vi¬
vint; i que en el cas de Barcelona, les transferències
haurien d'aportar fons per al reequilibri territorial en
els aspectes relatius a l'habitatge, les patologies ar¬
quitectòniques, la renovació urbana, els dèficits so¬
cials i econòmics, les infraestructures, etc.
Referint-se al tema de la corresponsabilitat fiscal,

indica que per al seu Grup s'haurien d'incrementar
els ingressos sobre la base de tenir més autonomia
municipal, més participació en els tributs de l'Estat i
una vinculació més estreta de competències i finan¬
çaments, mentre que pel que fa a les despeses cal
que els Ajuntaments tinguin més pes en la prestació
de serveis públics.
Pensa que el debat que s'ha iniciat no s'hauria de

limitar a Barcelona, sinó que s'hauria d'estendre a al¬
tres Municipis, però els Ajuntaments, els diferents
Grups Municipals, el Parlament de Catalunya i altres
instàncies haurien de prendre posicions d'acord amb
el que avui s'està parlant; i recorda que, en el Parla¬
ment de Catalunya, el seu Grup ha fet ja tot un seguit
de propostes referents al finançament local, molt vin¬
culades amb les propostes que en el seu moment va
aprovar la Federació de Municipis de Catalunya.

Diu, finalment, que, conscients que avui s'allunyen
de l'equip de govern aspectes com el pes que es
dóna a l'impost sobre béns immobles o a l'impost so¬
bre activitats econòmiques, però amb voluntat de
consens, el seu Grup manifesta la voluntat de seguir
aquest debat per trobar mecanismes que millorin el fi¬
nançament local, especialment, en el cas concret de
Barcelona.

El President del Grup Popular, Sr. Lacalle, comen¬
ça la seva intervenció puntualitzant que, després de
l'interessant passeig que ha fet el Sr. Clos pels dife¬
rents tipus d'administració al món, ell vol tocar de
peus a terra concentrant-se en Barcelona i els seus

problemes, tant de finançament com de deute, i en
aquest primer debat procurarà ésser breu, però pràc¬
tic, atesa la transcendència cabdal que té per a
Barcelona, i per als Ajuntaments en general, el tema
del finançament local, especialment vista la despro¬
porció avui existent.
Manifesta que, donats els canvis d'escenari polític

a Espanya, on avui governa el Partit Popular, quan
abans ho feia el Partit Socialista Obrer Espanyol, i a
Catalunya, on la coalició de Convergència i Unió no
té en aquests moments majoria absoluta al Parlament
de Catalunya, qualsevol qüestió relativa al finança¬
ment local i, especialment, al finançament de l'Ajunta¬
ment de Barcelona, requereix el major consens possi¬
ble, que com a mínim ha d'ésser, per raons òbvies,
entre el Partit Socialista de Catalunya, Convergència i
Unió i el Partit Popular: per això, el seu Grup no veia
ni pràctic, ni oportú, ni eficaç l'enfocament anterior de
fer una sessió extraordinària amb unes resolucions
redactades per l'equip de govern i després votades
sense un acord previ i sense haver constituït una co¬
missió integrada per tots els Grups que, prèvia dis¬
cussió i estudi del tema, traslladés, amb el més ampli
consens possible, al Plenari, unes conclusions sobre
els aspectes referents al finançament de l'Ajuntament
de Barcelona, assumibles per l'Administració de l'Es¬
tat i la Generalitat. A més del treball de tal Comissió,
considera també necessari que els membres del
Consistori continuïn treballant internament i discreta¬
ment en las ja iniciades converses amb el Govern

amb el fi de conèixer, en viu i en directe, quins són
els objectius que té el Govern respecte a l'Administra¬
ció local en general i respecte a la ciutat de Bar¬
celona en particular, i des d'aquest coneixement, im¬
pulsar-los positivament: no estima, doncs, convenient
que l'Alcalde s'erigeixi en abanderat dels Ajunta¬
ments catalans i espanyols, i creu, en canvi, que, mit¬
jançant unes converses i una bona negociació,
Barcelona pot obtenir avantatges i obtenir avenços en
algunes qüestions, la majoria de caràcter econòmic,
que podrien denominar-se reivindicacions històriques
de la Ciutat.
Suggereix al Consistori que es concentri en

Barcelona i en el seu Ajuntament i que treballi per tal
que Barcelona i el seu Ajuntament millorin el seu fi¬
nançament i altres temes pendents, coneguts de tots.
Li sembla fora de lloc que en un mes es pretengui
aconseguir del nou Govern allò que no s'ha aconse¬
guit en catorze anys de Govern socialista, en què hi
ha hagut pocs avenços pel que fa al finançament lo¬
cal. Per tant, recomana d'actuar sense pressa, però
sense pausa i treballant en equip: si es fa així, ofereix
de col·laborar des de l'oposició amb el govern munici¬
pal i està convençut que, encara que potser demà no
sigui notícia al diari, s'aconseguirà aprovar alguna de
les assignatures pendents que té la Ciutat.
Sosté que el Govern del Partit Popular vol impulsar

decididament el Pacte local, recollit en el seu progra¬
ma electoral; que el bloc format pels Alcaldes del Par¬
tit Popular de les principals ciutats està impulsant
majoritàriament solucions per a una millora del finan¬
çament local, perquè els mateixos problemes que té
l'Alcalde de Barcelona, els tenen també ells i, per
tant, la preocupació d'aquest Ajuntament es compar¬
tida per tots els Ajuntaments d'Espanya i, especial¬
ment, els de València, Madrid, Saragossa, Bilbao i
Sevilla; que el fet que una de les primeres entrevistes
concedides pel President Aznar fos la sol·licitada per
la Presidenta de la Federació Espanyola de Municipis
i Províncies, es mostra de la sensibilitat d'ambdues
parts a atacar els problemes dels Municipis; que la
dotació, actualment molt baixa, del Fons Català de
Cooperació Local és una altra de les qüestions impor¬
tants que han d'ésser modificades a l'alça i per a això
cal el concurs de Convergència i Unió; i que la modifi¬
cació del polèmic impost sobre les activitats econòmi¬
ques ja està recollida també en el programa electoral
del seu Partit, per tal de fer-lo un impost més just.
Assenyala com a temes importants a tractar en la

Comissió que s'ha indicat: les competències de la Ciu¬
tat i, sobretot, els diners necessaris per assumir-les;
les despeses de capitalitat, tantes vegades al·ludides;
els transports; el deute històric; les inversions i el seu
finançament; la possibilitat, també esmentada pel Pri¬
mer Tinent d'Alcalde, de la participació de l'Administra¬
ció local en els impostos estatals; la política d'habitat¬
ge, tan necessària per a la Ciutat; la Carta Municipal;
la cultura; el manteniment de les rondes, etc. Creu que
si el Consistori és capaç de consensuar un document
marc, tal document es podrà després traslladar al Go¬
vern; i s'ofereix a fer tot el possible perquè es concretin
les reunions i visites oportunes perquè es pugui passar
de la teoria a la pràctica.
Agraeix al Sr. Alcalde que hagi canviat l'actitud ini¬

cial, perquè si hagués anat pel camí de fer un Ple
amb unes resolucions votades sense consens previ,
la qüestió no hauria funcionat. Assegura que el Grup
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Popular, sigui a l'oposició o sigui al govern, vol que la
Ciutat avanci i tingui allò que li correspon. Torna,
doncs, a brindar al Sr. Alcalde, com ja ha fet altres
vegades, la possibilitat de treballar plegats per acon¬
seguir aprovar alguna de les assignatures pendents
que Barcelona té: per tant, reitera la necessitat de fer
la Comissió esmentada, treballar plegats i arribar al
màxim consens possible per després posar totes les
energies, les de l'Alcaldia i les de l'oposició, a acon¬
seguir els objectius que la Ciutat té plantejats des de
fa tants anys. Espera, finalment, que gràcies a la cita¬
da Comissió i als treballs que es desenvolupin dins
l'Ajuntament, en una propera sessió plenària es pugui
presentar a les autoritats superiors un document que
sigui assumible i pugui satisfer les necessitats de
Barcelona tantes vegades reivindicades i fins ara mai
no aconseguides.

El Sr. Homs, en nom del Grup Municipal de Con¬
vergència i Unió, manifesta que el seu Grup aprova
iniciar aquest debat sobre el model de finançament
dels Ajuntaments, conscient que no es pretén esgotar
la qüestió aquest matí, sinó iniciar un debat amb unes
primeres consideracions sobre el tema.
Assenyala, d'antuvi, la necessitat de delimitar

exactament l'àmbit de tal reflexió perque el debat que
avui s'inicia no derivi cap a molts fronts i aspectes
que facin difícil arribar després a determinades con¬
clusions. Per tant, puntualitza que, segons el seu pa¬
rer, l'objecte del debat ha d'ésser discutir el model de
finançament de les hisendes locals, el sistema pel
qual els Ajuntaments es doten de recursos per poder
atendre les seves funcions i les seves competències,
i no pas analitzar si s'han d'ampliar o no les compe¬
tències dels Ajuntaments (cosa que li sembla molt bé
i no qüestiona), perquè si s'aconsegueix definir un
bon model de finançament per ais Ajuntaments, no hi
haurà cap problema a ampliar-ne les competències
en un futur, ja que un bon model de finançament au¬
tomàticament esdevindrà, també, un bon sistema per
a dotar de recursos les noves competències que ha¬
gin de venir en un futur.
Insisteix, doncs, en la necessitat de centrar el de¬

bat estrictament polític sobre el model de finança¬
ment, perquè creu que el model actual està esgotat i
demana una revisió no parcial, sinó profunda; i coinci¬
deix en l'objectiu d'iniciar-ne la revisió a fi que els
Ajuntaments disposin de més diners per a poder
atendre les seves funcions i els ciutadans ho sàpi¬
guen, mentre que, en la seva opinió, les altres qües¬
tions que s'han apuntat han d'ésser objecte d'un se¬
gon debat, que també s'ha de fer, però que ara no és
el moment de portar-lo a terme, si més no simultània¬
ment amb el primer.
Significa després que el seu Grup es posiciona en

el debat sobre el model de finançament des d'una
premissa inicial: la Llei d'Hisendes Locals de 1988 no

serveix, perquè des de la seva configuració inicial te¬
nia una sèrie de defectes que ja es van posar de ma¬
nifest en el moment en què es va debatre, i avui, vuit
anys després, es constata que tal Llei no ha servit.
Afegeix que aquella reforma, com totes les reformes,
tenia aspectes positius, però no era la Llei que s'ha¬
via d'aprovar en aquells moments i així ja ho va ex¬
pressar el seu Grup amb una esmena a la totalitat i
amb les reserves, formulades durant tot el debat par¬
lamentari, sobre la viabilitat del model que s'hi defi¬
nia, perquè centralitzava encara més la distribució de

les despeses i moltíssim més l'assignació dels ingres¬
sos, com ho constata també avui l'informe del Primer
Tinent d'Alcalde, i a més ha obligat els Ajuntaments a
recórrer a l'increment de la pressió tributària o de
l'endeutament: per tant, el compromís de modificar
l'esmentada Llei d'Hisendes Locals hauria d'ésser
una de les conclusions definitives que es treguin del
debat que s'ha encetat.
Analitzant, tot seguit, el document presentat pel

Primer Tinent d'Alcalde, exposa les següents consi¬
deracions:

1a) Sovint se sent que la distribució de la despesa
pública entre els diversos nivells de l'administració
s'hauria d'ajustar a uns paràmetres 50-25-25 per 100,
però per al seu Grup aquesta referència no té cap fo¬
nament, perquè no es recolza en la Constitució ni en
l'Estatut ni en cap llei i, fins i tot, entra en contradicció
amb l'estat actual de tal distribució, perquè avui la
Generalitat ja té més del 25% i no sembla que, per
ajustar-s'hi, s'hagin de treure recursos a l'Administra¬
ció autonòmica, mentre que, per altra banda, tampoc
s'explica per què el pes relatiu de l'Estat ha d'ésser
del 50%: per tant, l'esmentat criteri, que podia tenir
una certa validesa al començament de la democràcia,
ara s'hauria d'abandonar i reclamar més diners per
als Ajuntaments i l'increment del seu pes relatiu no
només en la distribució de les despeses, sinó també
en l'obtenció de recursos, ja que el percentatge del
14,5% que s'esmenta en el document presentat, fa
referència a la distribució de les despeses públiques,
però si s'atén als ingressos, el percentatge és encara
més vergonyant, perquè el pes relatiu de la participa¬
ció dels Ajuntaments en els ingressos de l'Estat és
del 5%, una proporció absolutament innaceptable.
2a) El document presentat apunta cap a una

redefinició dels ingressos dels Ajuntaments i, després
d'exposar els quatre models existents a Europa, situa
Espanya dins el llatí, juntament amb França i Itàlia;
doncs bé, pensa que cal ésser cautelosos en l'invent
de nous models, perquè el llatí pot ésser revisat, però
inventar un nou model que no tingui unes bones ba¬
ses d'anàlisi i fonamentació, podria tenir conseqüèn¬
cies contradictòries amb la pretensió d'obtenir més di¬
ners per als Ajuntaments: el model llatí, si es revisa,
pot permetre dotar els Ajuntaments de més recursos,
pot obrir-los unes vies de major participació en els in¬
gressos de l'Estat i de major flexibilització en els tri¬
buts que avui administren: per tant, és a través del
model llatí per on l'actual model s'hauria de desplaçar
cap a un altre, que serà diferent, mitjançant un procés
de desplaçament dels seus elements més definitoris.
3a) Tal document fa una aportació ja molt concreta,

que potser s'hauria d'haver obviat, quan es defineix
molt partidari d'iniciar una participació sobre l'impost
de la renda de les persones físiques; tanmateix ell in¬
vita a reflexionar una mica més sobre tot això amb
estudis i anàlisis, empírics si és possible, per tenir la
certesa que tal criteri dotarà l'Ajuntament de més re¬
cursos, ja que Barcelona és una ciutat d'usuaris i no
pas de residents i tendeix a reduir els residents i a in¬
crementar els seus usuaris i, per tant, l'impost sobre
la renda de les persones físiques no serveix, perquè
podria no donar més recursos a la hisenda municipal,
com tampoc serveix l'impost del valor afegit, perquè
el paguen les empreses i aquestes solen ubicar-se
fora de la Ciutat i, per tant, tal impost tampoc dotaria
de més recursos aquest Ajuntament: creu, doncs,
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que cal anar a altres idees i altres plantejaments que
puguin aportar més recursos a la ciutat de Barcelona,
i espera poder oferir, en ulteriors debats, algunes
pautes que ofereixin més certesa de proporcionar
més recursos a la Ciutat, perquè si el 15% en què
s'estima la participació del Fons Nacional de Coope¬
ració Municipal, tenia en el cicle dels propers deu
anys una evolució negativa, hauria estat una mala
proposta des del punt de vista de la necessitat de do¬
tar de més diners aquest Ajuntament.
Afirma que el seu Grup està plenament d'acord

amb la referència a les despeses de capitalitat i su¬
plència i té una llarga trajectòria d'actuacions políti¬
ques solidàries amb la Ciutat per demanar la solució
d'aquest problema: a la Comissió Mixta de Valora¬
cions sempre hi ha hagut unanimitat al voltant d'a¬
questa qüestió, i en el debat sobre els Pressupostos
a Madrid ha fet moltes vegades propostes per inten¬
tar trobar un compromís en aquest sentit. Per tant,
coincideix plenament en la necessitat de cercar-hi so¬
lucions, les quals, a juí seu, han de venir per la via de
les subvencions condicionades, és a dir, del sistema
extraordinari de finançament, no l'ordinari. Afegeix
que el sistema ordinari ha de facilitar més recursos
per als serveis que avui presta la Ciutat i per als fu¬
turs que puguin venir, i l'extraordinari ha de reco¬
nèixer el caràcter específic de la nostra Ciutat i les
despeses de suplència i capitalitat poden fonamentar
justificadament les demandes de finançament extra¬
ordinari que cal aconseguir en l'etapa que s'inicia.
Presenta com a propostes de Convergència i Unió

per al debat iniciat avui, les següents reflexions:
1a) D'entrada cal posar tot l'èmfasi a revisar el mo¬

del dei sistema de finançament i, acabada aquesta
fase, passar a una altra de revisió d'altres aspectes
de caràcter competencial.
2a) El nou model ha d'intentar garantir una sufi¬

ciència de recursos per a la Ciutat defugint els plante¬
jaments teòrics, en els quals es podrien trobar noves
idees molts enginyoses i imitar altres experiències
europees, i tanmateix no aportar més diners per a la
Ciutat, quan el que interessa és, precisament, apro¬
fundir el principi de la suficiència i de l'autonomia de
la hisenda local.

3a) Cal revisar l'impost sobre les activitats econòmi¬
ques que requereix una profunda transformació i mati¬
sar l'impost sobre els béns immobles, el qual no ne¬
cessita un replantejament estructural, sinó una revisió:
s'ha d'incorporar més flexibilitat a aquests dos impos¬
tos i apropar-los a la dinàmica econòmica, perquè si
l'economia va bé, pugui aportar més diners a l'Ajunta¬
ment per mitjà d'aquestes dues figures tributàries.
4a) El Fons Nacional de Cooperació Municipal pot

donar encara molt de si com un dels més importants
vehicles de dotació de recursos als Ajuntaments mit¬
jançant la participació en els tributs de l'Estat: es po¬
den inventar altres solucions, però avui l'òptima sem¬
bla ésser una participació més gran dels Ajuntaments
per la via de l'esmentat Fons, el problema del qual és
avui que si l'economia va bé, els ingressos de l'Estat
augmenten, però el Fons no s'incrementa, i això cal
canviar-ho perquè, concretament els anys 1988,
1989 i 1990 hi hagué una taxa de creixement econò¬
mic molt bona i tanmateix el Fons es va reduir en

comptes d'augmentar, cosa que no s'ha de repetir
mai més. Si l'economia funciona i dona més riquesa i
més ingressos al país, ha de donar també més in¬

gressos a les Administracions públiques, tant a l'Estat
com a les Corporacions Locals, com també a les Co¬
munitats Autònomes; i això no obstant, avui els Ajun¬
taments no tenen possibilitat de dotar-se de més in¬
gressos si l'economia va bé: en conseqüència, cal
eliminar els topalls i vincular el creixement del Fons al
creixement real dels impostos de l'Estat, tant l'impost
sobre la renda de les persones físiques com l'im¬
post de societats, com l'impost sobre el valor afegit i
d'altres tributs, redistribuint l'increment de recaptació
entre totes les Administracions.
5a) Cal definir unes subvencions condicionades

només per a l'Ajuntament de Barcelona, per poder
atendre les despeses de capitalitat: és el finançament
extraordinari i específic de la ciutat de Barcelona.
6a) S'ha de trobar una fórmula per dotar els Ajunta¬

ments d'una via excepcional per resoldre l'endeuta¬
ment acumulat, fórmula que podria girar entorn de la
idea següent: l'Administració de l'Estat, aprofitant la
baixada dels tipus d'interès, hauria d'obrir una via de
finançament subvencionada, a la qual poguessin ac¬
cedir tant els Ajuntaments que estan endeutats com
els que no hi estan, però mentre que els que n'estan,
només podrien utilitzar-la per reduir el seu endeuta¬
ment i rebaixar la seva despesa financera, en canvi
aquells que no hagin fet ús d'una major expansió els
darrers anys, podrien utilitzar-la per finançar les se¬
ves inversions futures.
7a) S'ha d'estudiar la capacitat normativa de l'Ajun¬

tament de Barcelona per millorar-la i ampliar-la, és a
dir, perquè pugui tenir més competència sobre els
seus propis tributs.
8a) S'hauria de procedir a la revisió dels elements

que han de definir el Contracte-programa amb les
Corporacions locals i altres Administracions.
Diu, en conclusió, que en opinió de Convergència i

Unió, el finançament de les hisendes locals s'ha de
basar en tots els elements que ha exposat, amb els
quals no s'inventa cap nou model i no es fa un plante¬
jament teòric, sinó molt realista i possibilista, que per¬
met assolir l'objectiu d'obtenir més diners per a la
Ciutat.

Pel Grup Socialista parla, primerament, el Sr. De
Nadal, que exposa les següents consideracions:

1a) Que el problema del finançament local no és
principalment de caràcter econòmic, sinó que el gran
tema de debat és què vol dels Municipis la societat
en el seu conjunt, perquè si es vol gestió propera als
ciutadans amb facilitats perquè aquests puguin fer les
corresponents demandes i obtenir les pertinents
prestacions, el finançament local ha de respondre a
aquest model.
2a) Que és un bon moment per a fer aquesta refle¬

xió, perquè de totes les Administracions que donen
serveis als ciutadans, la local, en el seu conjunt (tot i
que poden haver-hi excepcions), ha fet bons uns prin¬
cipis que es discutien el 1983, els de la correspon-
sabilitat fiscal, i de la serietat en el manteniment dels
equilibris econòmics, i així els Ajuntaments han estat
capaços, en el seu conjunt, de fer una cosa única en
l'Administració pública espanyola: disminuir global¬
ment el grau d'apel·lació als recursos financers o, dit
d'una altra manera, generar, com a conjunt d'Ajunta¬
ments, un estalvi net, i això els dóna una credibilitat
important de cara als altres nivells de l'Administració,
per demanar l'aplicació del principi de subsidarietat,
donat que el poden aplicar sense incórrer en dèficits.
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Creu que en algunes intervencions anteriors s'ha par¬
lat massa d'Administració local, quan seria hora de
parlar de govern local: en aquest sentit vol remarcar,
com ha dit el Primer Tinent d'Alcalde, que aquí no s'està
parlant simplement de diners, sinó del principi d'autori¬
tat, perquè els Ajuntaments puguin ésser el punt de re¬
ferència de la major part de les necessitats que els ciu¬
tadans tenen quotidianament. Posa, finalment, en relleu
que la inelasticitat de les formes de finançament dels
Ajuntaments i el tancament de les seves competències
fa que, en períodes de creixement de l'economia, es
tendeixi a estabilitzar els seus ingressos i, en canvi, en
períodes de crisi, la seva tasca de pal·liar-ne els efec¬
tes, fa difícil mantenir l'equilibri econòmic: per tant, el
problema, fonamentalment polític, és finançar allò que
la gent demana dels Ajuntaments.

En nom del mateix Grup Socialista intervé a conti¬
nuació la Sra. Sandoval, la qual, coincidint amb el Sr.
De Nadal, creu que el present debat té caràcter polí¬
tic i no exclusivament econòmic, perquè està en dis¬
cussió el model d'Estat i el grau d'autogovern que es
vol per a cada uns dels nivells de l'Administració.
Considera que si s'apliquen realment els principis de
subsidarietat i de proximitat, tal model s'hauria de ba¬
sar en el criteri que allò que pugui fer la societat civil,
no ho faci l'Estat, i allò que pugui fer l'Administració
més propera al ciutadà no ho faci una altra situada
més amunt: aquest és el rerafons del debat que s'es¬
tà fent avui i que vol definir quin model d'Estat es vol.
Significa que els darrers anys s'ha fet un esforç en

la descentralització i millora de l'autogovern de les
Comunitats Autònomes, especialment a Catalunya, i
potser encara cal avançar en aquesta direcció, però
també és hora de pensar, des de Catalunya, que cal
enfortir també els Municipis perquè, en el fons, enfor¬
tint els Municipis s'enforteix també l'autogovern de
Catalunya: per tant, els Municipis han d'ésser els pro¬
tagonistes d'una segona descentralització en la qual
la fórmula del 50-25-25 per 100 sigui, si més no, un
punt de referència perquè els Ajuntaments assoleixin
un 25%, com a mínim, de la despesa pública.
Subratlla, per altra banda, que el tema del finança¬

ment local no es pot desvincular del tema de les com¬
petències dels Municipis i que cal fer un esforç de
descentralització, perquè s'ha demostrat que els Mu¬
nicipis poden fer una gestió més eficient, més trans¬
parent i més pròxima dels serveis que demanen els
ciutadans: per tant, el debat ha de tractar de la sufi¬
ciència econòmica dels Municipis, però també de les
competències que els Municipis poden gestionar mi¬
llor que no pas altres Administracions.
Indica, a més, que aquest debat no pot defugir un

problema addicional comentat en diverses interven¬
cions quan han fet referència a determinades exter-
nalitats, als costos de cogestió, a les despeses de ca¬
pitalitat i a la disminució dels residents a la Ciutat de
Barcelona, on en canvi s'està incrementant el nombre
d'usuaris dels serveis municipals, a la interdependèn¬
cia, cada vegada més gran, entre tots els Municipis
de la Regió metropolitana, de manera que, si es vol
realment aprofundir els problemes radicals que tenen
tots aquests Municipis, el debat ha d'analitzar què es
ta en aquest conjunt d'Ajuntaments, quines compe¬
tències i quin finançament se'ls dóna i quines possibi¬
litats reals hi ha de fer un Pla estratègic que reculli un
desenvolupament integral d'aquesta regió i pugui és¬
ser executat plenament.

Pensa, doncs, que cal treballar conjuntament en una
modificació de les Lleis d'ordenació territorial que doni
ple reconeixement a la Regió metropolitana i la doti
d'unes competències i uns finançaments suficients,
perquè els problemes no només de la ciutat de
Barcelona, sinó dels altres Municipis d'aquesta regió
metropolitana, puguin tenir una solució més equilibra¬
da, més homogènia, d'acord, amb els interessos de
Catalunya, sobretot quan tal regió concentra quatre
milions dels sis milions i escaig de ciutadans que té
Catalunya, i es vol que Barcelona, sigui la gran capital
no només de Catalunya, sinó també d'una zona més
àmplia de la Mediterrània: per preparar, doncs, la Ciu¬
tat i ei País per al segle XXI, cal començar a treballar
en el fons d'aquesta qüestió i plantejar seriosament
uns canvis que afrontin la radicalitat dels problemes.

El Sr. Clos, després de posar en relleu l'interès del
debat i la claredat en la posició de cada un dels
Grups, confia que el treball que s'inicia permeti trobar
uns mínims comuns denominadors que facin possible
formular una proposta conjunta dels Grups polítics re¬
presentats en el Consistori.

Es congratula que el Grup d'Esquerra Republicana,
més enllà de la seva aspiració al concert, estigui dis¬
posat a participar, en una fase temporal i prèvia, en
una política pragmàtica que pugui concitar l'accepta¬
ció dels diversos Grups.
Respecte a les crítiques que ha suscitat la fórmula

del 50-25-25 per 100, comenta que tal fórmula era un
primer crit d'atenció dels Municipis sobre el fet que
des dels inicis dels anys 80, la participació de l'Admi¬
nistració local en la despesa pública i en els recursos
públics no s'havia mogut i, fins i tot, havia baixat en
relació a mitjans dels anys 70, però tal aspiració no
comporta cap límit conceptual o numèric i només vol
reafirmar la voluntat de creixement de l'Administració
local, la qual no s'ha mogut de com estava fa deu
anys i, per tant, té molt camí per recórrer, mentre que
l'Administració autonòmica ja ha superat el percentat¬
ge indicat. Afegeix que tal aspiració no tenia tampoc
un termini temporal fix, sinó que es preveia assolir-la
cap als anys 1999 o 2000: no pretén, doncs, definir
un model teòric i inflexible, sinó mostrar un camí
d'avenç i en tal sentit ha d'ésser entesa, i va rebre,
segons li sembla recordar, el suport de Convergència
i Unió en els debats en el Congrés i en el Parlament
de Catalunya.
Creu que es pot assumir l'èmfasi que el Grup d'Ini¬

ciativa per Catalunya-Els Verds posa en la revisió de la
Llei d'Hisendes locals i en la introducció d'una major
progressivitat en l'estructura fiscal de l'Administració
local, qüestions que pensa que podran obtenir l'accep¬
tació de tots els Grups perquè, si bé de les paraules
del Sr. Homs es podria deduir que estava en contra de
la participació en l'impost sobre la renda de les perso¬
nes físiques, després l'esmentat Regidor ha presentat
el Fons Nacional de Cooperació Municipal, dotat amb
una participació en els tributs de l'Estat (bàsicament la
renda de les persones físiques, la renda de les socie¬
tats i el consum), com una alternativa perquè l'Admi¬
nistració local participi en aquests grans tributs.
Celebra que tots els Grups s'hagin mostrat favora¬

bles a dotar de més recursos l'Ajuntament de
Barcelona i a obtenir subvencions finalistes per als
serveis de capitalitat i substitució que presta.
Significa que s'ha acceptat la proposta del Sr.

Lacalle de dilatar el debat en el temps per poder anar
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generant consens i és, doncs, el moment que el Grup
Popular s'hi sumi i concreti les seves aportacions per
poder aconseguir més recursos per a l'Ajuntament de
Barcelona.
Quant a la disjuntiva de si l'objecte de la discussió

ha d'ésser el finançament o les competències, entén
que tot i ésser un tema políticament molt delicat, si es
discuteix de diners, cal discutir també de competèn¬
cies, altrament els ciutadans podrien pensar que es
pretén gastar més recursos. Creu, doncs, que es trac¬
ta de trobar el punt d'acord, ja que si els impostos no
es poden incrementar, ans cal fins i tot rebaixar-los i,
per altra banda, cal també dotar de més recursos les
hisendes municipals i, concretament, la de Barcelona,
només hi ha una possible solució per quadrar tot això, i
és parlar, d'una manera o altra, de competències:
aquesta és la filosofia que hi ha darrera del Pacte
local, amb el qual el Sr. Lacalle ha adquirit un compro¬
mís molt concret, que agraeix. Afegeix que el finança¬
ment no és un fi en si mateix, sinó que el fi és el
Govern local, el pes de l'Administració local en la políti¬
ca del nostre País, és a dir, el finançament ha d'apor¬
tar, d'una forma justa, els recursos econòmics sufi¬
cients perquè l'Administració local pugui incrementar la
seva autoritat, això és un dels elements crucials del
Pacte local.
Insisteix que tant o més important que els recur¬

sos econòmics són els recursos d'autoritat per tal
que es pugui assentar fermament en la cultura políti¬
ca i en la pràctica quotidiana la idea que l'Adminis¬
tració local no és tan sols un apèndix de l'Estat que
administra uns recursos marginals, sinó un veritable
Govern local, és a dir, el poder de la comunitat que
s'autorganitza conforme a les Lleis i governa aque¬
lles coses en què la Constitució i la tradició li ator¬
guen capacitat suficient, aspecte en què pot haver-
hi una diferència de matís amb el Sr. Lacalle, el
qual, en canvi, s'ha mostrat d'acord amb la fórmula

dels fons finalistes, que ell veu com una solució mo¬
mentàniament idònia per a resoldre molts dels pro¬
blemes de Barcelona

El Sr. Alcalde observa que la propera sessió plenà¬
ria està prevista per abans d'un mes, tanmateix es
procurarà fer un esforç per poder tenir enllestit el tre¬
ball que avui s'enceta per al mes de juliol, que serà
molt dens ateses les reunions que té concertades per
als dies 1, a Màlaga amb els Alcaldes de les grans
Ciutats; 4, amb el Ministre de les Administracions Pú¬
bliques, i 16, amb el President de la Generalitat; i que
els estudis complementaris que s'han suggerit, s'hau¬
rien de fer amb una certa urgència.
Agraeix el posicionament de tots els Grups i espera

que el treball encetat arribi a bon fi, perquè els ciuta¬
dans de Barcelona, i també d'altres ciutats, no perdo¬
narien que no es tiri endavant la causa de l'autogo¬
vern local, amb tota la força, amb tot el rigor i amb
tota la responsabilitat que la gent reconeix a aquest
Ajuntament.
Comenta, finalment, que en el darrer mes la ciutat

de Barcelona ha estat activa en l'esfera internacio¬
nal i per això ha fet distribuir el discurs pronunciat
pel Sr. Jacques Santer, President de la Comissió
Europea, el 13 de juny davant el Comité de Regions,
i també els fulls de conclusions que resumeixen el
posicionament de la Comissió Europea; i que a
Istanbul, les ciutats del món han marcat punts per¬
què, si bé les nacions no sempre estan per les ciu¬
tats, en aquest cas es van reunir per discutir sobre
les ciutats i escoltar-les: consegüentment, les ciu¬
tats, no només a nivell europeu, sinó també a nivell
internacional, tenen el vent a favor i Barcelona que
està, si no al davant, almenys en el grup de davant,
podrà aprofitar-se'n.
No havent-hi altres assumptes per tractar, la Presi¬

dència aixeca la sessió a les catorze hores i deu mi¬
nuts.

Acords

Acords la sessió ordinària celebrada el dia 19 de
juny de 1996.

Aprovació de l'acta de la sessió anterior.

Despatx d'ofici
Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de 30

de maig de 1996 (S1/D/1996 1852), que designa
l'economista Sr. Emili Gasch i Grau i l'arquitecte Sr.
Joan Güell i Roca per tal que puguin actuar indistinta¬
ment com a vocals en el Jurat d'Expropiació de
Catalunya, secció de Barcelona, en les expropiacions
portades a terme per Promoció Ciutat Vella, SA, com
a beneficiaris, en l'àmbit del Districte Municipal de
Ciutat Vella.

Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de 17
de maig de 1996 (S1/D/1996 2002), que designa el
Sr. Josep M. Procházka i Aguiló, representant d'a¬
quest Ajuntament a la Societat Mercantil Anònima
Promoció Ciutat Vella, SA, en substitució del Sr. Joan
Albert Dalmau i Balagué; i proposa a la Junta General
de tal Societat, el seu nomenament com a membre
del Consell d'Administració.
Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de 31

de maig de 1996 (S1/D/1996 1856), que designa la
ll·lma. Sra. Maravillas Rojo i Torrecilla, representant
d'aquest Ajuntament a la Societat Mercantil Anònima
Catalana d'Iniciatives CR, SA; i proposa a la Junta
General de tal Societat el seu nomenament com a

membre del Consell d'Administració.
Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, d'11 de

juny de 1996 (S1/D/1996 2003), pel qual: a) s'atri¬
bueix als Regidors de Districte la programació i
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priorització d'actuació de la Guàrdia Urbana; b) es
delega en els Gerents de Districte diverses facultats
per a l'efectivitat de les competències atribuïdes als
Consells Municipals de Districte pel programa-marc
de descentralització de la Guàrdia Urbana de Barce¬
lona; c) es desconcentra l'atribució d'incoar, nomenar
instructor i resoldre, imposant, si escau, les correspo¬
nents sancions als expedients relatius a infraccions
en matèria de circulació i disciplina vial: en els Regi¬
dors de Districte quan es tracti de denúncies formula¬
des als respectius Districtes i en la Presidenta de la
Comissió de Mobilitat i Seguretat, quan es tracti de
denúncies formulades en els indrets que concreta o
d'aquelles en què no es pugui determinar el Districte.
Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, d'10 de

juny de 1996 (S1/D/1996 2000) que nomena el Sr.
Borja Carreras-Moysi i Carles-Tolrà, Gerent del Sec¬
tor d'Urbanisme.
Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, d'11 de

juny de 1996 (S1/D/1996 2004) que designa l'll im.
Sr. Josep Puig i Boix vocal de la Comissió de Política
del Paisatge Urbà.
Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, d'11 de

juny de 1996 (S1/D/1996 2005) que nomena membre
de la Comissió Assessora de Publicitat en represen¬
tació del FAD el Sr. Josep Bagà, en substitució del
Sr. Gerardo García i Ventosa.
Quedar assabentat del contracte de préstec de

Tresoreria amb Sumitomo Banc per 2.000 milions de
pessetes al tipus d'interès mibor més un marge del
0,25%, amb venciment el 14 de maig de 1997, prorro¬
gable per períodes de 12 mesos fins un màxim de
quatre anys.
Quedar assabentat dels decrets de l'Alcaldia, de

13 de maig i 3 de juny de 1996 (S1/D/1996 1695,
1979-1981), que aproven expedients de generació
de crèdit per ingressos d'import 35.000.000,
181.486.087, 630.000.000 i 14.700.000 pessetes.
Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de 12

de juny de 1996 (S1/D/1996 2017), que ordena
preventivament a les empreses Ergransa y Cargill
España, SA, la suspensió immediata de tota activitat
relacionada amb la descàrrega de fava de soja en el
port de Barcelona i incoar expedient informatiu per
definir les circumstàncies que han pogut concórrer en
l'inici i desenvolupament del brot d'asma epidèmic
detectat el dia 12 de juny pels Serveis de Vigilància

* Epidemiológica.
Ratificar el decret de l'Alcaldia, de 21 de maig de

1996 (S1/D/1996 1710), que designa representants
de l'Ajuntament a l'Assemblea General de la Caixa
d'Estalvis de Catalunya, I'll-lm. Sr. Eugeni Forradellas
i Bombardó, i els Srs. Josep Marull i Gou i Francesc
Raventós i Torras.
Ratificar el decret de l'Alcaldia, de 20 de maig de

1996 (S1/D/1996 1780), que deixa sense efecte, a
petició de la Generalitat l'acord plenari de 10 de març
de 1995 que constituïa un dret de superfície a fa¬
vor de l'esmentada administració sobre la finca núms.
71-71 bis del carrer d'Enric Casanovas per a cons¬
truir-hi una residència i casal d'avis, en considerar la
Generalitat el solar no idoni atesa la seva edificabilitat
màxima en relació a l'equipament previst.
Ratificar el decret de l'Alcaldia, de 20 de maig de

1996 (S1/D/1996 1781), que aclareix, a petició de
Prodismed, l'acord plenari d'11 d'abril de 1995, en el
sentit de considerar cessionari de l'edifici principal de

la finca Sant Medir el Patronat de Sant Medir, entitat
que realment assumeix la gestió, direcció i adminis¬
tració del Centre Sant Medir.
Ratificar el decret de l'Alcaldia, de 20 de maig de

1996 (S1/D/1996 1770), que sol·licita de la Tresoreria
General de la Seguretat Social la cessió gratuïta i
incondicionada del terreny situat al carrer del Con¬
sell de Cent, núm. 558-566, i de Cartagena, núm.
161-169, necessari per completar la urbanització de
la plaça de les Glòries.
Ratificar el Conveni signat amb el Departament de

Política Territorial i Obres Públiques de Catalunya
signat I' 11 de març de 1996, per a la promoció, cons¬
trucció i finançament d'habitatges protegits a la ciutat
de Barcelona.
Ratificar les resolucions del Gerent del Districte de

Ciutat Vella, de 28 de maig de 1996, per les quals:
a) S'aprova el Projecte i plec de condicions per a la

pavimentació del carrer dels Salvadors, se n'autoritza
la despesa per import de 14.395.162 pessetes, de les
quals 4.318.548 s'apliquen al Pressupost de 1996, i
la resta al de 1997, i es convoca el corresponent con¬
curs públic.

b) S'aprova el Projecte i plec de condicions per a la
pavimentació del carrer de Sant Climent, se n'autorit¬
za la despesa per import de 10.560.908 pessetes, de
les quals 3.168.272 s'apliquen al Pressupost de
1996, i la resta al de 1997, i es convoca el correspo¬
nent concurs públic.

i c) S'aprova el Projecte i plec de condicions per al
canvi de desguàs i col·locació de celras al CCS
Erasme Janer, se n'autoritza la despesa per un im¬
port d'11.467.064 pessetes de les quals 5.476.955
corresponen al Pressupost de 1996 i la resta a! de
1997 i es convoca el corresponent concurs.
Ratificar la resolució del Gerent del Districte de

Gràcia, de 10 de maig de 1996, pel qual s'aproven
els Plecs de clàusules tècniques i administratives de
les obres d'arranjament del carrer Gran de Gràcia per
un import de 347.707.592 pessetes de les quals
157.502.467 s'autoritzen contra el Pressupost de
1996 i la resta al de 1997, i s'inicien els tràmits per a
l'adjudicació del contracte.
Ratificar les resolucions del Gerent del Districte

d'Florta-Guinardó, de 22 de maig de 1996, per les
quals, respectivament:

a) S'aprova el plec de condicions del projecte
d'obres d'urbanització de la plaça de la Vall d'Plebron,
se n'autoritza la despesa per un import de 85.449.206
pessetes de les quals 27.000.000 corresponen al
Pressupost de 1996 i la resta al Pressupost de 1997;
i es convoca concurs públic mitjançant procediment
obert per adjudicar el contracte;

b) S'aprova el plec de condicions del projecte de
millora de l'accessibilitat al Carmel (fase 4) -carrer de
l'Alguer, se n'autoritza la despesa per un import
de 154.935.931 pessetes de les quals 46.500.000
corresponen al Pressupost de 1996 i la resta al Pres¬
supost de 1997; i es convoca concurs públic mitjan¬
çant procediment obert per adjudicar el contracte.
Ratificar la resolució del Gerent del Districte de

Nou Barris, de 18 d'abril de 1996, pel qual s'adjudi¬
ca a Ferrovial, SA, el contracte consistent en la
construcció d'escales mecàniques al costat del
camp de futbol, i urbanització de l'espai entre blocs,
a Ciutat Meridiana, per un import de 391.061.599
pessetes (inclòs l'impost del valor afegit), de les
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quals 117.318.643 pessetes corresponen al Pressu¬
post de 1996 i la resta al Pressupost de 1997.
Ratificar la resolució de la Gerent del Districte de

Sant Andreu, d'11 de juny de 1996, per la qual
s'aprova el projecte i plec de condicions particulars
del contracte d'adequació de l'edifici Josep Pallach,
n'autoritza la despesa de 49.988.367 pessetes de les
quals 20.000.000 s'apliquen al Pressupost de 1996 i
la resta al de 1997, i es convoca concurs obert per
adjudicar-lo.
Ratificar la resolució del Gerent de Serveis Gene¬

rals, de 14 de juny de 1996 (S1/D/1996-2076), pel
qual s'aprova el Plec de condicions econòmicoad-
ministratives particulars i tècniques del contracte
d'assistència tècnica i coordinació d'unitats d'actuació
urbanístiques privades i públicoprivades durant 1996-
1997, se n'autoritza la despesa per 105.000.000 de
pessetes, de les quals 50.000.000 s'apliquen al Pres¬
supost de 1996 i la resta al de 1997, i es convoca
concurs públic per procediment obert i tramitació ordi¬
nària per adjudicar el contracte.
Ratificar el decret de l'Alcaldia, de 4 de juny de

1996 (S1 /D/1996-2081 ), que aprova el conveni entre
l'Ajuntament i la Zona Franca.
Ratificar la resolució del Gerent del Districte de

Ciutat Vella, per la qual s'aprova el Projecte i Plec
de condicions de la pavimentació del carrer Nou de la
Rambla (1a fase), se n'autoritza la despesa de
54.195.200 pessetes, de les quals 16.258.560 corres¬
ponen al Pressupost de 1996 i la resta al de 1997, i
es convoca concurs públic per adjudicar el contracte.
Ratificar eI decret de l'Alcaldia, de 17 de juny de

1996 (S2/D/1996 2095), pel qual s'aprova el Plec de
clàusules administratives particulars del concurs
obert de les obres de reforma del Palau Nadal per
ubicar-hi la col·lecció d'art precolombí Barbier-Müeller
per un import de 131.000.000 de pessetes, se n'auto¬
ritza la despesa de 40.000.000 contra el Pressupost
de 1996, mentre que la resta s'aplica al de 1997, i es
convoca concurs obert amb caràcter d'urgència per
adjudicar el contracte.
Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de 17

de juny de 1996 (S1/D/1996 2093), que nomena fun¬
cionari eventual el Sr. Enric Mas i López per realitzar
funcions d'assessor tècnic de la Gerència Delegada
de Patrimoni.
Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de 17

de juny de 1996 (S1/D/1886 2119), que nomena el
Sr. Jaume Castellví i Egea Gerent Delegat de Política
de Sòl i Habitatge, mantenint-li les actuals responsa¬
bilitats de Director de Serveis Generals i Coordinació
d'Inversions.
Quedar assabentat del decret de l'Alcaldia, de 17

de juny de 1996 (S1/D/1996 2116), que designa el Sr.
Miguel López i Barranco representant de l'Ajuntament
a l'Assemblea General de la Caja General de Ahorros
de Granada.

Ordre del dia

COMISSIÓ DE GOVERN

Ratificar l'acord de la Comissió de Govern, de 31
de maig de 1996, pel qual: s'aprova inicialment la

Modificació puntual del Pla especial de reforma in¬
terior del Sector Oriental en l'àmbit del Museu
Picasso-carrer dels Flassaders i l'avinguda Cambó; i
es prorroguen les suspensions dels atorgaments de
llicències de parcel·lació de terrenys, d'edificació i
d'enderrocament, que varen acordar-se en les ses¬
sions del Consell Plenari, de 22 de desembre de
1995, i de 2 de febrer de 1996, fins a completar el ter¬
mini de dos anys, a comptar de les publicacions dels
esmentats acords al Butlletí Oficial de la Província,
i que corresponen, respectivament als de núm. 17,
de 19 de gener de 1996, i núm. 44, de 20 de fe¬
brer de 1996.
Ratificar l'acord de la Comissió de Govern, de 31

de maig de 1996, pel qual s'acorda, de conformitat
amb l'article 40 del Decret legislatiu 1/1990, de 12 de
juliol, la suspensió de l'atorgament de llicències de
parcel·lació de terrenys, d'edificació i d'enderroca¬
ment pel termini d'un any, sobre els àmbits que s'in¬
clouen en plànol annex, que fan referència als Criteris
per a la creació de noves operacions d'habitatge pro¬
tegit en l'àmbit del Pla especial de reforma interior del
Sector Oriental.
Ratificar els acords de la Comissió de Govern, de

31 de maig de 1996, pels quals s'aproven inicialment:
1) L'Estudi de detall de la parcel·la del carrer de

Robrenyo, núm. 21, als efectes de l'ordenació de la
ubicació en la planta baixa i l'altell de l'ús d'habitatge
vinculat entre ambdues plantes, promogut per ESCA-
6, SL.

2) L'Estudi de detall de la parcel·la de la Gran Via
de les Corts Catalanes, núm. 296, als efectes de l'or¬
denació de la ubicació en la planta baixa i l'altell de
l'ús d'habitatge vinculat entre ambdues plantes, pro¬
mogut per Tagacri, SL.

3) L'Estudi de detall d'ordenació volumètrica del
solar delimitat per la plaça de Flandes i els carrers de
Cartago, de Rubens, del Beat Almató i de Clotas, pro¬
mogut per Promociones del Cinturón Catalán, SA,
amb les prescripcions que determina l'informe de la
Unitat de Planejament I annex.

4) L'Estudi de detall de la parcel·la del carrer de
Nobel, núm. 5-9, als efectes de l'ordenació de la ubi¬
cació en la planta baixa i l'altell de l'ús d'habitatge
vinculat entre ambdues plantes, promogut per
Nobelcinco, SL.

i 5) El Pla especial del Sector de reforma interior
núm. 3 del Poblenou (carrers de Llull, de Provençals,
de Ramon Turró i d'Espronceda), promogut per
Tabacalera, SA, Trust Inversions, SA, i Vilella, SA,
amb les prescripcions que figuren en l'informe del
Districte de Sant Martí i de la Unitat de Planejament I.
Ratificar l'acord de la Comissió de Govern, de 31

de maig de 1996, pel qual s'aprova definitivament
l'Estudi de detall al passatge de Mas de Roda, núm.
5-13, 6-14, i carrer de Ramon Turró, núm. 144-146,
promogut per Ebro Agrícolas, SA.
Ratificar l'acord de la Comissió de Govern, de 31

de maig de 1996, pel qual s'aproven inicialment els
Projectes d'estatuts i Bases d'actuació per a l'execu¬
ció de la Unitat d'actuació núm. 5 del Pla especial de
millora i reforma interior Can Caralleu, presentats
pels propietaris que es relacionen i representen més
del 60% de la superfície total de l'àmbit de la citada
unitat d'actuació, amb les especificacions assenyala¬
des a l'annex, modificant, en conseqüència, el Projec¬
te d'estatuts presentat.
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Ratificar l'acord de la Comissió de Govern, de 31
de maig de 1996, pel qual: s'aprova inicialment el
Projecte de delimitació de la unitat d'actuació que
comprèn les finques núm. 33-35 del carrer de Fe¬
lip II, 13-21 i part de la 46-52 del carrer de Palèn¬
cia; i es determina com a sistema d'actuació el de
cooperació.

COMISSIÓ D'HISENDA I INFRAESTRUCTURES

Autoritzar l'Institut Municipal de Disminuïts a con¬
certar una pòlissa de crèdit per import de 50.000.000
de pessetes, en les condicions que s'adjunten.
Sol·licitar l'accés a un registre especial del Ministeri

de Finances Japonès anomenat "Shelf Registration",
per facilitar l'emissió pública i col·locació de bons en
el mercat "del ien", en les condicions que s'adjunten;
autoritzar l'Excm. Sr. Alcalde i l'Il·lm. Sr. Joan Clos i
Matheu, Primer Tinent d'Alcalde, a atorgar tota la
documentació necessària per a dur a terme l'accés a
l'esmentat registre.
Aprovar, d'acord amb l'article 60.2 del Reial Decret

500/1990, de 20 d'abril, reconeixements de crèdit,
que seran finançats amb càrrec al Pressupost de
1996, per un import de 1.115.238 pessetes (dos an¬
nexos). Aprovar modificacions de crèdit del Pressu¬
post de 1996, corresponents als reconeixements de
crèdit del present expedient, de conformitat amb la
documentació que s'adjunta.
Aprovar modificacions de crèdit del Pressupost

1996, de conformitat amb la documentació que s'ad¬
junta, per un import de 140.267.346 pessetes (tres
annexos).
Restar assabentat de la no signatura del Conveni

que s'esmenta i, consegüentment, deixar sense efec¬
te l'acord del Consell Plenari, de 22 de desembre de
1995, que aprovà el projecte de conveni de col·la¬
boració en virtut del qual Renfe desafectaria del ser¬
vei públic ferroviari i cediria al Municipi la plena pro¬
pietat de la finca núm. 1-49 del carrer dels Comtes de
Bell-lloc, núm. 47-51 del carrer de Sant Antoni, i núm.
2-10 del carrer del Vallespir, a l'àrea de l'Estació de
Sants, per a destinar-la a parc urbà en concordança
amb la seva qualificació urbanística, i l'Ajuntament
atorgaria a Renfe la concessió de l'ús privatiu del
subsòl de la finca per a la construcció i explotació,
durant cinquanta anys, d'un aparcament subterrani
de vehicles automòbils.
Adoptar, com a soci únic de les Societats Privades

Municipals, Aparcaments i Serveis, SA, Parc Zoològic
de Barcelona, SA, Informació Cartogràfica i de Base,
SA (Informació i Comunicació de Barcelona, SA, SPM,
pendent d'inscripció registral), Barcelona Activa, SA, i
Barcelona Promoció Instal·lacions Olímpiques, SA, els
acords següents:
Aprovar els Comptes Anuals, tancats a 31 de de¬

sembre de 1995, integrats pel Balanç, el Compte de
Pèrdues i Guanys i la Memòria de cada Societat.
Aprovaré Is Informes de Gestió.
Aprovar la gestió realitzada en l'exercici de 1995

pels Administradors respectius.
Aprovar la distribució de Resultats de tal exercici

que per a les diferents Societats és la següent:
a) Societat Municipal d'Aparcaments i Serveis,

SA: del resultat obtingut, 26.488.512 pessetes, es
destinen 2.648.851 a nodrir la reserva legal i la res¬

ta de 23.839.661, a nodrir el compte de reserves
voluntàries.

b) Parc Zoològic de Barcelona, SA: el resultat ne¬
gatiu de 71.612.812 pessetes s'aplica contra la parti¬
da de reserves voluntàries d'acord amb la Norma
10.4 de les complementàries de la Societat segons el
redactat resultant de la modificació aprovada pel
Consell Plenari en la sessió de 16 d'abril de 1996.
c) Informació Cartogràfica i de Base, SA, (Informa¬

ció i Comunicació de Barcelona, pendent d'inscripció
registral): els beneficis de l'exercici que importen
11.407.000 pessetes s'apliquen al compte de resul¬
tats negatius de l'exercici anterior.

d) Barcelona Activa, SA: dels beneficis de l'exercici
anterior per un import de 5.464.000 pessetes s'apli¬
quen 546.000 pessetes a reserva legal i la resta de
4.918.000 pessetes a reserva voluntària.

e) Barcelona Promoció d'Instal·lacions Olímpi¬
ques, SA: els beneficis de l'exercici que importen
17.826.000 pessetes s'apliquen al Fons de gestió de
l'Esplanada Olímpica.

PONÈNCIA DE FUNCIÓ PÚBLICA I QUALITAT

Autoritzar als senyors i senyores: Rocío Benito i
Arranz, Ana M. Folch i Segú, Julio García i Jiménez,
Ana M. García i López, Carmen León i García, José
Manuel Moina i Villamayor, Teresa Padrós i Bat-
lló, Sílvia Ruiz de Valdivia i Martín, Joana Soler i
Moya i M. Teresa del Toro i Riera, la compatibilitat
sol·licitada entre la respectiva activitat municipal i
l'exercici lliure de la professió d'advocats/des, si bé
no podran assumir, per si mateixes o mitjançant
substituts/tes, la defensa d'interessos contraris als
de la Corporació municipal ni tampoc podran asses¬
sorar, informar o desenvolupar les activitats pròpies
de la professió en aquells assumptes o procedi¬
ments amb els quals l'Ajuntament o els seus Orga¬
nismes tinguin relació. A més, d'acord amb allò que
preveuen els articles 12 de la Llei 21/1987, de 26 de
novembre, d'Incompatibilitats del personal al servei
de l'Administració de la Generalitat, i 329 del Regla¬
ment del Personal al servei de les Entitats locals,
aprovat pel Decret 214/1990, de 30 de juliol, la seva
dedicació professional privada no podrà superar la
meitat de la jornada laboral vigent a l'Administració
pública. Aquesta autorització, en tot cas, resta con¬
dicionada a l'efectiu i estricte compliment de llurs
deures públics i a la modificació del règim d'incom¬
patibilitats.
Autoritzar als senyors: Josep M. García i Zorrozua,

José Gracia i Vela, Francisco de Asís Hernández i
Chacón, Josep Manuel Melo i Cabrera i Fermín
Vallespí i Martínez, la compatibilitat sol·licitada entre
les respectives activitats en aquesta Corporació, i
l'exercici lliure de les professions que cadascun d'ells
declara, amb l'exclusió de qualsevol manifestació
d'aquest exercici en el terme municipal de Barcelona
per tal d'evitar possibles coincidències entre l'activitat
pública i la privada, garantint d'aquesta manera l'ob¬
jectivitat, la imparcialitat i la independència que ha de
presidir la seva actuació com a funcionari, i per salva¬
guardar l'interès públic que podria sortir perjudicat en
cas de produir-se tal coincidència. A més, la seva
dedicació professional privada no podrà superar la
meitat de la jornada laboral setmanal vigent a l'Admi-
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nistració pública, tot de conformitat amb allò que dis¬
posen els articles 2, 11 i 12 de la Llei 21/1987, de 26
de novembre, d'Incompatibilitats del personal al
servei de l'Administració de la Generalitat i d'acord
amb el Reglament del Personal al servei de les Enti¬
tats locals aprovat pel Decret 214/1990, de 30 de ju¬
liol, en els seus articles 322, 329 i 330. Aquesta
autorització està condicionada a l'efectiu compliment
dels seus deures i a modificació de la normativa d'in¬
compatibilitats.
Revocar l'acte presumpte de denegació de les

sol·licituds de compatibilitat formulades el 28 de juliol
de 1995 i el 2 de juny de 1995 pels funcionaris muni¬
cipals de Ramon Pareja i Viñals i José Luís Pardal i
Ruiz; i procedir a autoritzar als referits funcionaris la
compatibilitat sol·licitada entre la respectiva activitat
municipal en aquesta Corporació, amb la categoria
de Tècnics Superiors d'Arquitectura i Enginyeria, i
l'exercici lliure de la professió d'arquitecte, excloent
qualsevol manifestació d'aquest exercici en el terme
municipal de Barcelona, per tal d'evitar possibles
coincidències entre la seva activitat pública i la priva¬
da, garantint d'aquesta manera l'objectivitat, la impar¬
cialitat i la independència que ha de presidir les seves
actuacions com a funcionaris, i per salvaguardar l'in¬
terès públic, que podria resultar perjudicat en cas de
produir-se aquella coincidència. A més, la dedicació
professional privada no podrà superar la meitat de la
jornada laboral setmanal vigent en l'Administració pú¬
blica, de conformitat amb allò que disposen els arti¬
cles 2, 11 i 12 de la Llei 21/1987, de 26 de novembre,
d'Incompatibilitats del personal al servei de l'Adminis¬
tració de la Generalitat, i d'acord amb allò que dispo¬
sa el Reglament del Personal al servei de les Entitats
locals, aprovat pel Decret 214/1990, de 30 de juliol,
en els seus articles 322, 329, i 330.
Autoritzar als senyors Jesús Martínez i Clara i

Carlos Vivas i Urieta la compatibilitat sol·licitada entre
la respectiva activitat municipal com a Tècnic Supe¬
rior d'Economia i Sociologia, i Professor d'Ensenya¬
ment secundari respectivament, i la de Professors
Associats de les Universitats que s'indiquen, per als
cursos acadèmics 1995-96 i 1996-97, i 1995-96 res¬

pectivament, d'acord amb allò que preveu l'article 4.2
de la Llei 21/1987, de 26 de novembre, d'Incom¬
patibilitats del Personal al servei de l'Administració de
la Generalitat i amb les limitacions previstes als arti¬
cles 5 i 6 de la mateixa Llei i de conformitat amb el
previst en els articles 327 i 328 del Reglament del
Personal al servei de les Entitats locals aprovat pel
Decret 214/1990, de 30 de juliol.
Autoritzar als senyors i senyores Antonio Ayza i

Casamitjana, José Julio Barbero i Sánchez, José Luis
Calatrava i Torrico, Ferran Martorell i Basurte, i Mireia
de Yzaguirre i Maura, la compatibilitat sol·licitada en¬
tre la respectiva activitat municipal i la activitat priva¬
da que cadascun d'ells declara, perquè tals activitats
privades no figuren compreses en les causes d'in¬
compatibilitats previstes pels articles 2, 11 i 12 de la
Llei 21/1987, de 26 de novembre, sobre Incompatibili¬
tats del Personal al servei de l'Administració de la
Generalitat i els articles 322, 329 i 330 del Reglament
el Personal al servei de les Entitats locals, aprovat pel
Decret 214/1990, de 30 de juliol, i no resulta afectat
l'interès públic, si bé la present autorització està con¬
dicionada a l'estricte compliment dels seus deures
públics i al manteniment de la dedicació a l'activitat

privada dintre dels límits establerts pels articles 11 i
12 de l'esmentada Llei i 330 del Reglament citat i pot
deixar-se sense efecte per variació de les circumstàn¬
cies relatives als llocs de treball, per modificació del
règim d'incompatibilitats o per interès públic.
Declarar subjectes a dedicació plena i exclusiva

tots els llocs directius de l'Administració municipal,
entenent compresos sota aquesta denominació els
d'alta direcció dels Instituts municipals i Organismes
autònoms de l'Ajuntament, i els llocs de Gerents de
Sector i Districte, Directors, Directors de Serveis i càr¬
recs assimilats de l'Administració municipal directa,
com també, en general, tots els llocs de treball de
qualsevol naturalesa de nivell 28 o superior, llevat de
l'excepció que expressament s'estableix i de les acti¬
vitats legalment excloses del règim d'incompatibilitats
sempre que no comprometin la imparcialitat i inde¬
pendència de la funció; en conseqüència, no reconèi¬
xer ni autoritzar als seus titulars cap altra compatibili¬
tat que no sigui exclusivament pel desenvolupament
d'un segon lloc de treball en l'esfera docent com a

professor universitari associat en els termes legal¬
ment previstos; modificareI catàleg vigent de llocs de
treball de l'Ajuntament en el sentit que tots els llocs
catalogats en els nivells 30 i 28 han d'ésser desenvo¬
lupats en règim de dedicació plena i exclusiva des de
l'1 de gener de 1997.

COMISSIÓ DE BENESTAR SOCIAL I EDUCACIÓ

Aprovar el Conveni de cooperació entre l'Ajunta¬
ment de Barcelona, l'Institut Municipal d'Educació de
Barcelona (IMEB) i el Departament d'Ensenyament
de la Generalitat de Catalunya, relatiu a les obres de
reforma, ampliació i millora (RAM) als col·legis d'edu¬
cació infantil i primària de la Ciutat per al període de
1996-1997, tot per tal de donar compliment al Conve-
ni-marc signat el 10 de maig de 1995 entre les referi¬
des Institucions. Cedir l'ús de la construcció realitza¬
da al Departament d'Ensenyament de la Generalitat
de Catalunya per a ser destinat a activitat escolar, se¬
gons es determina en el present Conveni. Facultar
l'Alcalde per subscriure el present Conveni de confor¬
mitat amb l'article 21.1 .b) de la Llei 7/1985, de 2
d'abril, Reguladora de les Bases de Règim local, i
l'article 51.1.a) de la Llei 8/1987, de 15 d'abril, Munici¬
pal i de Règim local de Catalunya. Autoritzar la des¬
pesa plurianual fixada en l'annex núm. 4 del Conveni
de cooperació per a cadascuna de les dues anualitats
fixades, i imputar-la a les partides pressupostàries
que s'assenyalen en els documents comptables ad¬
junts al present acord. Gestionar pressupostàriament
les actuacions programades en el Conveni de coope¬
ració inicialment esmentat a través del Sector de Ser¬
veis Personals de l'Ajuntament com a conseqüència
de la nova organització administrativa de l'Ajun¬
tament aprovada per decret de l'Alcaldia de 21 de ju¬
liol de 1995. Adaptara l'esmentada nova estructura
organitzativa municipal les clàusules del Conveni-
marc de 10 de maig de 1995, abans esmentat, única¬
ment relatives a la distribució de competències entre
l'Ajuntament i l'IMEB pel que fa a l'aprovació i execu¬
ció d'inversions, com també per a la realització i for¬
malització de les contractacions necessàries per a
dur a terme les obres RAM, objecte del Conveni
sotmès a aprovació.
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PONÈNCIA DE SALUT PÚBLICA

Aprovar, a l'empara dels articles 237 de la Llei Mu¬
nicipal i de Règim local de Catalunya i 40 de la Llei de
Règim Especial de Barcelona, la constitució de l'Insti¬
tut Municipal de Salut Pública de Barcelona, com a
organisme autònom municipal de caràcter administra¬
tiu, l'objecte del qual és la gestió directa dels serveis
de salut pública que aquest Ajuntament ofereix als
ciutadans; aprovar-ne inicialment els Estatuts; sotme¬
tre'ls a informació pública per un termini de quaranta-
cinc dies als efectes de l'article 201 del Reglament
d'Obres, activitats i serveis dels Ens locals, per a
l'examen i la presentació d'al·legacions i suggeri¬
ments; entendre'ls aprovats definitivament en el cas
que no se n'hi formulin; adscriure-li els béns necessa¬
ris per a l'acompliment de les seves finalitats, de con¬
formitat amb allò establert a l'article 92 del Reglament
de Patrimoni dels Ens locals; i facultar l'Excm. Sr. Al¬
calde per tal que disposi les actuacions pertinents per
a l'efectivitat d'aquest acord.

PONÈNCIA D'ESPORTS

Aprovar el Plec de clàusules d'explotació i altres
documents que han de regir el concurs, mitjançant
procediment obert, per a l'acabament de l'obra i ges¬
tió del Poliesportiu municipal Tabor, mitjançant la for¬
ma de gestió interessada prevista als articles 157 b)
de la Llei de Contractes de les Administracions Pú¬
bliques (LCAP), i 266 i següents del Reglament
d'Obres, activitats i serveis dels Ens locals (ROAS)
per un període màxim de vint-i-cinc anys i d'acord
amb el règim econòmic previst al Plec de clàusules
d'expiotació; sotmetre'l a informació pública durant un
termini de vint dies d'acord amb l'article 232.2 del
ROAS. Convocar concurs obert d'acord amb els arti¬
cles 75.3, 86 i 160.1 de la LCAP, condicionat a allò
que estableix l'article 122.2 del Reial Decret Legisla¬
tiu 781/1986, de 18 d'abril.
Modificar l'article 8 f) del Plec de condicions regula¬

dor de la concessió per a la gestió, explotació i
remodelació del Camp de Futbol Municipal Europa,
aprovat per acord del Consell Plenari de data 21 de
març de 1991, en el sentit que sigui possible la cessió
a terceres persones de drets inherents a la concessió
amb la autorització prèvia de la Corporació, afegint al
primer paràgraf d'aquest apartat "salvo autorización
expresa de la Corporación."; modificar, igualment,
l'article 10 de l'esmentat Plec de condicions, en el
sentit de possibilitar la subcontractació de l'execució
d'obres en les instal·lacions annexes o complementà¬
ries, afegint després del segon paràgraf d'aquest arti¬
cle un altre en els següents termes: "El adjudicatario
podrá concertar con terceros la subcontratación de
las obras a que se refiere este artículo hasta la
totalidad de su valor."; autoritzar la subcontractació
de les referides obres a favor de l'empresa Construc¬
ciones PAI, SA; autoritzar la cessió de la construcció i
explotació del poliesportiu previst en el projecte pre¬
sentat per l'empresa adjudicatària de la concessió,
Foment Immobiliari de Pàrquings, SA (FIPSA), i ac¬
ceptat per la Corporació, a favor de l'empresa
Eslafua, SL, que se subrogarà en tots els drets i obli¬
gacions que corresponen a l'empresa cedent, d'acord
amb el Plec de condicions del contracte i conforme

als termes de la instància, de data 21 de març de
1996, presentada pel Sr. José Miguel Contreras i
Ramos, en nom i representació de l'empresa Fipsa;
autoritzar la cessió de la gestió i explotació del Camp
de futbol Europa (Nou Sardenya), a favor del Club
Esportiu Europa, com a conseqüència d'allò previst
en l'article 5 del Plec de condicions del contracte, que
se subrogarà en els drets i obligacions de l'empresa
cedent, d'acord amb el Plec de condicions i de con¬
formitat amb la instància de data 15 de desembre de
1995, presentada pel Sr. Pedro Andrés i Ibáñez, en
nom i representació de l'empresa Fipsa; i condicionar
el present acord al fet que l'empresa cedent i les em¬
preses cessionàries formalitzin les cessions en es¬
criptura pública.

COMISSIÓ D'OCUPACIÓ I

PROMOCIÓ ECONÒMICA

Aprovar l'adhesió de l'Ajuntament a la Fundació
per al Desenvolupament de la Dieta Mediterrània.

COMISSIÓ DE COMERÇ I CONSUM

AprovaréI Pla bàsic d'actuació de l'Institut Munici¬
pal de Mercats de Barcelona per al període 1996-
1999, en els termes que es detallen en el document
que figura a l'expedient.

COMISSIÓ D'EQUILIBRI TERRITORIAL I

PLANEJAMENT URBÀ

Districte de les Corts

Aprovar inicialment la Modificació del Pla General
Metropolità en el terme municipal de Barcelona, en
l'àmbit del Pla especial de definició de volums,
reequipament i millora del sector delimitat per la Gran
Via de les Corts Catalanes, l'avinguda de la Zona
Franca, i els carrers del Cisell, d'Arnes, dels Motors i
el límit amb el terme municipal de l'Hospitalet de
Llobregat, els criteris, objectius i solucions generals
de planejament de la qual han estat exposats al pú¬
blic, de conformitat amb l'acord del Consell Plenari de
22 de desembre de 1995, havent estat analitzats els
suggeriments presentats; sotmetre l'esmentada Modi¬
ficació a informació pública pel termini d'un mes; re¬
soldre sobre la seva aprovació provisional; precisar
en relació a la suspensió de l'atorgament de llicències
de parcel·lació de terrenys, d'edificació i d'enderroca¬
ment, acordada pel Consell Plenari el 22 de desem¬
bre de 1995 i publicada en el Butlletí Oficial de la Pro¬
víncia, núm. 17, de 19 de gener de 1996, que l'abast
de l'àmbit de l'esmentada suspensió es concreta en
el plànol annex al present acord.
Aprovar inicialment la Modificació puntual del Pla

General Metropolità del límit de la zona clau 18 en
l'àmbit comprès per la carretera de Collblanc, el camí
de Torre Melina i l'avinguda de Xile, d'iniciativa muni¬
cipal; sotmetre l'esmentada Modificació a informació
pública pel termini d'un mes; i, per al cas que no s'hi
formulin al·legacions o informes que facin palesa la
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necessitat d'introduir-hi rectificacions, tenir per elevat
automàticament aquest acord d'aprovació inicial a
aprovació provisional i trametre l'expedient al Conse¬
ller de Política Territorial i Obres Públiques de la Ge¬
neralitat de Catalunya per al tràmit de la seva aprova¬
ció definitiva.

Mocions

Dels Srs. Clos, Batlle i Ernest Maragall:
Adoptar, com a soci únic de la Societat Privada

Municipal Informació Cartogràfica i de Base, SA, (In¬
formació i Comunicació de Barcelona, SA, SPM, pen¬
dent d'inscripció registral) els següents acords:

1) Reduir el capital de la Societat per un import
de 3.000.000 de pessetes, mitjançant l'amortitza¬
ció de les accions numerades del 495 al 524, amb¬
dues incloses.
2) Lliurar a l'accionista únic, l'Ajuntament de

Barcelona, els actius valorats en 14.807.000 pesse¬
tes contra l'amortització de les 30 accions de valor
nominal 3.000.000 de pessetes i contra la disminu¬
ció de reserves de lliure disposició en 11.807.000
pessetes.

3) Modificar l'article 5è dels Estatuts amb la redac¬
ció següent:
"Article 5è. El capital social és de 49.400.000 pes¬

setes, representat per 494 accions ordinàries i nomi¬
natives de 100.000 pessetes, numerades correlativa¬

ment dels núms. 1 al 494, ambdós inclosos, que esti¬
guin alliberades completament.
Les accions són intransferibles a persona distinta

de l'únic accionista titular, l'Ajuntament de Bar¬
celona."

4) Facultar indistintament el President i el Secretari
del Consell d'Administració de la Societat per a la for¬
malització de tota la documentació pública i privada
necessària per a l'execució dels anteriors acords i
procedir a la seva inscripció en el Registre Mercantil.
Dels Srs. Casas, Batlle i Ernest Maragall:
Aprovar inicialment la Modificació del Pla General

Metropolità al Parc de les Aigües i la boca sud del tú¬
nel de la Rovira, del terme municipal de Barcelona,
que preveu l'ajust de qualificacions i límits de siste¬
mes del Pla General Metropolità en l'àmbit esmentat,
els criteris, objectius i solucions generals de planeja¬
ment de la qual han estat exposats al públic de con¬
formitat amb l'acord de la Comissió de Govern de 29
de març de 1996, havent estat valorats els suggeri¬
ments presentats pel Grup Municipal de Convergèn¬
cia i Unió, de conformitat amb l'informe dels serveis
de planejament urbanístic contingut a l'expedient;
sotmetre l'esmentada modificació a informació públi¬
ca pel termini d'un mes; i per al cas que no s'hi formu¬
lin al·legacions o informes desfavorables que facin
palesa la necessitat d'introduir-hi rectificacions, tenir
per elevat automàticament aquest acord d'aprovació
inicial a aprovació provisional, i trametre l'expedient al
Conseller de Política Territorial i Obres Públiques per
al tràmit de la seva aprovació definitiva.
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COMISSIÓ DE GOVERN

Acta de la sessió celebrada el dia 31 de maig de
1996 i aprovada el dia 28 de juny de 1996.

A la Sala President Lluís Companys de la Casa
Consistorial de la Ciutat de Barcelona, el dia trenta-u
de maig de mil nou-cents noranta-sis, es reuneix la
Comissió de Govern en sessió ordinària, sota la pre¬
sidència de l'Excm. Sr. Alcalde, Pasqual Maragall i
Mira. Hi concorren l'fl·lm. Sr. i les ll·lmes. Sres. Ti¬
nents d'Alcalde, Joan Clos i Matheu, Eulàlia Vintró i
Castells, Maravillas Rojo i Torrecilla, i Pilar Rahola i
Martínez, i les ll·lmes. Sres. i els ll·lms. Srs. Regidors,
Joaquim de Nadal i Caparà, Antoni Santiburcio i Mo¬
reno, Francesc Xavier Casas i Masjoan, Enric Truñó i
Lagares, Albert Batlle i Bastardas, Teresa Sandoval
i Roig, i Ernest Maragall i Mira, assistits per la Se¬
cretària General Accidental, Irene Pagès i Perarnau,
que certifica.

Hi són presents en qualitat d'observadors la ll·lma.
Sra. Inmaculada Moraleda i Pérez, i els ll·lms. Srs.
Francesc Narváez i Pazos, Pere Alcober i Solanas,
Joan Fuster i Sobrepere, Eugeni Forradellas i Bom-
bardó, Josep Puig i Boix, i Agustí Soler i Regàs.
Excusen la seva assistència, la ll·lma. Sra. M.

Carmen San Miguel i Ruibal, i l'Il·lm. Sr. Josep M.
Vegara i Carrió.
Constatada l'existència de quòrum legal, la Presi¬

dència obre la sessió a les deu hores i trenta minuts.
Es dóna per llegida l'acta de la sessió anterior, ce¬

lebrada el 2 de maig de 1996, l'esborrany de la qual
ha estat tramès a tots els membres de la Comissió; i
s'aprova.

A) ASSUMPTES PER AL CONSELL PLENARI

Es tracta primerament dels assumptes preparats per
al Consell Plenari que es ressenyen a continuació:

ALCALDIA

Mesures de govern.

COMISSIÓ D'HISENDA I INFRAESTRUCTURES

Accedir a un registre especial del Ministeri de Fi¬
nances Japonès anomenat "Shelf Registration", per
facilitar l'emissió pública de bons en el mercat "samu¬
rai", en les condicions que s'adjunten; autoritzar
l'Excm. Sr. Alcalde i l'Il·lm. Sr. Joan Clos i Matheu,
Primer Tinent d'Alcalde, a atorgar tota la documen¬
tació necessària per a dur a terme l'accés a l'es¬
mentat registre.
Aprovar, d'acord amb l'article 60.2 del Reial Decret

500/1990, de 20 d'abril, reconeixements de crèdit,
que seran finançats amb càrrec al Pressupost de

1996. Aprovar modificacions de crèdit del Pressupost
de 1996, corresponents als reconeixements de crèdit
del present expedient, de conformitat amb la docu¬
mentació que s'adjunta.
Aprovar modificacions de crèdit del Pressupost

1996, de conformitat amb la documentació que s'ad¬
junta.

Revocar, a instància de Renfe, l'acord del Consell
Plenari de 22 de desembre de 1995 que aprovà el
projecte de conveni de col·laboració en virtut del qual
Renfe desafectaria del servei públic ferroviari i cediria
al Municipi la plena propietat de la finca núm. 1-49 del
carrer dels Comtes de Bell-lloc, núm. 47-51 del carrer
de Sant Antoni i núm. 2-10 del carrer del Vallespir, a
l'àrea de l'Estació de Sants, per a destinar-la a parc
urbà en concordança amb la seva qualificació urba¬
nística, i l'Ajuntament atorgaria a Renfe la concessió
de l'ús privatiu del subsòl de la finca per a la cons¬
trucció i explotació durant cinquanta anys d'un apar¬
cament subterrani de vehicles automòbils.

PONÈNCIA DE FUNCIÓ PÚBLICA I QUALITAT

Autoritzar als senyors i senyores: Rocío Benito i
Arranz, Ana M. Folch i Segú, Julio García i Jiménez,
Ana M. García i López, Carmen León i García, José
Manuel Moina i Villamayor, Teresa Padrós i Batlló,
Sílvia Ruiz de Valdivia i Martín, Joana Soler i Moya, i
M. Teresa del Toro i Riera, la compatibilitat sol·li¬
citada entre la respectiva activitat municipal i l'e¬
xercici lliure de la professió d'advocats/des, si bé no
podran assumir, per si mateixos o mitjançant substi¬
tuts/tes, la defensa d'interessos contraris als de la
Corporació municipal ni tampoc podran assessorar,
informar o desenvolupar les activitats pròpies de la
professió en aquells assumptes o procediments amb
els quals l'Ajuntament o els seus Organismes tin¬
guin relació, i d'acord amb allò que preveuen els ar¬
ticles 12 de la Llei 21/1987, de 26 de novembre,
d'Incompatibilitats del personal al servei de l'Admi¬
nistració de la Generalitat, i 329 del Reglament del
Personal al servei de les Entitats locals, aprovat pel
Decret 214/1990, de 30 de juliol, la seva dedicació
professional privada no podrà superar la meitat de la
jornada laboral vigent a l'Administració pública; au¬
torització que, en qualsevol cas, resta condicionada
a l'efectiu i estricte compliment de llurs deures pú¬
blics i a la modificació del règim d'incompatibilitats.
Autoritzar als senyors: Josep M. García i Zorrozua,

José Gracia i Vela, Francisco de Asís Hernández i
Chacón, Josep Manuel Melo i Cabrera, i Fermín
Vallespí i Martínez; la compatibilitat sol·licitada entre
les respectives activitats en aquesta Corporació, i
l'exercici lliure de les professions que cadascun d'ells
declara, amb l'exclusió de qualsevol manifestació
d'aquest exercici en el terme municipal de Barcelona
per tal d'evitar possibles coincidències entre l'activitat
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pública i la privada, garantint d'aquesta manera l'ob¬
jectivitat, la imparcialitat i la independència que ha de
presidir la seva actuació com a funcionari, i per salva¬
guardar l'interès públic que podria sortir perjudicat en
cas de produir-se tal coincidència; tanmateix la seva
dedicació professional privada no podrà superar la
meitat de la jornada laboral setmanal vigent a l'Admi¬
nistració pública, tot de conformitat amb allò que dis¬
posen els articles 2, 11 i 12 de la Llei 21/1987, de 26
de novembre, d'Incompatibilitats del personal al ser¬
vei de l'Administració de la Generalitat i d'acord amb
el Reglament del Personal al servei de les Entitats lo¬
cals aprovat pel Decret 214/1990, de 30 de juliol, en
els seus articles 322, 329, i 330; autorització que està
condicionada a l'efectiu compliment de llurs deures i
a modificació de la normativa d'incompatibilitats.
Revocar l'acte presumpte de denegació de les

sol·licituds de compatibilitat formulades el 28 de juliol
de 1995 i el 2 de juny de 1995 pels funcionaris munici¬
pals senyors Ramon Pareja i Viñals i José Luis Pardal i
Ruiz; i procedir a autoritzar als referits funcionaris la
compatibilitat sol·licitada entre la respectiva activitat
municipal en aquesta Corporació, amb la categoria de
Tècnics Superiors d'Arquitectura i Enginyeria, i l'exerci¬
ci lliure de la professió d'arquitecte, excloent qualsevol
manifestació d'aquest exercici en el terme municipal
de Barcelona, per tal d'evitar possibles coincidències
entre la seva activitat pública i la privada, garantint
d'aquesta manera l'objectivitat, la imparcialitat i la inde¬
pendència que ha de presidir les seves actuacions
com a funcionaris, i per salvaguardar l'interès públic,
que podria resultar perjudicat en cas de produir-se
aquella coincidència; tanmateix en la dedicació profes¬
sional privada no podran superar la meitat de la jorna¬
da laboral setmanal vigent en l'Administració pública,
de conformitat amb allò que disposen els articles 2, 11
i 12 de la Llei 21/1987, de 26 de novembre, d'Incompa¬
tibilitats del personal al servei de l'Administració de la
Generalitat, i d'acord amb allò que disposa el Regla¬
ment del Personal al servei de les Entitats locals, apro¬
vat pel Decret 214/1990, de 30 de juliol, en els seus
articles 322, 329, i 330.
Autoritzar als senyors Jesús Martínez i Clara i

Carlos Vivas i Urieta la compatibilitat sol·licitada entre
la respectiva activitat municipal com a Tècnic Supe¬
rior d'Economia i Sociologia, i Professor d'Ensenya¬
ment Secundari respectivament, i la de professors as¬
sociats de les Universitats que indiquen, per als
cursos acadèmics 1995-96 i 1996-97, i 1995-96 res¬

pectivament, d'acord amb allò que preveu l'article 4.2
de la Llei 21/1987, de 26 de novembre, d'Incompa¬
tibilitats del Personal al servei de l'Administració de
la Generalitat i amb les limitacions previstes als arti¬
cles 5 i 6 de la mateixa Llei i de conformitat amb el
previst en els articles 327 i 328 del Reglament del
Personal al servei de les Entitats locals aprovat pel
Decret 214/1990, de 30 de juliol.
Autoritzar als senyors i senyora: Antonio Ayza i

Casamitjana, José Julio Barbero i Sánchez, José Luís
Calatrava i Torrico, Ferran Martorell i Basurte, i Mireia
de Yzaguirre i Maura la compatibilitat sol·licitada en¬
tre la respectiva activitat municipal i l'activitat privada
que cadascun d'ells declara, perquè tals activitats pri¬
vades no figuren compreses en les causes d'incom¬
patibilitats previstes pels articles 2, 11 i 12 de la Llei
21/1987, de 26 de novembre, sobre Incompatibilitats
del personal al servei de l'Administració de la Gene¬

ralitat i els articles 322, 329 i 330 del Reglament del
Personal al servei de les Entitats locals, aprovat pel
Decret 214/1990, de 30 de juliol, i no resulta afectat
l'interès públic, si bé la present autorització està con¬
dicionada a l'estricte compliment dels deures públics i
al manteniment de la dedicació a l'activitat privada
dintre dels límits establerts pels articles 11 i 12 de
l'esmentada Llei i 330 del Reglament citat, i pot dei-
xar-se sense efecte per variació de les circumstàn¬
cies relatives als llocs de treball, per modificació del
règim d'incompatibilitats o per interès públic.
Declarar subjectes a dedicació plena i exclusiva

tots els llocs directius de l'Administració municipal,
entenent compresos sota aquesta denominació els
d'alta direcció dels Instituts municipals i Organismes
autònoms de l'Ajuntament, i els llocs de Gerents de
Sector i Districte, Directors, Directors de Serveis i càr¬
recs assimilats de l'Administració municipal directa,
com també, en general, tots els llocs de treball de
qualsevol naturalesa de nivell 28 o superior, llevat de
l'excepció que expressament s'estableix, i de les activi¬
tats legalment excloses del règim d'incompatibilitats,
sempre que no comprometin la imparcialitat i indepen¬
dència de la funció; en conseqüència, no reconèixer ni
autoritzar als seus titulars cap altra compatibilitat que
no sigui exclusivament per al desenvolupament d'un
segon lloc de treball en l'esfera docent com a profes¬
sor universitari associat en els termes legalment pre¬
vistos; modificar el catàleg vigent de llocs de treball de
l'Ajuntament en el sentit que tots els llocs catalogats
en els nivells 30 i 28 han d'ésser desenvolupats en rè¬
gim de dedicació plena i exclusiva.

La Comissió de Govern considera que al final d'a¬
quest dictamen s'hauria d'afegir la següent addició:

"i establir un període transitori de sis mesos a partir
d'aquesta data, perquè el personal que estigui desen¬
volupant tasques alienes i en tingui autoritzada o
sol·licitada la compatibilitat, exerceixi el seu dret d'op¬
ció entre aquestes tasques i el seu càrrec a l'Ajunta¬
ment".

COMISSIÓ DE BENESTAR SOCIAL I EDUCACIÓ

Aprovar el Conveni de cooperació entre l'Ajunta¬
ment de Barcelona, l'Institut Municipal d'Educació de
Barcelona (IMEB) i el Departament d'Ensenyament
de la Generalitat de Catalunya, relatiu a les obres de
reforma, ampliació i millora (RAM) als col·legis d'edu¬
cació infantil i primària de la Ciutat per al període de
1996-1997, tot per tal de donar compliment al Conve-
ni-marc signat el 10 de maig de 1995 entre les referi¬
des Institucions. Cedir l'ús de la construcció realitza¬
da al Departament d'Ensenyament de la Generalitat
de Catalunya per a ser destinat a activitat escolar, se¬
gons es determina en el present Conveni. Facultar
l'Alcalde per subscriure el present Conveni de confor¬
mitat amb l'article 21.1.b) de la Llei 7/1985, de 2
d'abril, reguladora de les Bases de Règim local, i l'ar¬
ticle 51.1 .a) de la Llei 8/1987, de 15 d'abril, Municipal
i de Règim local de Catalunya. Autoritzar la despesa
plurianual fixada en l'annex núm. 4 del Conveni de
cooperació que és objecte d'aprovació, on es detallen
els imports invertits que s'assignen a cada col·legi per
a cadascuna de les dues anualitats fixades. Gestio¬
nar pressupostàriament les actuacions programades
en el Conveni de cooperació inicialment esmentat a
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través del Sector de Serveis Personals de l'Ajunta¬
ment com a conseqüència de la nova organització
administrativa de l'Ajuntament aprovada per decret
de l'Alcaldia de 21 de juliol de 1995. Adaptar a l'es¬
mentada nova estructura organitzativa municipal les
clàusules del Conveni-marc de 10 de maig de 1995,
abans esmentat, únicament les relatives a la distribu¬
ció de competències entre l'Ajuntament i l'IMEB pel
que fa a l'aprovació i execució d'inversions, així com
per a la realització i formalització de les contracta¬
cions necessàries per a dur a terme les obres RAM
objecte del Conveni ara signat.

PONÈNCIA DE SALUT PÚBLICA

Constitució de l'Agència de Salut Pública.
Aquest punt de l'ordre del dia es concreta en la

proposta següent:
Aprovar, a l'empara dels articles 237 de la Llei Mu¬

nicipal i de Règim local de Catalunya i 40 de la Llei
de Règim especial de Barcelona, la constitució de
l'Agència de Salut Pública de Barcelona, com a Orga¬
nisme autònom municipal de caràcter administratiu,
l'objecte del qual és la gestió directa dels serveis de
salut pública que aquest Ajuntament ofereix als ciuta¬
dans; aprovar-ne inicialment els Estatuts; sotmetre'ls
a informació pública per un termini de trenta dies als
efectes de l'article 201 del Reglament d'Obres, activi¬
tats i serveis dels Ens locals, per a l'examen i la pre¬
sentació d'al·legacions i suggeriments; entendre'ls
aprovats definitivament en el cas que no se n'hi for¬
mulin; adscriure-li els béns necessaris per a l'acom¬
pliment de les seves finalitats, de conformitat amb
allò establert a l'article 92 del Reglament de Patrimoni
dels Ens locals; i facultar l'Excm. Sr. Alcalde per tal
que disposi les actuacions pertinents per a l'efectivitat
d'aquest acord.

La Sra. Vintró i el Sr. Soler volen remarcar la tasca
de les persones, encapçalades pel Dr. Manzanera,
que han treballat per fer possible la constitució
d'aquest nou organisme autònom.

PONÈNCIA D'ESPORTS

Aprovar el Plec de clàusules d'explotació i altres
documents que han de regir el concurs, mitjançant
procediment obert, per a l'acabament de l'obra i gestió
del Poliesportiu municipal Tabor, mitjançant la forma
de gestió interessada prevista als articles 157 b) de la
Llei de Contractes de les Administracions públiques
(LCAP), i 266 i següents del Reglament d'Obres, acti¬
vitats i serveis dels Ens locals (ROAS) per un període
màxim de vint-i-cinc anys i d'acord amb el règim eco¬
nòmic previst al Plec de clàusules d'explotació; sotme¬
tre'l a informació pública durant un termini de vint dies
d'acord amb l'article 232.2 del ROAS. Convocar con¬
curs obert d'acord amb els articles 75.3, 86 i 160.1 de
la LCAP, condicionat a allò que estableix l'article 122.2
del Reial Decret Legislatiu 781/1986, de 18 d'abril.
Modificar l'article 8 f) del Plec de condicions regu¬

lador de la concessió per a la gestió, explotació i
remodelació del Camp de futbol municipal Europa,
aprovat per acord del Consell Plenari de data 21 de
març de 1991, en el sentit que sigui possible la cessió
a terceres persones de drets inherents a la concessió

amb la autorització prèvia de la Corporació, afegint al
primer paràgraf d'aquest apartat "salvo autorización
expresa de la Corporación."; modificar, igualment, l'ar¬
ticle 10 de l'esmentat Plec de condicions, en el sentit
de possibilitar la subcontractació de l'execució d'obres
en les instal·lacions annexes o complementàries, afe¬
gint després del segon paràgraf d'aquest article un al¬
tre en els termes següents: "El adjudicatario podrá
concertar con terceros la subcontratación de las obras
a que se refiere este artículo hasta la totalidad de su
valor."; autoritzar la subcontractació de les referides
obres a favor de l'empresa Construcciones PAI, SA;
autoritzar la cessió de la construcció i explotació del
poliesportiu previst en el projecte presentat per l'em¬
presa adjudicatària de la concessió, Foment Immo¬
biliari de Pàrquings, SA (Fipsa), i acceptat per la Cor¬
poració, a favor de l'empresa Eslafua, SL, que se
subrogarà en tots els drets i obligacions que correspo¬
nen a l'empresa cedent, d'acord amb el Plec de condi¬
cions del contracte i conforme als termes de la instàn¬
cia, de data 21 de març de 1996, presentada pel Sr.
José Miguel Contreras i Ramos, en nom i representa¬
ció de l'empresa Fipsa; autoritzar la cessió de la gestió
i explotació del Camp de futbol Europa (Nou Sarde¬
nya), a favor del Club Esportiu Europa, com a conse¬
qüència d'allò previst en l'article 5 del Plec de condi¬
cions del contracte, que se subrogarà en els drets i
obligacions de l'empresa cedent, d'acord amb el Plec
de condicions i de conformitat amb la instància de data
15 de desembre de 1995, presentada pel Sr. Pedro
Andrés i Ibáñez, en nom i representació de l'empresa
Fipsa; i condicionareI present acord al fet que l'empre¬
sa cedent i les empreses cessionàries formalitzin les
cessions en escriptura pública.

COMISSIÓ D'OCUPACIÓ I

PROMOCIÓ ECONÒMICA

Aprovar l'adhesió a la Fundació per al desenvolu¬
pament de la dieta Mediterrània.

COMISSIÓ D'EQUILIBRI TERRITORIAL I

PLANEJAMENT URBÀ

Districte de Ciutat Vella

Aprovar provisionalment la Modificació del Pla
General Metropolità per a l'ordenació dels terrenys
de l'Estació de Rodalies i l'avinguda de la Circum¬
val·lació, havent estat analitzades les al·legacions
presentades durant el termini d'exposició al públic, en
el sentit que es recull en l'informe dels Serveis d'Ur¬
banisme que s'annexa; i trametre l'expedient al Con¬
seller de Política Territorial i Obres Públiques per al
tràmit de la seva aprovació definitiva.

El Sr. Clos recorda la necessitat d'abordar la qües¬
tió de l'aparcament d'autocars i autobusos pels vol¬
tants de la zona de Rodalies, tot proposant que
aquesta proposta resti damunt la taula.

Districte de Sants-Montjuïc

Aprovar inicialment la Modificació del Pla General
Metropolità en el terme municipal de Barcelona, en
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l'àmbit del Pla Especial de definició de volums,
reequipament i millora del sector delimitat per la Gran
Via de les Corts Catalanes, l'avinguda de la Zona
Franca, i els carrers del Cisell, d'Arnes, dels Motors i
límit amb el terme municipal de l'Hospitalet de
Llobregat, els criteris, objectius i solucions generals
de planejament de la qual han estat exposats al pú¬
blic, de conformitat amb l'acord del Consell Plenari de
22 de desembre de 1995, havent estat analitzats els
suggeriments presentats; sotmetre l'esmentada Modi¬
ficació a informació pública pel termini d'un mes; re¬
soldre sobre la seva aprovació provisional; precisar
en relació a la suspensió de l'atorgament de llicències
de parcel·lació de terrenys, d'edificació i d'enderroca¬
ment, acordada pel Consell Plenari el 22 de desem¬
bre de 1995, publicada en el Butlletí Oficial de la Pro¬
víncia, núm. 17, de 19 de gener de 1996, que l'abast
de l'àmbit de l'esmentada suspensió es concreta en
el plànol annex al present acord.

Districte de les Corts

Aprovar inicialment la Modificació puntual del Pla
General Metropolità del límit de la zona clau 18 en
l'àmbit comprès per la carretera de Collblanc, el Camí
de Torre Melina i l'avinguda de Xile, d'iniciativa muni¬
cipal; sotmetre l'esmentada modificació a informació
pública pel termini d'un mes; i, per al cas que no s'hi
formulin al·legacions o informes que facin palesa la
necessitat d'introduir-hi rectificacions, tenir per elevat
automàticament aquest acord d'aprovació inicial a
aprovació provisional i trametre l'expedient al Conse¬
ller de Política Territorial i Obres Públiques de la Ge¬
neralitat de Catalunya per al tràmit de la seva aprova¬
ció definitiva.

GRUPS MUNICIPALS

Proposicions dels diversos Grups.
La Comissió es dóna per informada de l'ordre del

dia de la propera sessió del Consell Plenari format
per tots els assumptes ressenyats, excloent-hi el se¬
nyalat amb el núm. 17, que queda sobre la taula, i in¬
corporant-hi la proposta senyalada amb el núm. 3 de
l'apartat C) de l'ordre del dia de la present sessió.

B) INFORMES A LA COMISSIÓ DE GOVERN

S'inicia tot seguit l'exposició dels dos informes in¬
closos a l'ordre del dia:

Del Ponent de Funció Pública i Qualitat, sobre:
El Pla de Pensions.
El Sr. Ernest Maragall explica àmpliament el Con¬

veni signat amb els sindicats majoritaris sobre el Pla
de Pensions per al personal municipal destacant que
es tracta del primer Pla d'aquestes característiques
que s'aprova a l'Administració pública espanyola.
De la Regidora del Districte Sarajevo, sobre:
Balanç d'actuació i estat de la situació a Sarajevo.
La Sra. Sandoval comenta el contingut del docu¬

ment lliurat als membres de la Comissió sobre l'ac¬
tuació municipal en el Districte de Sarajevo, distin¬
gint-hi tres etapes: la primera, corresponent als anys
1992 i 1993, caracteritzada per diverses trameses

d'ajuda humanitària; la segona, corresponent als
anys 1994 i 1995, que es caracteritzà per la presèn¬
cia de Barcelona a Sarajevo i les accions de solidari¬
tat amb aquesta ciutat desenvolupades a Catalunya,
entre les quals destaca la plataforma ciutadana
Europa per Bosnia; i la tercera, que s'enceta amb la
consideració de Sarajevo com a 11è Districte de
Barcelona i la creació de l'Ambaixada de la Democrà¬
cia Local a Sarajevo, iniciativa compartida per altres
ciutats com Budapest, Lisboa i Estocolm i que té per
objecte recuperar els valors de convivència pacífica i
tolerància entre els diferents estils de vida de la capi¬
tal bosniana i cooperar en la reconstrucció d'aquella
ciutat. Presenta tot seguit el programa d'actuació per
als anys 1996 i 1997, els dos primers anys de la
posguerra, destacant que se centra en la reconstruc¬
ció de la Vila Olímpica, amb la reparació dels habitat¬
ges, de la pavimentació, de la viabilitat i dels parcs i
jardins, i la reconstrucció de les instal·lacions i equi¬
paments olímpics; les accions de desenvolupament
social i cultural; i les accions d'acompanyament em¬
presarial.

C) PROPOSTES D'ACORD DE LA COMISSIÓ DE
GOVERN

COMISSIÓ D'HISENDA I INFRASTRUCTURES

Ratificar els dos Convenis annexos formalitzats el
8 de maig de 1996 entre Renfe i l'Ajuntament de
Barcelona, en virtut dels quals es compensa íntegra¬
ment el deute pendent de Renfe amb aquesta Corpo¬
ració Municipal, referit a 31 de desembre de 1995,
amb els seus recàrrecs i interessos de demora, mit¬
jançant diverses contraprestacions immobiliàries i
creditícies a favor del Municipi, el valor conjunt de les
quals és equivalent al deute esmentat.

PONÈNCIA DE FUNCIÓ PÚBLICA I QUALITAT

Aprovar les bases i la convocatòria de les proves
selectives per a la provisió, mitjançant concurs-oposi-
ció lliure, d'una plaça de Tècnic Superior en Gestió,
inclosa a l'Oferta Pública d'Ocupació de l'Ajuntament
de Barcelona, que es regirà per les Bases Marc apro¬
vades per acord del Consell Plenari de data 26 d'abril
de 1991, amb les especificacions que s'adjunten.

COMISSIÓ DE COMERÇ I CONSUM

AprovaréI Programa d'Actuació de Mercats.
La Sra. Rahola explica que es tracta d'un Pla inte¬

gral dels mercats que àbsorbirà una part important
del Pressupost de l'Institut i que analitza la situació
en què es troben i hi proposa inversions importants
que considera prioritàries, en principi, en els Mer¬
cats de la Llibertat, el Guinardó, de Santa Caterina,
de Sants, de Sant Andreu i de la Barceloneta; el Sr.
Casas considera que s'hauria de sol·licitar la par¬
ticipació en el finançament de la Generalitat, ja que
en aquests moments la inversió és a càrrec de
l'Ajuntament i dels operadors, i s'hauria de fer per
terceres parts.
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Aquest punt ha estat traspassat a la relació d'as¬
sumptes per al Consell Plenari.

COMISSIÓ DE BENESTAR SOCIAL I EDUCACIÓ

Aprovar les bases de la convocatòria que s'adjun¬
ten, tenint en compte que el procés de selecció es re¬
girà per les bases marc per a la provisió de llocs de
funcionaris de carrera aprovades pel Consell Plenari
de 1991, amb les especificacions incloses en les ba¬
ses esmentades; i convocar concurs-oposició lliure
per a la provisió de 14 places de Professor d'Ense¬
nyament Secundari de l'Institut Municipal d'Educació
de Barcelona del grup A, i 7 de Professor Tècnic de
Formació Professional del grup B.
Aprovar les tarifes i preus públics per a la utilització

de les piscines d'estiu de l'Ajuntament de Barcelona,
com també del Rocòdrom i el Camp de Golf del Parc
municipal esportiu Can Dragó, per a l'any 1996, se¬
gons la proposta que s'adjunta.

COMISSIÓ DE PRESIDÈNCIA I

POLÍTICA CULTURAL

Atorgar, durant el dia 21 de juny, amb motiu de la
celebració europea de la Festa de la Música, l'exemp-
ció de taxes per ocupació de la via pública, i de neteja
a totes aquelles empreses i entitats que portin a terme
la venda o difusió d'articles i activitats musicals.

COMISSIÓ D'EQUILIBRI TERRITORIAL I

PLANEJAMENT URBÀ

Districte de Ciutat Vella

Aprovar inicialment la modificació puntual del Pla
especial de reforma interior del Sector Oriental en
l'àmbit del Museu Picasso-carrer dels Flassaders i
l'avinguda Cambó, d'iniciativa municipal, els criteris,
objectius i solucions generals de planejament de la
qual han estat exposats al públic en compliment de
l'acord del Consell Plenari, de 22 de desembre de
1995, havent estat analitzats els suggeriments pre¬
sentats durant el termini d'exposició al públic; sotme¬
tre l'esmentat instrument urbanístic a informació pú¬
blica pel termini d'un mes i resoldre sobre la seva
aprovació provisional; prorrogar, de conformitat amb
l'article 42.2 del Decret legislatiu 1/1990, de 12 de ju¬
liol, les suspensions dels atorgaments de llicències
de parcel·lació de terrenys, d'edificació i d'enderroca¬
ment, que varen acordar-se en les sessions del Con¬
sell Plenari, de 22 de desembre de 1995 i de 2 de fe¬
brer de 1996, fins a completar el termini de dos anys,
a comptar de les publicacions dels esmentats acords
al Butlletí Oficial de la Província, i que corresponen,
respectivament al núm. 17, de 19 de gener de 1996 i
al núm. 44, de 20 de febrer de 1996.
Exposar al públic pel termini de trenta dies, de con¬

formitat amb els articles 147 i 125 del Reglament de
Planejament, el document Criteris per a la creació de
noves operacions d'habitatge protegit en l'àmbit del
Pla especial de reforma interior del Sector Oriental, als
efectes que els interessats puguin presentar els sug¬

geriments que en el seu cas estimin pertinents; acor¬
dar, de conformitat amb l'article 40 del Decret legislatiu
1/1990, de 12 de juliol, la suspensió de l'atorgament de
llicències de parcel·lació de terrenys, d'edificació i
d'enderrocament pel termini d'un any, sobre els àmbits
que s'inclouen en plànol annex a aquest acord.

Districte de Sants-Montjuïc

Aprovar inicialment l'Estudi de detall de la parcel·la
del carrer de Robrenyo, núm. 21, als efectes de l'orde¬
nació de la ubicació en la planta baixa i l'altell de l'ús
d'habitatge vinculat entre ambdues plantes, promogut
per ESCA-6, SL; exposar-lo al públic per un termini de
vint dies; i, per al cas que en aquest termini no s'hi for¬
mulin al·legacions desfavorables o informes que facin
palesa la necessitat d'introduir-hi rectificacions, tenir
per elevat automàticament aquest acord d'aprovació
inicial a aprovació definitiva mitjançant l'oportuna certi¬
ficació acreditativa del resultat de la informació pública,
i trametre un exemplar d'aquest Estudi de detall a la
Comissió d'Urbanisme de Barcelona als efectes esta¬
blerts a l'article 64.1 e) en relació al 66 del Decret Le¬
gislatiu 1/1990, de 12 de juliol.
Aprovar inicialment l'Estudi de detall de la parcel·la

de la Gran Via de les Corts Catalanes, núm. 296, als
efectes de l'ordenació de la ubicació en la planta baixa
i l'altell de l'ús d'habitatge vinculat entre ambdues plan¬
tes, promogut per Tagacri, SL; exposar-lo al públic per
un termini de vint dies; i, per al cas que en aquest ter¬
mini no s'hi formulin al·legacions desfavorables o infor¬
mes que facin palesa la necessitat d'introduir-hi rectifi¬
cacions, tenir per elevat automàticament aquest acord
d'aprovació inicial a aprovació definitiva mitjançant
l'oportuna certificació acreditativa del resultat de la in¬
formació pública, i trametre un exemplar d'aquest Es¬
tudi de detall a la Comissió d'Urbanisme de Barcelona
al efectes establerts a l'article 64.1 e) en relació al 66
del Decret Legislatiu 1/1990, de 12 de juliol.

Districte de Gràcia

Aprovar inicialment l'Estudi de detall d'ordenació
volumètrica del solar delimitat per la plaça de Flandes
i els carrers de Cartago, de Rubens, del Beat Almató i
de Clotas, promogut per Promociones del Cinturón
Catalán, SA, amb les prescripcions que determina
l'informe de la Unitat de Planejament I annex, les
quals s'hi incorporaran abans d'obrir el termini d'infor¬
mació pública; exposar-lo al públic per un termini de
vint dies i resoldre sobre la seva aprovació definitiva.

Districte de Sant Andreu

Aprovar inicialment l'Estudi de detall de la parcel·la
del carrer de Nobel, núm. 5-9, als efectes de l'ordena¬
ció de la ubicació en la planta baixa i l'altell de l'ús
d'habitatge vinculat entre ambdues plantes, promogut
per Nobeicinco, SL.; exposar-lo al públic per un termini
de vint dies; i per al cas que en aquest termini no s'hi
formulin al·legacions desfavorables o informes que fa¬
cin palesa la necessitat d'introduir-hi rectificacions, te¬
nir per elevat automàticament aquest acord d'aprova¬
ció inicial a aprovació definitiva, mitjançant l'oportuna
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certificació acreditativa del resultat de la informació pú¬
blica, i trametre un exemplar d'aquest Estudi de detall
a la Comissió d'Urbanisme de Barcelona als efectes
establerts a l'article 64.1 e) en relació al 66 del Decret
Legislatiu 1/1990, de 12 de juliol.

Districte de Sant Andreu

RatificareI conveni, signat el dia 22 d'abril de 1966
entre l'Ajuntament de Barcelona i el senyor Josep
Oriol Nubiola i Bellido, actuant en nom propi i en re¬
presentació dels seus germans Montserrat, Fran¬
cesc i Mercè Nubiola i Bellido, i de l'entitat Pinord,
SL, en relació a l'Estudi de detall de compensació
de volums a les illes delimitades pels carrers del
Segre, del Dr. Santponç, de Josep Soldevila i de
Borriana (A) i pels carrers del Segre, de Borriana, i
de Josep Soldevila (B).

Districte de Sant Martí

Aprovar definitivament l'Estudi de detall al passat¬
ge de Mas de Roda, núm. 5-13, 6-14 i carrer de
Ramon Turró, núm. 144-146, promogut per Ebro
Agrícolas, SA; trametre un exemplar d'aquest Estudi
de detall a la Comissió d'Urbanisme de Barcelona als
efectes establerts a l'article 64.1 e) en relació al 66
del Decret Legislatiu 1/1990, de 12 de juliol.
Aprovar inicialment el Pla especial de condicions

urbanístiques i d'edificació de l'àrea d'equipaments
de la Plaça de la Palmera, promogut per la Secretaria
General de Benestar Social de la Generalitat de

Catalunya; sotmetre l'esmentat Pla a informació pú¬
blica pel termini d'un mes; i, per al cas que no s'hi for¬
mulin al·legacions o informes desfavorables que facin
palesa la necessitat d'introduir-hi rectificacions, tenir
per elevat automàticament aquest acord d'aprovació
inicial a aprovació provisional i trametre l'expedient a
la Comissió d'Urbanisme de Barcelona per al tràmit
de la seva aprovació definitiva.
Queda sobre la taula el dictamen precedent.
Aprovar inicialment el Pla especial del Sector de

reforma interior núm. 3 del Poblenou (carrers de Llull,
de Provençals, de Ramon Turró i d'Espronceda), pro¬
mogut per Tabacalera, SA, Trust Inversions, SA, i
Vilella, SA, amb les prescripcions que figuren en l'in¬
forme del Districte de Sant Martí i de la Unitat de Pla¬

nejament I; sotmetre l'esmentat Pla a informació pú¬
blica pel termini d'un mes, i, pel cas que no s'hi
formulin al·legacions o informes que facin palesa la
necessitat d'introduir-hi rectificacions, tenir per elevat
automàticament aquest acord d'aprovació inicial, a
aprovació provisional, i trametre l'expedient a la Co¬
missió d'Urbanisme de Barcelona, per al tràmit de la
seva aprovació definitiva.
S'aprova amb la redacció següent:
Aprovar inicialment el Pla especial del Sector de

reforma interior núm. 3 del Poblenou (carrers de Llull,
de Provençals, de Ramon Turró i d'Espronceda), pro¬
mogut per Tabacalera, SA, Trust Inversions, SA, i
Vilella, SA, amb les prescripcions que figuren en l'in¬
forme del Districte de Sant Martí i de la Unitat de Pla¬

nejament I; sotmetre l'esmentat Pla a informació pú¬
blica pel termini d'un mes, i resoldre sobre la seva
aprovació provisional.

COMISSIÓ DE POLÍTICA DEL SÒL I HABITATGE

Districte de Ciutat Vella

AprovaréI conveni subscrit en data 13 de març de
1996 per la Societat Promoció Ciutat Vella, SA, i els
propietaris de la finca núm. 45 del carrer de la Prince¬
sa, que s'adjunta com annex al present acord, en

compliment del qual es considerarà executada la uni¬
tat d'actuació núm. 23 del Pla especial de reforma in¬
terior del Sector oriental del Centre Històric aprovat
definitivament en data 18 d'abril de 1985, i s'arxivaran
els expedients d'expropiació de l'esmentada finca ini¬
ciats per Promoció Ciutat Vella, SA.

Districte de Sarrià-Sant Gervasi

Aprovar inicialment els Projectes d'Estatuts i Bases
d'actuació per a l'execució de la Unitat d'actuació
núm. 5 del Pla especial de millora i reforma interior de
Can Caralleu, presentats pels propietaris Anna
Cabestany i Almendro, Antonio Bustos i Almendro i
Jaume Barenys, en nom i representació, en la seva
qualitat de membres del Consell d'Administració, de
la companyia mercantil Almendro González, SL;
Anna M. Forn i Guerrero, en nom i representació de
Josefa Guerrero i Tomás, i Juan Regás i Esteve, en
nom i representació, en la seva qualitat d'Administra¬
dor únic, de la Companyia Derat, SL; tots ells propie¬
taris que representen més del 60% de la superfície
total de l'àmbit de la citada unitat d'actuació, amb les
especificacions assenyalades a l'annex que s'ad¬
junta, modificant, en conseqüència, el Projecte d'es¬
tatuts presentat; sotmetre'ls a informació pública mit¬
jançant inserció d'anuncis al Butlletí Oficial de la
Província i a un diari dels de més circulació de la pro¬
víncia; notificar-ho individualment a tots els propieta¬
ris i altres interessats afectats perquè en el termini
d'un mes puguin formular-hi, si escau, les al·lega¬
cions que considerin oportunes, com també sol·licitar
la seva incorporació a la Junta que s'està constituint.
Declarar sobrera, de conformitat amb l'article 12

del Reglament de Patrimoni dels Ens Locals i el Pla
General Metropolità, la parcel·la de 53,60 m2 situada
al termini de Barcelona, via Augusta, núm. 342, can¬
tonada amb el passatge de Fontanelles; i que con¬
fronta: pel front, nord, amb la finca núm. 342 de la via
Augusta, al sud, amb la via Augusta, a l'est amb el
passatge de Fontanelles; i a l'oest amb la via Augus¬
ta; tot això als efectes que procedeixin i, en especial,
al de poder-la inscriure al Registre de la Propietat de
Barcelona número 8, com a domini del Municipi. Ad¬
judicar \'esmentada parcel·la per quotes indivises a la
societat mercantil Inmuebles y Servicios Montseny,
SA; representada per Jaime Raventós i Negra, quant
al cinquanta-vuit per cent i quant al quaranta-dos per
cent restant, al Sr. Higinio Raventós i Negra pel preu
de 20.100.000 pessetes, completament lliure de des¬
peses per a l'Ajuntament, incloses les de prèvia ins¬
cripció a favor seu i amb les condicions que s'asse¬
nyalen al document annex núm. 1 i que es tenen per
reproduïdes; requerir els adjudicataris perquè, en el
termini de quinze dies a comptar des de l'endemà de
la notificació d'aquest acord, ingressin l'esmentada
quantitat en la Caixa Municipal.
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Districte de Gràcia

Aprovar inicialment, a i'empara dels articles 148.3
del Decret Legislatiu 1/1990, de 12 de juliol, de Re¬
fosa dels textos legals vigents a Catalunya en matè¬
ria d'urbanisme i 108.1 del Reglament de Gestió Ur¬
banística, el Projecte de reparcel·lació de la unitat
d'actuació núm. 3-3 de la Modificació del Pla Gene¬
ral Metropolità d'ordenació Nus Collserola-Lesseps
tram d'Esteve Terradas, presentat pel Sr. Antonio
Pàmies i González amb les modificacions introduï¬
des per l'informe dels Serveis tècnics municipals de
15 de maig de 1996; sotmetre'l a informació pública
durant un mes, mitjançant la inserció d'anuncis al
Butlletí Oficial de la Província i en un dels diaris de
més circulació de la província; notificar-lo personal¬
ment als propietaris i d'altres interessats afectats,
perquè durant el termini d'un mes, comptador a par¬
tir del següent al de la recepció de la corresponent
notificació, puguin presentar al·legacions davant
d'aquest Ajuntament.

Districte de Sant Andreu

Aprovar inicialment, a l'empara dels l'articles 168 i
169 en relació amb els articles 64 i 65, del Decret
Legislatiu 1/1990, de 12 de juliol, de refosa dels
textos legals vigents a Catalunya en matèria d'urba¬
nisme, el Projecte de delimitació de la unitat d'actua¬
ció que comprèn les finques núm. 33-35 del car¬
rer de Felip II, 13-21 i part de la núm. 46-52 del
carrer de Palència; determinar com a sistema d'ac¬
tuació el de cooperació; sotmetre'l a informació pú¬
blica durant el termini d'un mes per a al·legacions,
mitjançant inserció d'anuncis en el Butlletí Oficial de
la Província i en un diari dels de més circulació de la
Província, amb notificació individual a tots els inte¬
ressats en l'expedient.
Aprovar definitivament, de conformitat amb l'article

115 del Reglament de Gestió Urbanística, el Projecte
de reparcel·lació voluntària de la unitat d'actuació
núm. 11 de la Modificació del Pla General Metropolità
per a la reordenació de l'afectació del Primer Cinturó
al terme municipal de Barcelona, delimitada per
l'Avinguda Meridiana i els carrers de Garcilaso i el de
Juan de Garay; desestimar les al·legacions presenta¬
des per la Comunidad de Propietarios de l'avinguda
Meridiana, núm. 275-277, d'aquesta ciutat, segons
els raonaments exposats a l'informe de la Unitat Ope¬
rativa de Gestió del Sòl de data 16 de maig de 1996;
notificar aquest acord als interessats; i formalitzar la
reparcel·lació voluntària procedint a atorgar l'escriptu¬
ra pública o a expedir el document o la certificació
oportuns amb les solemnitats i requisits disposats per
a les actes dels acords municipals amb el contingut
previst a l'article 113 del Reglament de Gestió Urba¬
nística, perquè, protocol·litzat notarialment, sigui ins¬
crit al Registre de la Propietat de Barcelona.

Districte de Sant Martí

Iniciar, a petició del President del Consell Rector de
la Junta de Compensació de la Unitat d'actuació núm.
2 del Pla especial de reforma interior Diagonal-
Poblenou, expedient d'expropiació de les finques núm.
118 del carrer de la Llacuna, entitats planta soterrani i
3r 1a de la finca núm. 126 del carrer de la Llacuna i
entitats 1r 1a, 1r 2a, 2n 1a, 3r 1 a i 4t 1a de la finca
núm. 114 del carrer de la Llacuna de Barcelona, inclo¬
ses dins de l'àmbit de la unitat d'actuació número 2 del
Pla especial de reforma interior Diagonal-Poblenou,
per no haver-se adherit els seus propietaris a la Junta
de Compensació; declarar que el pagament del just
preu serà a càrrec de la Junta de Compensació de la
Unitat d'actuació número 2 del Pla especial de reforma
interior Diagonal-Poblenou que adquirirà les finques,
de conformitat amb allò que disposa l'article 178.1 del
Decret Legislatiu 1/1190, que aprova la Refosa de les
disposicions legals vigents a Catalunya en matèria
d'Urbanisme; aprovar inicialment la relació de béns i
drets que s'adjunta i sotmetre-la a informació pública
per un termini de vint dies a l'únic efecte que s'hi for¬
mulin, si escau, les al·legacions que es considerin per¬
tinents per tal d'esmenar possibles errors en la relació
aprovada; tenir per aprovada definitivament la relació
de béns i drets afectats en el cas que no s'hi presentin
al·legacions que la modifiquin en aspectes substan¬
cials durant la informació pública; sol·licitar als propie¬
taris de les finques que, en el termini de vint dies, pro¬
posin el preu en què estimin o valorin el seu dret, a fi
d'intentar l'avinença prevista a l'article 24 de la Llei
d'Expropiació forçosa i, en el supòsit que no hi hagi
mutu acord, iniciar la peça separada d'apreuament de
conformitat amb l'article 29 de l'esmentat text legal.
Iniciar els tràmits per a l'expropiació dels drets

d'ocupació de les finques núm. 167, 169, 171, 173 i
175 del carrer de Pere IV, afectades de vial (5) de
zona verda (6 b) zona de densificació urbana; subzo-
na Diagonal-Poblenou (13 d), i verd privat (8) pel Pla
especial de reforma interior Diagonal Poblenou apro¬
vat definitivament el dia 28 d'abril de 1993; aprovar
inicialment la relació d'ocupants afectats que s'adjun¬
ta; sotmetre-la a informació pública per un termini de
quinze dies a l'únic efecte que s'hi formulin, si escau,
les al·legacions que es considerin pertinents per tal
d'esmenar possibles errors en la relació aprovada; te¬
nir per aprovada definitivament la relació de béns i
drets afectats en el cas que no s'hi presentin al·le¬
gacions durant la informació pública; notificar als inte¬
ressats l'inici de l'expropiació dels seus drets perquè,
en el termini de quinze dies, proposin el preu en què
estimin o valorin el seu dret, a fi d'intentar l'avinença
prevista a l'article 24 de la Llei d'Expropiació forçosa
i, en el supòsit que no hi hagi mutu acord, iniciar les
peces separades d'apreuament de conformitat amb
l'article 29 i següents de l'esmentat text legal.
No havent-hi altres assumptes per tractar, la Presi¬

dència aixeca la sessió a les catorze hores.
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Acords

Acords de la sessió celebrada el dia 31 de maig
de 1996

Aprovació de l'acta de la sessió anterior.

Ordre del dia

COMISSIÓ D'HISENDA I INFRAESTRUCTURES

Ratificar els dos Convenis annexos formalitzats el
8 de maig de 1996 entre Renfe i l'Ajuntament de
Barcelona, en virtut dels quals es compensa íntegra¬
ment el deute pendent de Renfe amb aquesta Corpo¬
ració Municipal, referit a 31 de desembre de 1995,
amb els seus recàrrecs i interessos de demora, mit¬
jançant diverses contraprestacions immobiliàries i
creditícies a favor del Municipi, el valor conjunt de les
quals és equivalent al deute esmentat.

PONÈNCIA DE FUNCIÓ PÚBLICA I QUALITAT

Aprovar les bases i la convocatòria de les proves
selectives per a la provisió, mitjançant concurs-oposi-
ció lliure, d'una plaça de Tècnic Superior en Gestió,
inclosa a l'Oferta Pública d'Ocupació de l'Ajuntament
de Barcelona, que es regirà per les Bases Marc apro¬
vades per acord del Consell Plenari de data 26 d'abril
de 1991, amb les especificacions que s'adjunten.

COMISSIÓ DE BENESTAR SOCIAL I EDUCACIÓ

Aprovar les bases de la convocatòria que s'adjun¬
ten, tenint en compte que el procés de selecció es re¬
girà per les bases marc per a la provisió de llocs de
funcionaris de carrera aprovades pel Consell Plenari
de 1991, amb les especificacions incloses en les ba¬
ses esmentades; i convocar concurs-oposició lliure
per a la provisió de 14 places de Professor d'Ense¬
nyament Secundari de l'Institut Municipal d'Educació
de Barcelona del grup A, i 7 de Professor Tècnic de
Formació Professional del grup B.
Aprovaries tarifes i preus públics per a la utilització

de les piscines d'estiu de l'Ajuntament de Barcelona,
com també del Rocòdrom i el Camp de Golf del Parc
municipal esportiu Can Dragó, per a l'any 1996, se¬
gons la proposta que s'adjunta.

COMISSIÓ DE PRESIDÈNCIA I

POLÍTICA CULTURAL

Atorgar durant el dia 21 de juny, amb motiu de la
celebració europea de la Festa de la Música,
l'exempció de taxes per ocupació de la via pública, i
de neteja a totes aquelles empreses i entitats que

portin a terme la venda o difusió d'articles i activitats
musicals.

COMISSIÓ D'EQUILIBRI TERRITORIAL I

PLANEJAMENT URBÀ

Districte de Ciutat Vella

Aprovar inicialment la modificació puntual del Pla
especial de reforma interior del Sector Oriental en
l'àmbit del Museu Picasso-carrer dels Flassaders i
l'avinguda Cambó, d'iniciativa municipal, els criteris,
objectius i solucions generals de planejament de la
qual han estat exposats al públic en compliment de
l'acord del Consell Plenari, de 22 de desembre de
1995, havent estat analitzats els suggeriments pre¬
sentats durant el termini d'exposició al públic; sotme¬
tre l'esmentat instrument urbanístic a informació pú¬
blica pel termini d'un mes i resoldre sobre la seva
aprovació provisional; prorrogar, de conformitat amb
l'article 42.2 del Decret legislatiu 1/1990, de 12 de ju¬
liol, les suspensions dels atorgaments de llicències
de parcel·lació de terrenys, d'edificació i d'enderroca¬
ment, que varen acordar-se en les sessions del Con¬
sell Plenari, de 22 de desembre de 1995 i de 2 de fe¬
brer de 1996, fins a completar el termini de dos anys,
a comptar de les publicacions dels esmentats acords
al Butlletí Oficial de la Província, i que corresponen,
respectivament al núm. 17, de 19 de gener de 1996, i
al núm. 44, de 20 de febrer de 1996.
Exposar al públic pel termini de trenta dies, de con¬

formitat amb els articles 147 i 125 del Reglament de
Planejament, el document Criteris per a la creació de
noves operacions d'habitatge protegit en l'àmbit del
Pla especial de reforma interior del Sector Oriental,
als efectes que els interessats puguin presentar els
suggeriments que en el seu cas estimin pertinents;
acordar, de conformitat amb l'article 40 del Decret le¬
gislatiu 1/1990, de 12 de juliol, la suspensió de l'ator¬
gament de llicències de parcel·lació de terrenys,
d'edificació i d'enderrocament pel termini d'un any,
sobre els àmbits que s'inclouen en plànol annex a
aquest acord.

Districte de Sants-Montjuïc

Aprovar inicialment l'Estudi de detall de la par¬
cel·la del carrer de Robrenyo, núm. 21, als efectes
de l'ordenació de la ubicació en la planta baixa i l'al-
tell de l'ús d'habitatge vinculat entre ambdues plan¬
tes, promogut per ESCA-6, SL; exposar-lo al públic
per un termini de vint dies; i, per ai cas que en
aquest termini no s'hi formulin al·legacions desfavo¬
rables o informes que facin palesa la necessitat d'in¬
troduir-hi rectificacions, tenir per elevat automàtica¬
ment aquest acord d'aprovació inicial a aprovació
definitiva mitjançant l'oportuna certificació acreditati-
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va del resultat de la informació pública, i trametre un
exemplar d'aquest Estudi de detall a la Comissió
d'Urbanisme de Barcelona als efectes establerts a
l'article 64.1 e) en relació al 66 del Decret Legislatiu
1/1990, de 12 de juliol.
Aprovar inicialment l'Estudi de detall de la parcel·la

de la Gran Via de les Corts Catalanes, núm. 296, als
efectes de l'ordenació de la ubicació en la planta bai¬
xa i l'altell de l'ús d'habitatge vinculat entre ambdues
plantes, promogut per Tagacri, SL; exposar-lo al pú¬
blic per un termini de vint dies; i, per al cas que en
aquest termini no s'hi formulin al·legacions desfavora¬
bles o informes que facin palesa la necessitat d'in¬
troduir-hi rectificacions, tenir per elevat automàtica¬
ment aquest acord d'aprovació inicial a aprovació
definitiva mitjançant l'oportuna certificació acreditativa
del resultat de la informació pública, i trametre un
exemplar d'aquest Estudi de detall a la Comissió
d'Urbanisme de Barcelona al efectes establerts a
l'article 64.1 e) en relació al 66 del Decret Legislatiu
1/1990, de 12 de juliol.

Districte de Gràcia

Aprovar inicialment l'Estudi de detall d'ordenació
volumètrica del solar delimitat per la plaça de Flandes
i els carrers de Cartago, de Rubens, del Beat Almató i
de Clotas, promogut per Promociones del Cinturón
Catalán, SA, amb les prescripcions que determina
l'informe de la Unitat de Planejament I annex, les
quals s'hi incorporaran abans d'obrir el termini d'infor¬
mació pública; exposar-lo al públic per un termini de
vint dies i resoldre sobre la seva aprovació definitiva.

Districte de Sant Andreu

Aprovar inicialment l'Estudi de detall de la parcel·la
del carrer Nobel, núm. 5-9, als efectes de l'ordenació
de la ubicació en la planta baixa i l'altell de l'ús d'habi¬
tatge vinculat entre ambdues plantes, promogut per
Nobelcinco, SL; exposar-lo al públic per un termini de
vint dies; i per al cas que en aquest termini no s'hi for¬
mulin al·legacions desfavorables o informes que facin
palesa la necessitat d'introduir-hi rectificacions, tenir
per elevat automàticament aquest acord d'aprovació
inicial a aprovació definitiva, mitjançant l'oportuna
certificació acreditativa del resultat de la informació
pública, i trametre un exemplar d'aquest Estudi de
detall a la Comissió d'Urbanisme de Barcelona als
efectes establerts a l'article 64.1 e) en relació al 66
del Decret Legislatiu 1/1990, de 12 de juliol.

Districte de Sant Andreu

RatificareI conveni, signat el dia 22 d'abril de 1966
entre l'Ajuntament de Barcelona i el senyor Josep
Oriol Nubiola i Bellido, actuant en nom propi i en re¬
presentació dels seus germans Montserrat, Fran¬
cesc i Mercè Nubiola i Bellido, i de l'entitat Pinord,
SL, en relació a l'Estudi de detall de compensació
de volums a les illes delimitades pels carrers del
Segre, del Dr. Santponç, de Josep Soldevila i de
Borriana (A) i pels carrers del Segre, de Borriana, i
de Josep Soldevila (B).

Districte de Sant Martí

Aprovar definitivament l'Estudi de detall al passatge
de Mas de Roda, núm. 5-13, 6-14, i carrer de Ramon
Turró, núm. 144-146, promogut per Ebro Agrícolas,
SA; trametre un exemplar d'aquest Estudi de detall a la
Comissió d'Urbanisme de Barcelona als efectes esta¬
blerts a l'article 64.1 e) en relació al 66 del Decret Le¬
gislatiu 1/1990, de 12 de juliol.
Aprovar inicialment el Pla especial del Sector de

reforma interior núm. 3 del Poblenou (carrers de Llull,
de Provençals, de Ramon Turró i d'Espronceda), pro¬
mogut per Tabacalera, SA, Trust Inversions, SA, i
Vilella, SA, amb les prescripcions que figuren en l'in¬
forme del Districte de Sant Martí i de la Unitat de Pla¬
nejament I; sotmetre l'esmentat Pla a informació pú¬
blica pel termini d'un mes, i resoldre sobre la seva
aprovació provisional.

COMISSIÓ DE POLÍTICA DEL SÒL I HABITATGE

Districte de Ciutat Vella

AprovaréI conveni subscrit en data 13 de març de
1996 per la Societat Promoció Ciutat Vella, SA, i els
propietaris de la finca número 45 del carrer de la Prin¬
cesa, el qual s'adjunta com a annex al present acord,
en compliment del qual es considerarà executada la
unitat d'actuació núm. 23 del Pla especial de reforma
interior del Sector oriental del Centre Històric aprovat
definitivament en data 18 d'abril de 1985, i s'arxivaran
els expedients d'expropiació de l'esmentada finca ini¬
ciats per Promoció Ciutat Vella, SA.

Districte de Sarrià-Sant Gervasi

Aprovar inicialment els Projectes d'estatuts i Bases
d'actuació per a l'execució de la unitat d'actuació núm.
5 del Pla especial de millora i reforma interior de Can
Caralleu, presentats pels propietaris Anna Cabestany i
Almendro, Antonio Bustos i Almendro i Jaume Ba-
renys, en nom i representació, en la seva qualitat de
membres del Consell d'Administració, de la companyia
mercantil Almendro González, SL; Anna M. Forn i
Guerrero, en nom i representació de Josefa Guerrero i
Tomás, i Juan Regás i Esteve, en nom i representació,
en la seva qualitat d'Administrador únic, de la Compa¬
nyia Derat, SL; tots ells propietaris que representen
més del 60% de la superfície total de l'àmbit de la cita¬
da unitat d'actuació, amb les especificacions assenya¬
lades a l'annex que s'adjunta, modificant, en conse¬
qüència, el Projecte d'estatuts presentat; sotmetre'ls a
informació pública mitjançant inserció d'anuncis al But¬
lletí Oficial de la Província i a un diari dels de més cir¬
culació de la província; notificar-ho individualment a
tots els propietaris i altres interessats afectats perquè
en el termini d'un mes puguin formular, si escau, les
al·legacions als mateixos que considerin oportunes,
com també sol·licitar la seva incorporació a la Junta
que s'està constituint.
Declarar sobrera, de conformitat amb l'article 12

del Reglament de Patrimoni dels Ens Locals i el Pla
General Metropolità, la parcel·la de 53,60 m2 situada
al terme de Barcelona, via Augusta, núm. 342, canto¬
nada amb el passatge de Fontanelles; i que confron-
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ta: pel front, nord, amb la finca num. 342 de la via Au¬
gusta, al sud, amb la via Augusta, a l'est amb el pas¬
satge de Fontanelles; i a l'oest amb la via Augusta;
tot això als efectes que procedeixin i, en especial, al
de poder-la inscriure al Registre de la Propietat de
Barcelona número 8, com a domini del Municipi. Ad-
judicar l'esmentada parcel·la per quotes indivises a la
societat mercantil Inmuebles y Servicios Montseny,
SA; representada per Jaime Raventós i Negra, quant
al cinquanta-vuit per cent i quant al quaranta-dos per
cent restant, al Sr. Higinio Raventós i Negra pel preu
de 20.100.000 pessetes, completament lliure de des¬
peses per a l'Ajuntament, incloses les de prèvia ins¬
cripció a favor seu i amb les condicions que s'asse¬
nyalen al document annex núm. 1 i que es tenen per
reproduïdes; requerir els adjudicataris perquè, en el
termini de quinze dies a comptar des de l'endemà de
la notificació d'aquest acord, ingressin l'esmentada
quantitat en la Caixa Municipal.

Districte de Gràcia

Aprovar inicialment, a l'empara dels articles 148.3
del Decret Legislatiu 1/1990, de 12 de juliol, de Refo¬
sa dels textos legals vigents a Catalunya en matèria
d'urbanisme i 108.1 del Reglament de Gestió Urba¬
nística, el Projecte de reparcel·lació de la Unitat d'ac¬
tuació núm. 3-3 de la Modificació Pla General Metro¬
polità d'ordenació Nus Collserola-Lesseps tram
d'Esteve Terradas, presentat pel Sr. Antonio Pàmies i
González amb les modificacions introduïdes per l'in¬
forme dels Serveis tècnics municipals de 15 de maig
de 1996; sotmetre'l a informació pública durant un
mes, mitjançant la inserció d'anuncis al Butlletí Oficial
de la Província i en un dels diaris de més circulació
de la província; notificar-lo personalment als propieta¬
ris i d'altres interessats afectats, perquè durant el ter¬
mini d'un mes, comptador a partir del següent al de la
recepció de la corresponent notificació, puguin pre¬
sentar al·legacions davant d'aquest Ajuntament.

Districte de Sant Andreu

Aprovar inicialment, a l'empara dels l'articles 168 i
169 en relació amb els articles 64 i 65, del Decret Le¬
gislatiu 1/1990, de 12 de juliol, de refosa dels textos
legals vigents a Catalunya en matèria d'urbanisme, el
Projecte de delimitació de la Unitat d'actuació que
comprèn les finques núm. 33-35 del carrer de Felip II,
núm. 13-21 i part de la 46-52 del carrer de Palència;
determinar com a sistema d'actuació el de coopera¬
ció; sotmetre'l a informació pública durant el termini
d'un mes per a al·legacions, mitjançant inserció
d'anuncis en el Butlletí Oficial de la Província i en un

diari dels de més circulació de la Província, amb noti¬
ficació individual a tots els interessats en l'expedient.
Aprovar definitivament, de conformitat amb l'article

115 del Reglament de Gestió Urbanística, el Projecte
de reparcel·lació voluntària de la Unitat d'actuació
núm. 11 de la Modificació del Pla General Metropolità
per a la reordenació de l'afectació del Primer Cinturó
al terme municipal de Barcelona, delimitada per
l'avinguda Meridiana i els carrers de Garcilaso i el de
Juan de Garay; desestimar les al·legacions presenta¬
des per la Comunidad de Propietarios de l'avinguda
Meridiana, núm. 275-277, d'aquesta ciutat, segons
els raonaments exposats a l'informe de la Unitat Ope¬

rativa de Gestió del Sòl de data 16 de maig de 1996;
notificar aquest acord als interessats; i formalitzar la
reparcel·lació voluntària procedint a atorgar l'escriptu¬
ra pública o a expedir el document o la certificació
oportuns amb les solemnitats i requisits disposats per
a les actes dels acords municipals amb el contingut
previst a l'article 113 del Reglament de Gestió Urba¬
nística, perquè, protocol·litzat notarialment, sigui ins¬
crit al Registre de la Propietat de Barcelona.

Districte de Sant Martí

Iniciar, a petició del President del Consell Rector de
la Junta de Compensació de la Unitat d'actuació núm.
2 del Pla especial de reforma interior Diagonal-
Poblenou, expedient d'expropiació de les finques núm.
118 del carrer de la Llacuna, entitats planta soterrani i
3r 1a de la finca núm. 126 del carrer de la Llacuna i
entitats 1 r 1 a, 1r 2a, 2n 1a, 3r 1a i 4t 1a de la finca
núm. 114 del carrer de la Llacuna de Barcelona, inclo¬
ses dins de l'àmbit de la Unitat d'actuació número 2 del
Pla especial de reforma interior Diagonal-Poblenou,
per no haver-se adherit els seus propietaris a la Junta
de Compensació; declarar que el pagament del just
preu serà a càrrec de la Junta de Compensació de la
Unitat d'actuació número 2 del Pla especial de reforma
interior Diagonal-Poblenou que adquirirà les finques,
de conformitat amb allò que disposa l'article 178.1 del
Decret Legislatiu 1/1190, que aprova la Refosa de les
disposicions legals vigents a Catalunya en matèria
d'urbanisme; aprovar inicialment la relació de béns i
drets que s'adjunta i sotmetre-la a informació pública
per un termini de vint dies a l'únic efecte que s'hi for¬
mulin, si escau, les al·legacions que es considerin per¬
tinents per tal d'esmenar possibles errors en la relació
aprovada; tenir per aprovada definitivament la rela¬
ció de béns i drets afectats en el cas que no s'hi pre¬
sentin al·legacions que la modifiquin en aspectes subs¬
tancials durant la informació pública; sol·licitar als
propietaris de les finques que, en el termini de vint dies,
proposin el preu en què estimin o valorin el seu dret, a fi
d'intentar l'avinença prevista a l'article 24 de la Llei d'Ex¬
propiació forçosa i, en el supòsit que no hi hagi mutu
acord, iniciar la peça separada d'apreuament de confor¬
mitat amb l'article 29 de l'esmentat text legal.
Iniciar els tràmits per a l'expropiació dels drets

d'ocupació de les finques núm. 167, 169, 171, 173 i
175 del carrer de Pere IV, afectades de vial (5) de
zona verda (6 b) zona de densificació urbana; subzo-
na Diagonal-Poblenou (13 d), i verd privat (8) pel Pla
especial de reforma interior Diagonal-Poblenou apro¬
vat definitivament el dia 28 d'abril de 1993; aprovar
inicialment la relació d'ocupants afectats que s'adjun¬
ta; sotmetre-la a informació pública per un termini de
quinze dies a l'únic efecte que s'hi formulin, si escau,
les al·legacions que es considerin pertinents per tal
d'esmenar possibles errors en la relació aprovada; te¬
nir per aprovada definitivament la relació de béns i
drets afectats en el cas que no s'hi presentin al·le¬
gacions durant la informació pública; notificar als inte¬
ressats l'inici de l'expropiació dels seus drets perquè,
en el termini de quinze dies, proposin el preu en què
estimin o valorin el seu dret, a fi d'intentar l'avinença
prevista a l'article 24 de la Llei d'Expropiació forçosa
i, en el supòsit que no hi hagi mutu acord, iniciar les
peces separades d'apreuament de conformitat amb
l'article 29 i següents de l'esmentat text legal.
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DISPOSICIONS GENERALS

Acords dels òrgans de govern

MODIFICACIONS DE CREDIT DINS EL PRESSUPOST DE 1996
Transferències

(Aprovades per acord del Consell Plenari de 19 de juny de 1996)

Partida Tipus
22000 0201 41531 MC7

22000 0201 61190 MC8

21500 0201 41531 MC7

21500 0201 61190 MC8

Descripció
Reconeixement de crèdit per despesa material
d'oficina, Sector 02
Reconeixement de crèdit per despesa material
d'oficina, Sector 02
Reconeixement de crèdit pel manteniment de
fotocopiadores, Sector 02
Reconeixement de crèdit pel manteniment de
fotocopiadores, Sector 02

Altes

128.443

67,610

196.053

Baixes

128.443

67.610

196.053

Partida Tipus
22609 0201 41421 MC7

22200 0201 61190 MC8

Descripció
Reconeixement de crèdit per consums telèfons
mòbils, Sector 02
Reconeixement de crèdit per consums telèfons
mòbils, Sector 02

Altes

919.185

919.185

Baixes

919.185

919.185

Decrets de l'Alcaldia

MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 1996
Transferències

(Aprovades per Decret de l'Alcaldia de 17 de juny de 1996)

Partida Tipus
65910 0610 43230 MC7
63289 0201 42315 MC8
62709 9901 46910 MC7
63225 0610 43230 MC8
62708 9901 46910 MC7

62216 0201 43230 MC8

Descripció
Escola Municipal Joan Manuel Zafra, fase B
Escola Municipal Joan Manuel Zafra, fase B
Millora de les escoles del Districte 10
Millora de les escoles del Districte 10
Construcció de piscina al Bon Pastor,
Sector 02
Construcció de piscina al Bon Pastor,
Sector 02

Altes

4.781.721

32.000.000

28.000.000

64.781.721

Baixes
4.781.721

32.000.000

28.000.000

64.781.721
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CONSELLS MUNICIPALS DE DISTRICTE

Acords

Districte 2. L'Eixample

Sessió del 2 de juliol de 1996

Aprovar l'acta de la sessió anterior.
Quedar assabentat de l'adjudicació del Projecte i la

direcció de l'obra d'ubicació de serveis municipals als
locals de l'edifici annex del Mercat de la Sagrada Fa¬
mília, del Districte, a l'arquitecte Màrius Quintana i
Creus, per un import de 6.541.995 pessetes.
Quedar assabentat de l'adjudicació del Projecte de

millora de la inspecció als Districtes a l'empresa
Informática El Corte Inglés, SA, per un import de
8.897.247 pessetes.
Quedar assabentat de l'adjudicació del servei

d'ajuts a la llar i menjadors als casals de gent gran
del Districte, a l'empresa Empatia, SCCL, per un im¬
port de 9.925.000 pessetes.

Constituir la Comissió de Via Pública, Manteniment
i Medi Ambient dependent de l'Àrea de Serveis Tèc¬
nics, i nomenar Vicepresident 1r el Conseller Sr.
Antoni Coll i Tort, i Vicepresident 2n el Conseller Sr.
Cèsar Grijalvo i Estrada.
Ratificar l'acord de la Comissió de Govern, de 18 de

juny de 1996, pel qual es proposa atorgar subvencions
a entitats del Districte per un import total de
21.808.495 pessetes, amb càrrec al pressupost de
1996, distribuïdes en els conceptes següents: Esports
per a tothom, 1.431.000 pessetes; Suport obligatori a
les escoles, 3.544.500 pessetes; Cultura i festes,
9.303.995 pessetes; Atenció Social, 986.000 pessetes;
Dinamització juvenil, 2.764.000 pessetes; Dinamitza-
ció gent gran, 3.256.000 pessetes; i Dinamització i pro¬
moció de les dones, 523.000 pessetes.

Districte 10. Sant Martí

Sessió del 18 de juny de 1996

Aprovar l'acta de la sessió anterior, amb la modifica¬
ció d'incloure, entre els assistents, el Sr. Josep Ramon
Tobia i Galilea, Regidor adscrit pel Grup Popular.
Quedar assabentat de la posada en marxa del De¬

partament de Comunicació i Qualitat i del nomena¬
ment de la Sra. Lola Calvo com a la seva Cap.
Informar sobre els treballs desenvolupats pel Con¬

sell Assessor de Cultura del Districte.
Felicitar el Club Esportiu Júpiter pel seu ascens a

la 1a Divisió de Waterpolo.
Informar favorablement, per unanimitat, la deno¬

minació dels vials següents: Julio González, Josep
Ferrater i Mora, i Jardins del Clot de la Mel. També
s'acorda, per unanimitat, donar el nom de M. Gràcia
Pont a la Ludoteca del Poblenou.

Aprovar, per unanimitat, la constitució del nou Se¬
cretariat dels Premis Sant Martí, de la manera se¬

güent: President: Sr. Joaquim de Nadal i Caparà,
President del Consell del Districte; Membres: Sr.
Francisco Fernández (Grup Socialista), Sr. Pere Mari¬
né (Grup IC-Els Verds), Sra. Dolors Casanovas (Grup

CiU), Sr. Gaspar López (Grup Popular), Sr. Tomàs
Raga (Federació d'Entitats Clot-Camp de l'Arpa), Sr.
Josep Gili (Coordinadora Entitas del Poblenou), Sr.
Jesús Moro (Coordinadora Vern), i Sr. Eduard Miró
(Barri Besòs).
Quedar assabentat de l'informe del Gerent del Dis¬

tricte sobre l'estat d'execució de la despesa.
Quedar assabentat de l'ampliació del pressupot

d'inversions per fer front al gran manteniment de les
escoles aquest estiu.
Quedar assabentat de l'informe del Regidor del

Districte, sobre el trasllat a Can Felipa de la Divisió
de Serveis Personals i instal·lació de la futura OAC.
Quedar assabentat de l'informe del Conseller Sr.

Lermo, sobre l'atorgament de subvencions, regla¬
ment i funcionament del Consell Municipal d'Esports
del Districte i criteris per a la determinació dels preus
d'utilització de les instal·lacions esportives.
Quedar assabentat de l'informe del Gerent del Dis¬

tricte, sobre la campanya Estiuàs'96.
Ratificar l'aprovació dels criteris del Districte sobre

desenvolupament de la normativa general sobre con¬
cessió de subvencions en matèria de serveis perso-
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nals, aprovats per la Comissió de Govern del Districte
el dia 10 d'abril.
Quedar assabentat de l'informe del Gerent del Dis¬

tricte, sobre el procés de matriculació als col·legis pú¬
blics del Districte.
Quedar assabentat de la convocatòria de concur¬

sos per a l'adjudicació de la gestió de les diverses
instal·lacions esportives.
Quedar assabentat de la signatura, amb la Diputa¬

ció Provincial, dels convenis de gestió de les bibliote¬
ques Ramon d'Alòs Moner i Xavier Benguerel.
Aprovar per unanimitat l'informe del Sr. De Nadal,

sobre la cessió de la propietat dels terrenys de la
Renfe, situats al Clot, a l'Ajuntament de Barcelona.
Aprovar per majoria l'inici del tràmit de requa-

lificació dels terrenys ocupats pel poliesportiu Andra-
de-Prim.

Aprovar per unanimitat el Projecte de reparcel·lació
de la Unitat d'actuació corresponent a l'àmbit de l'Es¬
tudi de detall de l'illa delimitada pels carrers
d'Andrade, de Puigcerdà, de Concili de Trento, i de
Cantàbria.
Acordar, d'acord amb els articles 2.2a, 2.2e, 2.3c,

4.1, 13.2, 42.3c, 44.1 i 48.1 de la Llei Protectora
d'Animals, no autoritzar ni permetre, en tot el terme
del Districte, la instal·lació de cap tipus d'atracció de
fira que utilitzi cavalls i/o ponis com a elements de re¬
clam comercial.
Acordar, d'acord amb la Llei Protectora d'Animals,

que el Consell de Districte, mitjançant els òrgans
competents, es comprometi a actuar amb rigor i
contundència per tal d'evitar els maltractaments, tor¬
tures i vexacions de qualsevol mena dirigides, també,
contra els animals.
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COMISSIONS INFORMATIVES

Comissions d'Hisenda i Infraestructures i de Comerç i Consum

Acta de la sessió celebrada el dia 6 de juny de
1996 i aprovada el dia 4 de juliol de 1996.

A la Sala President Lluís Companys de la Casa de
la Ciutat de Barcelona, el dia 6 de juny de 1996, es
reuneixen en sessió conjunta les Comissions d'Hi¬
senda i Infraestructures i la de Comerç i Consum.

Sota la presidència de Pll·lm. Sr. Joan Clos i Matheu
i de la ll·lma. Sra. Pilar Rahola i Martínez, hi assistei¬
xen els ll·lms. Srs. i les ll·lmes. Sres.: Emilio Álvarez i
Pérez, Eugeni Forradellas i Bombardó, Joan Puigdo-
llers i Fargas, Juan Alberto Fernández i Díaz, Antoni
Miquel i Cerveró, Josep Puig i Boix, Carme Servitje i
Mauri, Jordi Cornet i Serra, i Pere Alcober i Solanas.
Són assistits per la Sra. Irene Pagès i Perarnau,

Secretària General Accidental de l'Ajuntament de
Barcelona.
Excusa la seva absència l'IMm. Sr. Ernest Maragall

i Mira.
Hi són presents els Srs./Sres.: Josep Marull i Gou,

Ramon Gascons i Camps, Lluís Mata i Remolins,
Alfredo Jorge Juan i Andrés, Pilar Solans i Huguet,
Jaume Castellví i Egea, Carme San Miguel i Ruibal,
Carme Valls i Cerulla, Josep M. Vegara i Carrió, i
Albert González.
S'obre la sessió a les nou hores i cinquanta minuts.

Es dóna per llegida Pacta de la sessió anterior i
s'aprova.

COMISSIÓ D'HISENDA I INFRAESTRUCTURES

Propostes d'acord del Consell Plenari.
Adoptar, com a soci únic de les Societats Privades

Municipals, Aparcaments i Serveis, SA, Parc Zoològic
de Barcelona, SA, Informació Cartogràfica i de Base,
SA, (Informació i Comunicació de Barcelona, SA,
SPM, pendent d'inscripció registrat), Barcelona Acti¬
va, SA, i Barcelona Promoció Instal·lacions Olímpi¬
ques, SA, els acords següents:
Aprovar els Comptes Anuals, tancats a 31 de de¬

sembre de 1995, integrats pel Balanç, el Compte de
Pèrdues i Guanys i la Memòria.
Aprovar l'informe de Gestió.
Aprovar la gestió realitzada en l'exercici de 1995

pels Administradors de la Societat.
Aprovar la distribució de Resultats de l'exercici.
El Sr. Clos manifesta que aquest punt de l'ordre del

dia es pot debatre conjuntament amb el punt núm.
12, perquè té relació amb els comptes de l'exercici de
1995 de la totalitat dels Organismes Autònoms i Em¬
preses Mixtes, que conformen la totalitat del sector
públic de l'Ajuntament de Barcelona.
Accedir a un registre especial del Ministeri de Finan¬

ces japonès, anomenat "Shelf Registration", per facili¬

tar l'emissió pública de bons en el mercat "samurai",
en les condicions que s'adjunten; autoritzar l'Excm. Sr.
Alcalde i l'Il·lm. Sr. Joan Clos i Matheu, Primer Tinent
d'Alcalde, a atorgar tota la documentació necessària
per a dur a terme l'accés a l'esmentat registre.

El Sr. Clos fa una petita explicació i el Sr. Álvarez
es queixa que les propostes d'acord molt sovint no
vénen signades; es queixa també què el present dic¬
tamen com és habitual, tampoc està signat, i sol·licita
que a partir d'ara es corregeixi aquest fet.

El Sr. Puigdollers manifesta que la redacció del dic¬
tamen no és gaire acurada, per la qual cosa s'acorda
fer la redacció següent:
"Sol·licitar l'accés al registre especial del Ministeri de

Finances japonès anomenat "Shelf Registration", per
facilitar l'emissió pública de bons en el mercat del ien,
en les condicions que s'adjunten. Autoritzar l'Excm. Sr.
Alcalde i l'Il·lm. Sr. Joan Clos i Matheu, Primer Tinent
d'Alcalde, a atorgar tota la documentació necessària
per a dur a terme l'accés a l'esmentat registre."

Es dictamina amb el vot favorable del PSC, PP i
CiU.
Aprovar, d'acord amb l'article 60.2 del Reial Decret

500/1990, de 20 d'abril, reconeixements de crèdit,
que seran finançats amb càrrec al Pressupost de
1996. Aprovar modificacions de crèdit del Pressupost
de 1996, corresponents als reconeixements de crèdit
del present expedient, de conformitat amb la docu¬
mentació que s'adjunta.

El Sr. Álvarez manifesta el vot negatiu del seu grup
polític en aquest dictamen i l'abstenció pel que fa al
núm. 4, pel motiu que continuen comptabilitzant-se
factures pendents d'exercicis anteriors, la qual cosa
ja ha denunciat reiteradament en altres comissions
informatives.

El Sr. Puigdollers manifesta la seva reserva de vot
en aquest punt i en el núm. 4.
Es dictamina amb el vot favorable del PSC, la re¬

serva de vot de CiU i el vot negatiu del PP.
Aprovar modificacions de crèdit del Pressupost

1996, de conformitat amb la documentació que s'ad¬
junta.

Es dictamina amb el vot favorable del PSC, la re¬
serva de vot de CiU i l'abstenció del PP.
Revocar, a instància de Renfe, l'acord del Consell

Plenari, de 22 de desembre de 1995, que aprovà el
projecte de conveni de col·laboració en virtut del qual
Renfe desafectada del servei públic ferroviari i cediria
al Municipi la plena propietat de la finca núm. 1-49 del
carrer dels Comtes de Bell-lloc, núm. 47-51 del carrer
de Sant Antoni, i núm. 2-10 del carrer de Vallespir, a
l'àrea de l'Estació de Sants, per a destinar-la a parc
urbà en concordança amb la seva qualificació urba¬
nística, i l'Ajuntament atorgaria a Renfe la concessió
de l'ús privatiu del subsòl de la finca per a la cons-
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trucció i explotació durant cinquanta anys d'un apar¬
cament subterrani de vehicles automòbils.

El Sr. Clos explica que s'ha arribat a una negociació
amb Renfe, per compensar deutes fiscals que té pen¬
dents. amb l'Ajuntament, per la qual cosa es resoldria
un problema que s'arrossega des de fa temps, i que
culminaria amb la revocació, a instància de Renfe, del
projecte de conveni de col·laboració, que fou aprovat
pel Consell Plenari el 22 de desembre de 1995.

El Sr. Fernández anuncia l'abstenció del seu grup i
sol·licita se li faciliti l'esborrany del conveni, i mostra
la seva estranyesa pel fet que ara es revoqui un con¬
veni que estava assumit per Renfe, sol·licita també
informació sobre els contactes amb la Generalitat
respecte a la terminal d'autobusos que es projecta
construir en aquest solar.

El Sr. Puigdollers manifesta que s'ha de tenir un
criteri molt clar, per a futurs expedients de convenis
administratius amb altres entitats, respecte si s'han
de ratificar pel Consell Plenari una vegada signat per
l'altra entitat, o si s'ha d'aprovar prèviament com a
projecte i signar-lo posteriorment, també sol·licita un
informe dels Serveis Jurídics de l'Ajuntament relatiu a
si es pot revocar aquest acord plenari, ja que en l'úl¬
tim Consell Plenari, en el tema del Museu Clarà, exis¬
tia informe escrit dels Serveis Jurídics en el qual s'ar¬
gumentava que no es pot revocar un acord del
Consell Plenari, i demana també es faciliti acord de la
darrera Comissió de Govern sobre un altre conveni
que es va signar amb Renfe, també demana una re¬
lació detallada de tots els deutes fiscals de Renfe
amb l'Ajuntament de Barcelona, els seus imports,
anys a què correspon, etc.

El Sr. Gascons intervé per manifestar que els dos
procediments per a la ratificació de convenis són jurí¬
dicament vàlids, ja que es pot aprovar pel Consell
Plenari el conveni i posteriorment signar-se, o al con¬
trari, es pot aprovar pel Consell Plenari una vegada
s'hagi signat per l'altra entitat. Pel que respecta al
conveni de Renfe, manifesta que procedeix la revoca¬
ció, ja que el que va aprovar l'Ajuntament en el seu
dia, va ser un projecte de conveni, i que posterior¬
ment l'altra entitat de Renfe no va estar d'acord, per
la qual cosa no té sentit mantenir un acord que es va
adoptar pel Consell Plenari de l'Ajuntament, quan l'al¬
tra entitat signatària, en aquest cas Renfe, està en
desacord amb el text del conveni.

El Sr. Clos manifesta que es facilitarà el que dema¬
na el Sr. Puigdollers, relatiu al nou conveni signat
amb Renfe.

Es dictamina amb el vot favorable del PSC i la re¬

serva de vot de CiU i PP.

PONÈNCIA DE FUNCIÓ PÚBLICA I QUALITAT

Autoritzar als Srs. i Sres. Rocío Benito i Arranz, Ana
M. Folch i Segú, Julio García i Jiménez, Ana M. García
i López, Carmen León i García, José Manuel Moina i
Villamayor, Teresa Padrós i Batlló, Sílvia Ruiz i de
Valdivia Martín, Joana Soler i Moya i M. Teresa del
Toro i Riera, la compatibilitat sol·licitada entre la res¬
pectiva activitat municipal i l'exercici lliure de la profes¬
sió d'advocats/desses, si bé no podran assumir, per si
mateixos o mitjançant substituts/tes, la defensa d'inte¬
ressos contraris als de la Corporació Municipal, ni tam¬
poc podran assessorar, informar o desenvolupar les

activitats pròpies de la professió en aquells assumptes
o procediments en els quals l'Ajuntament o els seus
Organismes tinguin relació. A més, i d'acord amb allò
que preveuen l'article 12 de la Llei 21/87, de 26 de no¬
vembre, d'Incompatibilitats del Personal al servei de
l'Administració de la Generalitat, i 329 del Reglament
del Personal al servei de les Entitats locals, aprovat pel
Decret 214/1990, de 30 de juliol, la seva dedicació pro¬
fessional privada no podrà superar la meitat de la jor¬
nada laboral vigent a l'Administració pública, condicio¬
nada en tot cas la present autorització a l'efectiu i
estricte compliment dels seus deures públics i a la mo¬
dificació del règim d'incompatibilitats.

Es dictamina amb el vot favorable del PSC, CiU i
PP.
Autoritzar als Srs. Josep M. García i Zorrozúa,

José Gracia i Vela, Francisco de Asís Hernández i
Chacón, Josep Manuel Melo i Cabrera, i Fermín
Vallespí i Martínez, la compatibilitat sol·licitada entre
les respectives activitats en aquesta Corporació i
l'exercici lliure de les professions, amb l'exclusió de
qualsevol manifestació d'aquest exercici en el terme
municipal de Barcelona per tal d'evitar possibles coin¬
cidències entre l'activitat pública i la privada, i garan¬
tir, d'aquesta manera, l'objectivitat, la imparcialitat i la
independència que ha de presidir la seva actuació
com a funcionari, i per salvaguardar l'interès públic,
que podria sortir perjudicat en cas de produir-se tal
coincidència. A més, la seva dedicació professional
privada no podrà superar la meitat de la jornada labo¬
ral setmanal vigent a l'Administració pública, tot de
conformitat amb allò que disposen els articles 2, 11 i
12 de la Llei 21/1987, de 26 de novembre, d'incompa¬
tibilitats del personal al servei de l'Administració de la
Generalitat i d'acord amb el Reglament del Personal
al Servei de les Entitats Locals aprovat pel Decret
214/1990, de 30 de juliol, en els seus articles 322,
329 i 330; autorització que està condicionada a l'efec¬
tiu compliment dels seus deures i a modificació de la
normativa d'incompatibilitats.
Es dictamina amb el vot favorable del PSC, CiU i PP.
Revocar l'acte presumpte de denegació de les

sol·licituds de compatibilitat formulades el 28 de juliol
de 1995 i el 2 de juny de 1995 pels funcionaris muni¬
cipals Srs. Ramon Pareja i Viñals i José Luis Pardal i
Ruiz; procedir a autoritzar als funcionaris referits la
compatibilitat sol·licitada entre la respectiva activitat
municipal en aquesta Corporació, amb la categoria
de Tècnics Superiors d'Arquitectura i Enginyeria, i
l'exercici lliure de la professió d'Arquitecte, excloent
de l'exercici tota manifestació d'aquest en el terme
municipal de Barcelona, per tal d'evitar possibles co¬
incidències entre les activitats públiques i les priva¬
des, i garantir, d'aquesta manera l'objectivitat, la im¬
parcialitat i la independència que ha de presidir les
seves actuacions com a funcionaris, i per salvaguar¬
dar l'interès públic, que podria resultar perjudicat en
cas de produir-se aquella coincidència. A més, en la
dedicació professional privada no podran superar la
meitat de la jornada laboral setmanal vigent en l'Ad¬
ministració pública, de conformitat amb allò que dis¬
posen els articles 2, 11 i 12 de la Llei 21/87, de 26 de
novembre, d'Incompatibilitats del personal al servei
de l'Administració de la Generalitat, i d'acord amb allò
que disposa el Reglament del Personal al servei de
les Entitats locals, aprovat pel Decret 214/1990, de
30 de juliol, en els seus articles 322, 329 i 330.
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El Sr. Puigdollers'manifesta la seva estranyesa,

com ha fet palès així mateix en el punt núm. 5 de l'Or¬
dre del dia d'aquesta Comissió, perquè es pugui re¬
vocar en uns casos acords de l'Ajuntament, i en al¬
tres no, i demana un informe dels Serveis Jurídics.
Es dictamina amb el vot favorable del PSC, la re¬

serva de vot del PP i CiU, que condiciona el seu vot
afirmatiu a la inclusió en l'expedient d'un informe dels
Serveis Jurídics de l'Ajuntament que sigui favorable a
la revocació d'aquest acte administratiu.
Autoritzar als Srs. Jesús Martínez i Clara, i Carlos

Vivas i Urieta la compatibilitat sol·licitada entre la res¬
pectiva activitat municipal com a Tècnic Superior d'E¬
conomia i Sociologia, i Professor d'Ensenyament Se¬
cundari respectivament, i la de Professors Associats
d'Universitat, per als cursos acadèmics 1995-96 i
1996-97, i 1995-96 respectivament, d'acord amb allò
que preveu l'article 4.2 de la Llei 21/1987, de 26 de
novembre, d'Incompatibilitats del Personal al Servei
de l'Administració de la Generalitat i amb les limita¬
cions previstes als articles 5 i 6 de la mateixa Llei i de
conformitat amb allò previst en els articles 327 i 328
del Reglament del Personal al servei de les Entitats
locals aprovat pel Decret 214/1990, de 30 de juliol.
Es dictamina amb el vot favorable del PSC, CiU i

PP.
Autoritzar als Srs./res Antonio Ayza i Casamitjana,

José Julio Barbero i Sánchez, José Luis Calatrava i
Torrico, Ferran Martorell i Basurte, i Mireia de Yza-
guirre i Maura, la compatibilitat sol·licitada entre la res¬
pectiva activitat municipal i l'activitat privada que ca¬
dascun d'ells declara, perquè tals activitats privades no
figuren compreses en les causes d'incompatibilitat pre¬
vistes pels articles 2, 11 i 12 de la Llei 21/1987, de 26
de novembre, sobre Incompatibilitats del Personal al
servei de l'Administració de la Generalitat i els articles
322, 329 i 330 del Reglament del Personal al servei de
les Entitats locals, aprovat pel Decret 214/1990, de 30
de juliol, i no en resulta afectat l'interès públic, si bé la
present autorització està condicionada a l'estricte com¬
pliment dels deures públics i al manteniment de la de¬
dicació a l'activitat privada dintre dels límits establerts
pels articles 11 i 12 de l'esmentada Llei i 330 del Re¬
glament citat i pot deixar-se sense efecte per variació
de les circumstàncies relatives als llocs de treball, per
modificació del règim d'incompatibilitats o per interès
públic.

Es dictamina amb el vot favorable del PSC, CiU i
PP.
Declarar subjectes a dedicació plena i exclusiva

tots els llocs directius de l'Administració municipal,
entenent compresos sota aquesta denominació els
d'alta direcció dels Instituts municipals i Organismes
autònoms de l'Ajuntament i els llocs de Gerents de
Sector i Districte, Directors, Directors de Serveis i càr¬
recs assimilats de l'Administració municipal directa,
com també, en general, tots els llocs de treball de
qualsevol naturalesa de nivell 28 o superior, llevat de
l'excepció que expressament s'estableix i de les acti¬
vitats legalment excloses del règim d'incompatibilitats
sempre que no comprometin la imparcialitat i inde¬
pendència de la funció; en conseqüència, no reconèi¬
xer ni autoritzar als seus titulars cap altra compatibili¬
tat que no sigui exclusivament el desenvolupament
d'un segon lloc de treball en l'esfera docent com a
professor universitari associat en els termes legal¬
ment previstos; modificareI catàleg vigent de llocs de

treball de l'Ajuntament en el sentit que tots els llocs
catalogats en els nivells 30 i 28 han d'ésser desenvo¬
lupats en règim de dedicació plena i exclusiva; i esta¬
blir un període transitori de sis mesos a partir
d'aquesta data, perquè el personal que estigui desen¬
volupant tasques alienes, exerceixi el seu dret d'opció
entre aquestes feines i el seu càrrec a l'Ajuntament.

El Sr. Clos dóna la paraula a la Sra. Carme Valls
perquè expliqui el contingut d'aquest dictamen, que
és explicat àmpliament.

El Sr. Puigdollers sol·licita que es redacti l'últim
apartat, el qual queda redactat de la forma següent:
"Establir un període transitori de sis mesos a partir
d'aquesta data, perquè el personal que estigui desen¬
volupant tasques alienes, i en tingui autoritzada o
sol·licitada la comptabilitat, exerceixi el seu dret d'op¬
ció entre aquestes tasques i el seu càrrec a l'Ajunta¬
ment" també manifesta la seva preocupació, ja que
del redactat del dictamen es pot deduir que existeix
personal de l'Ajuntament que es pot trobar en una si¬
tuació anòmala pel que respecta a la seva compatibi¬
litat amb una altra activitat fora de l'Ajuntament, i de¬
mana explicació sobre aquest punt, així com la
modificació pertinent del catàleg de llocs de treball.

El Sr. Clos manifesta que el que pretén l'equip de
Govern és dotar-se d'un sistema molt més rigorós del
que preveu la Llei d'Incompatibilitats i que afectarà la
totalitat del personal directiu de l'Ajuntament.

Es dictamina amb el vot favorable del PSC, CiU i PP.

Informe

Sobre els Comptes Anuals de l'exercici tancat a 31
de desembre de 1995 dels Organismes autònoms i
empreses mixtes de l'Ajuntament.
Adoptar, com a soci únic de les Societats Privades

Municipals, Aparcaments i Serveis, SA, Parc Zoològic
de Barcelona, SA, Informació Cartogràfica i de Base,
SA, (Informació i Comunicació de Barcelona, SA,
SPM, pendent d'inscripció registral), Barcelona Acti¬
va, SA, i Barcelona Promoció Instal·lacions Olímpi¬
ques, SA, els acords següents:
Aprovar els Comptes Anuals, tancats a 31 de de¬

sembre de 1995, integrats pel Balanç, el Compte de
Pèrdues i Guanys i la Memòria.
Aprovar l'informe de Gestió.
Aprovar la gestió realitzada en l'exercici de 1995

pels Administradors de la Societat.
Aprovar la distribució de Resultats de l'exercici.
El Sr. Clos manifesta que es debatrà juntament

amb aquest punt, el punt núm. 1 per tenir relació
ambdós dictàmens i seguidament dóna la paraula a
la Sra. Pilar Solans, que fa una exposició genèrica de
la documentació que es va lliurar als diferents grups
municipals, destacant els aspectes més significatius
del sector públic de l'Ajuntament durant l'exercici eco¬
nòmic de 1995, pel que fa a dades de plantilla, d'in¬
versió, d'endeutament, de transferències, etc.

El Sr. Puigdollers manifesta que no farà comenta¬
ris, en atenció al volum de la documentació, i que
atès l'escàs marge que ha disposat des que li van tra¬
metre tota la documentació i la celebració d'aquesta
Comissió informativa, això li ha impedit fer un estudi
més aprofundit, per la qual cosa es reserva les seves
opinions sobre el particular fins la celebració del Con¬
sell Plenari.
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: El Sr. Álvarez fa determinades precisions relatives a El Sr. Puigdollers i el Sr. Fernández demanen si
la no existència de determinats informes d'auditories aquest centre comercial té llicència d'activitat, i si s'ha
sobre l'augment del deute financer, etc., així mateix ampliat la superfície del supermercat,
sol·licita informació respecte a si la societat Barcelona El Sr. Álvarez manifesta que el servei d'inspecció
Activa, SA, va retribuir als Consellers durant l'exercici de mercats no funciona adequadament i mostra la
de 1995, ja que no consta en l'expedient. seva reticència respecte a les conclusions, molt ge-

Es dictamina amb el vot favorable del PSC i la re- nèriques, de l'informe d'impacte presentat per la Sra.
serva de vot de CiU i PP. Rahola.

El Sr. Puigdollers,. en la seva qualitat de portaveu La Sra. Rahola manifesta que es comprovarà si té
del Grup Municipal de CiU, sol·licita de la Presidència-: la llicència reglamentària per a exercir l'activitat de
la inclusió en l'ordre del dia de la Comissió, el debat1 supermercat, i es compromet en cas contrari, a incoar
d'una proposta d'acord referida a que per a l'exercici l'oportú expedient per al tancament d'aquest centre
de 1996 i següents, se sotmeti a l'aprovació del Con- comercial. Seguidament, informa sobre les reunions
sell Plenari, en el si de les Ordenances Fiscals, l'esta- mantingudes amb l'Associació de comerciants del
blimenídels preus públics, per tal de garantir la segu- mercat de Santa Caterina, amb els veïns i amb el
retat jurídica dels contribuents. Districte, per a la remodelació d'aquest mercat, que

El Sr. Clos li respon que actualment la Federació • reduirà sensiblement la seva superfície de 7.000 me-
de Municipis està treballant en el tema, i que seria / tres quadrats a 3.000 metres quadrats,
convenient, una vegada coneguda la posició d'aques- Finalment, fa referència a la problemàtica del mer-
ta entitat, fer un posicionament sobre aquest tema cat de Vallvidrera manifestant que la solució final es
d'acord amb les directrius i proposa que es faci en el , tractarà prèviament amb el Districte de Sarrià-Saat

Per tot això es deixa sobre la taula aquest dicta¬
men.

COMISSIÓ DE COMERÇ I CONSUM

Propostes d'acord del Consell Plenari
Aprovar el Pla Bàsic d'actuació de l'Institut Munici¬

pal de Mercats de Barcelona, per al període 1996-
1999, en els termes que es detallen en el document
que figura a l'expedient.
Prèviament, la Sra. Rahola contesta determinades

preguntes formulades pels diferents grups munici¬
pals, relatives a l'impacte que es va produir en l'ober¬
tura del supermercat del Corte Inglés, situat en l'avin¬
guda Diagonal. Explica amb un dibuix els tres nivells
d'afectació que van produir en els mercats més pro¬
pers, d'acord amb l'estudi que va encarregar a una
empresa especialitzada en aquests assumptes i ma¬
nifesta que l'impacte és molt negatiu respecte al mer¬
cat de Galvany, que és el més proper al supermercat
abans esmentat, però també afecta negativament el
mercat del Ninot, i finalment el mercat de la Llibertat,
per aquest ordre.

^ervasi i o acora amo ei grau ae vtaDimat que en ta
pràctica puguin tenir els serveis d'aquest mercat.
Informa també de la possibilitat d'obtenir, amb càr¬

rec, als fons Feder de la Unió Europea, un important
ajut econòmic per a la remodelació del mercat de la
Boqueria, expedient que estant enllestint els serveis
de comerç de la seva Regidoria i del qual donarà
compte en les properes comissions informatives.

Per part dels grups de CiU i PP s'agraeix a la
Tinenta d'Alcalde la seva claredat i celeritat en la con¬

testació de les preguntes formulades.
Finalment, la Sra. Rahola fa una àmplia exposició

respecte al punt núm. 13, relatiu a l'aprovació del Pla
Bàsic d'Actuació de l'Institut Municipal de Mercats de
Barcelona per al període 1997-1999.

El Sr. Fernández manifesta el seu vot afirmatiu i la
Sra. Servitje manifesta el seu acord amb les línies
generals d'aquest Pla d'actuació, si bé el seu grup
opina que és poc ambiciós, per la qual cosa manifes¬
ta la reserva del vot per part del seu grup polític.

Es dictamina amb el vot favorable del PSC, ERC,
PP i la reserva de vot de CiU.
No havent-hi altres assumptes per tractar, la Presi¬

dència aixeca la sessió a les onze hores quaranta-
cinc minuts.

Comissions d'Equilibri Territorial i Planejament Urbà i
de Política del Sòl i Habitatge

Acta de la sessió celebrada el dia 6 de juny de
1996 i aprovada el dia 4 de juliol de 1996

A la Sala President Lluís Companys de la Casa de
la Ciutat de Barcelona, el dia sis de juny del mil nou-
cents noranta-sis, es reuneixen en sessió conjunta
les Comissions de Política de Sòl i Habitatge i la
d'Equilibri Territorial i Planejament Urbà.

Sota la presidència de l'Il·lm. Sr. Antoni San-
tiburcio i Moreno, hi assisteixen els ll·lms. Srs. i la
ll·lma. Sra.: Pere Alcober i Solanas, Albert Batlle i
Bastardas, Joan Fuster i Sobrepere, Eugeni Forra-
dellas i Bombardó, Agustí Soler i Regàs, Daniel
Fabregat i Llorente, Miquel Llongueres i Campañá,
Joan Puigdollers i Fargas, José Alberto Fernández i
Díaz, i Marta Vila i Florensa.
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Excusen la seva absència els ll·lms. Srs. i la ll·lma.
Sra.: Xavier Casas i Masjoan, Jaume Ciurana i
Llevadot, Vicenç Gavaldà i Casat, Antoni Marcet i
Rocabert, i Teresa Sandoval i Roig.
Són assistits pel Tècnic de l'Administració General,

Manuel Mallo i Gómez, que actua per delegació ex¬
pressa de la Secretària General Accidental i certifica.

Hi són presents també els Sr. Ricard Fayos i la
Sra. Rosa Fornas.
S'obre la sessió a les dotze i vint minuts. Es dóna

per llegida l'acta de la sessió anterior i s'aprova.

COMISSIÓ D'EQUILIBRI TERRITORIAL I

PLANEJAMENT URBA

Propostes d'acord pel Consell Plenari

Districte de Sants- Montjuïc

Aprovar inicialment la Modificació del Pla General
Metropolità en el terme municipal de Barcelona, en
l'àmbit del Pla especial de definició de volums,
reequipament i millora del sector delimitat per la Gran
Via de les Corts, l'avinguda de la Zona Franca, i els
carrers del Cisell, d'Arnes, dels Motors i límit amb el
terme municipal de l'Hospitalet de Llobregat, els crite¬
ris, objectius i solucions generals de planejament de la
qual han estat exposats al públic, de conformitat amb
l'acord del Consell Plenari de 22 de desembre de
1995, després d'haver analitzat els suggeriments pre¬
sentats; sotmetre l'esmentada Modificació a informació
pública pel termini d'un mes; resoldre sobre la seva
aprovació provisional; precisaren relació a la suspen¬
sió de l'atorgament de llicències de parel'lació de ter¬
renys, d'edificació i d'enderrocament, que va acordar-
se en el Consell Plenari el 22 de desembre de 1995,
publicada en el Butlletí Oficial de la Província, núm. 17,
de 19 de gener de 1996, que l'abast de l'àmbit de l'es¬
mentada suspensió es concreta en el plànol annex al
present acord.

El Sr. Fayos explica que la proposta té un caire pu¬
rament formal i que pretén cobrir legalment una sèrie
de planejaments iniciats i aprovats els anys 80, però
que van ser objecte de dos recursos estimats per
raons de forma i no de contingut i que van ocasionar
la suspensió de la modificació.

Es dictamina amb el vot favorable de PSC, IC-EV,
ERC i PP i la reserva de vot de CiU.

Districte de les Corts

Aprovar inicialment la Modificació puntual del Pla
General Metropolità del límit de la zona clau 18 en
l'àmbit comprès per la carretera de Collblanc, el Camí
de Torre Melina i l'avinguda de Xile, d'iniciativa muni¬
cipal; sotmetre l'esmentada modificació a informació
pública pel termini d'un mes; i, en cas que no s'hi for¬
mulin al·legacions o informes que facin palesa la ne¬
cessitat d'introduir-hi rectificacions, tenir per elevat
automàticament aquest acord d'aprovació inicial a
aprovació provisional, i trametre l'expedient al Conse¬
ller de Política Territorial i Obres Públiques de la Ge¬
neralitat de Catalunya per al tràmit de la seva aprova¬
ció definitiva.

Després d'explicar el Sr. Fayos la proposta, el Sr.
Fernández i Díaz demana informació sobre les previ¬
sions per tal d'executar la urbanització.

El Sr. Llongueres apunta que la urbanització no
està prevista al PAM i, a més, afegeix que s'ha de
tenir present que una part és d'execució privada.

Es dictamina amb el vot favorable de tots els

grups.

Ratificació d'acord de la Comissió de Govern

Districte de Ciutat Vella

Aprovar inicialment la modificació puntual del Pla
especial de Reforma Interior del Sector Oriental en
l'àmbit del Museu Picasso-carrer dels Flassaders i

l'avinguda de Cambó, d'iniciativa municipal, els crite¬
ris, objectius i solucions generals de planejament de
la qual han estat exposats al públic en compliment
de l'acord del Consell Plenari, de 22 de desembre de
1995, després d'haver analitzat els suggeriments pre¬
sentats durant el termini d'exposició al públic; sotme¬
tre l'esmentat instrument urbanístic a informació pú¬
blica pel termini d'un mes i, resoldre sobre la seva
aprovació provisional; prorrogar, de conformitat amb
l'article 42.2 del Decret legislatiu 1/1990, de 12 de ju¬
liol, les suspensions dels atorgaments de llicències
de parcel·lació de terrenys, d'edificació i d'enderroca¬
ment, que varen acordar-se en les sessions del Con¬
sell Plenari, de 22 de desembre de 1995 i de 2 de fe¬
brer de 1996, fins a completar el termini de dos anys,
a comptar de les publicacions dels esmentats acords
al Butlletí Oficial de la Província, i que corresponen,
respectivament als de núm. 17, de 19 de gener de
1996 i núm. 44, de 20 de febrer de 1996.

El Sr. Fayos indica que la modificació consisteix en
un traspàs de les qualificacions entre equipaments i
zones edificables que involucren tota una sèrie d'em¬
plaçaments. Assenyala que s'ha de preveure de for¬
ma correcta l'ampliació del darrera del Museu
Picasso i posa en relació aquest punt de l'ordre del
dia amb el següent, que es refereix a una actuació
complementària que permetrà remodelar l'espai ob¬
jecte d'aquestes dues propostes.

El Sr. Fuster assenyala que es presentarà un
avantprojecte tècnic abans de l'aprovació provisional.

Per la seva part, el Sr. Fabregat proposa congelar
la proposta número 3 a fi i efecte de tramitar simultà¬
niament la número 3 i la número 4.

El Sr. Fuster comenta que la voluntat és arribar al¬
hora a l'aprovació provisional de totes dues propostes
i coincidir, en aquest moment, en un únic document.

Es dictamina amb el vot favorable de tots els grups.
Exposar al públic pel termini de trenta dies, de con¬

formitat amb els articles 147 i 125 del Reglament de
Planejament, el document "Criteris per a la creació de
noves operacions d'habitatge protegit en l'àmbit del
Pla especial de reforma interior del Sector Oriental",
als efectes que els interessats puguin presentar els
suggeriments que, en el seu cas, estimin pertinents;
acordar, de conformitat amb l'article 40 del Decret Le¬
gislatiu 1/90, de 12 de juliol, la suspensió de l'atorga¬
ment de llicències de parcel·lació de terrenys, d'edifi¬
cació i d'enderrocament pel termini d'un any, sobre els
àmbits que s'inclouen en plànol annex a aquest acord.

Es dictamina amb el vot favorable de tots els grups.
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Districte de Sants-Montjuïc

Aprovar inicialment l'Estudi de detall de la parcel·la
del carrer de Robrenyo, núm. 21, als efectes de l'orde¬
nació de la ubicació en la planta baixa i l'altell de l'ús
d'habitatge vinculat entre ambdues plantes, promogut
per ESCA-6, SL; exposar-lo al públic per un termini de
vint dies; i, per al cas que en aquest termini no s'hi for¬
mulin al·legacions desfavorables o informes que facin
palesa la necessitat d'introduir-hi rectificacions, tenir
per elevat automàticament aquest acord d'aprovació
inicial a aprovació definitiva mitjançant l'oportuna certi¬
ficació acreditativa del resultat de la informació pública,
i trametre un exemplar d'aquest Estudi de detall a la
Comissió d'Urbanisme de Barcelona als efectes esta¬
blerts a l'article 64.1 e) en relació al 66 del Decret Le¬
gislatiu 1/1990, de 12 de juliol.

El Sr. Fayos explica que l'objecte és deixar lliure
l'espai interior d'illa i generar les condicions d'edifica¬
ció necessàries perquè la planta baixa i l'altell puguin
arribar a ser habitatge amb unes condicions urbanísti¬
ques correctes.
Es dictamina amb el vot favorable de tots els

grups.
Aprovar inicialment l'Estudi de detall de la parcel·la

de la Gran Via de les Corts Catalanes, núm. 296, als
efectes de l'ordenació de la ubicació en la planta baixa
i l'altell de l'ús d'habitatge vinculat entre ambdues plan¬
tes, promogut per Tagacri, SL; exposar-lo al públic per
un termini de vint dies; i, per al cas que en aquest ter¬
mini no s'hi formulin al·legacions desfavorables o infor¬
mes que facin palesa la necessitat d'introduir-hi rectifi¬
cacions, tenir per elevat automàticament aquest acord
d'aprovació inicial a aprovació definitiva mitjançant
l'oportuna certificació acreditativa del resultat de la in¬
formació pública, i trametre un exemplar d'aquest Es¬
tudi de detall a la Comissió d'Urbanisme de Barcelona
al efectes establerts a l'article 64.1 e) en relació al 66
del Decret Legislatiu 1/1990, de 12 de juliol.

El Sr. Fayos comenta que el contingut d'aquesta
proposta és el mateix que el de l'anterior.

Es dictamina amb el vot favorable de tots els

grups.

Districte de Gràcia

Aprovar inicialment l'Estudi de detall d'ordenació
volumètrica del solar delimitat per la plaça de Flandes
i els carrers de Cartago, de Rubens, del Beat Almató i
de Clotas, promogut per Promociones del Cinturón
Catalán, SA, amb les prescripcions que determina
l'informe de la Unitat de Planejament I annex, que s'hi
incorporaran abans d'obrir el termini d'informació pú¬
blica; exposar-lo al públic per un termini de vint dies i
resoldre sobre la seva aprovació definitiva.

El Sr. Fayos explica la reordenació volumètrica i
com es vol tractar una illa amb una geometria rom¬
boïdal i una topografia molt difícil amb diferències de
cota importantíssimes.

El Sr. Fabregat demana si hi ha informe del Dis¬
tricte i si s'ha informat els veïns d'aquesta operació.

El Sr. Fayos contesta que el Districte ha emès in¬
forme i que, un cop aprovada inicialment la proposta,
s'establiran els mecanismes adients de participació
pública. Matisa que el volum és molt gran, però que
està autoritzat pel Pla General Metropolità.

Es dictamina amb el vot favorable de PSC, IC-EV,
ERC i PP i la reserva de vot de CiU.

Districte de Sant Andreu

Aprovar inicialment l'Estudi de detall de la parcel·la
del carrer de Nobel, núm. 5-9, als efectes de l'ordena¬
ció de la ubicació en la planta baixa i l'altell de l'ús
d'habitatge vinculat entre ambdues plantes, promogut
per Nobelcinco, SL; exposar-lo al públic per un termini
de vint dies; i per al cas que en aquest termini no s'hi
formulin al·legacions desfavorables o informes que fa¬
cin palesa la necessitat d'introduir-hi rectificacions, te¬
nir per elevat automàticament aquest acord d'aprova¬
ció inicial a aprovació definitiva, mitjançant l'oportuna
certificació acreditativa del resultat de la informació pú¬
blica, i trametre un exemplar d'aquest Estudi de detall
a la Comissió d'Urbanisme de Barcelona als efectes
establerts a l'article 64.1 e) en relació al 66 del Decret
Legislatiu 1/1990, de 12 de juliol.

El Sr. Fayos, després de fer una remissió al punt 5
de l'ordre del dia, indica que l'Estudi de detall especi¬
fica que no es podrà construir en el pati interior d'illa.

Es dictamina amb el vot favorable de tots els
grups.

Districte de Sant Martí

Aprovar definitivament l'Estudi de detall al passat¬
ge de Mas de Roda, núm. 5-13 i 6-14, i carrer de
Ramon Turró, núm. 144-146, promogut per Ebro
Agrícolas, SA; trametre un exemplar d'aquest Estudi
de detall a la Comissió d'Urbanisme de Barcelona als
efectes establerts a l'article 64.1 e) en relació al 66
del Decret Legislatiu 1/1990, de 12 de juliol.
Es dictamina amb el vot favorable de tots els

grups.
Aprovar inicialment el Pla especial del Sector de

reforma interior núm. 3 del Poblenou (carrers de Llull,
de Provençals, de Ramon Turró i d'Espronceda), pro¬
mogut per Tabacalera, SA, Trust Inversions, SA, i
Vilella, SA, amb les prescripcions que figuren en l'in¬
forme del Districte de Sant Martí i de la Unitat de Pla¬
nejament I; sotmetre l'esmentat Pla a informació pú¬
blica pel termini d'un mes, i, pel cas que no s'hi
formulin al·legacions o informes que facin palesa la
necessitat d'introduir-hi rectificacions, tenir per elevat
automàticament aquest acord d'aprovació inicial, a
aprovació provisional, i trametre l'expedient a la Co¬
missió d'Urbanisme de Barcelona, per al tràmit de la
seva aprovació definitiva.
Presenta la proposta el Sr. Fayos fent referència a

l'ordenació de les illes que preveu la construcció de
passatges interiors i afegeix que el Programa d'Ac¬
tuació i l'estudi econòmic preveuen una inversió im¬
portant en la urbanització de tots els vials perimetrals,
interns i de la zona verda.
A continuació, el Sr. Santiburcio fa un seguit de

precisions sobre l'obertura de vials i sobre els es¬
pais verds que ja existeixen a la zona. Fa esment a
la viabilitat del Pla, atès que el 90% de la propietat
està en mans de tres grans empreses, i assenyala
que l'operació d'habitatges en aquest sector és
molt interessant, ja que es preveu construir-ne un
total de 3.000.
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El Sr. Fabregat manifesta el seu desacord inicial
amb la proposta per la concentració de zones verdes
que preveu i perquè, atesa la morfologia urbana de
la zona, la considera innecessària.

El Sr. Fernández i Díaz fa unes consideracions en el
mateix sentit que el Sr. Fabregat i recorda la seva po¬
sició favorable a estendre en aquesta zona l'ordenació
pròpia de l'Eixample. Demana que en la propera Co¬
missió delegada s'informi sobre el Pla de Parcial de
Diagonal-Mar.

El Sr. Santiburcio, després de referir-se a les dife¬
rents tipologies dels interiors d'illa i de defensar els
espais verds públics que no interfereixin amb els ha¬
bitatges privats, al·ludeix a la complexitat que implica
l'existència de verd públic envoltat d'edificació. Indica
que l'illa és molt porosa, ja que no es tanca la circula¬
ció dels ciutadans, atès que estan previstos passat¬
ges paral·lels al mar i en sentit mar-muntanya.

Es dictamina amb el vot favorable de PSC, IC-EV i
ERC i la reserva de CiU i PP.

COMISSIÓ DE POLÍTICA DEL SQL I HABITATGE

Ratificacions d'acord de la Comissió de Govern

Districte de Sarrià-Sant Gervasi

Aprovar inicialment els Projectes d'estatuts i Bases
d'actuació per a l'execució de la Unitat d'actuació
núm. 5 del Pla especial de millora i reforma interior
Can Caralleu, presentats pels propietaris Anna
Cabestany i Almendro, Antonio Bustos i Almendro, i
Jaume Barenys, en nom i representació en la seva
qualitat de membres del Consell d'Administració de la
companyia mercantil Almendro González, SL; Anna
M. Forn i Guerrero, en nom i representació de Josefa
Guerrero i Tomàs, i Juan Regàs i Esteve, en nom i re¬
presentació en la seva qualitat d'Administrador únic
de la Companyia Derat, SL; tots ells propietaris que
representen més del 60% de la superfície total de
l'àmbit de la citada Unitat d'actuació, amb les especi¬

ficacions assenyalades a l'annex que s'adjunta, modi¬
ficant, en conseqüència, el Projecte d'estatuts pre¬
sentat; sotmetre'ls a informació pública mitjançant in¬
serció d'anuncis al Butlletí Oficial de la Província i a
un diari dels de més circulació de la província; notifi¬
car-ho individualment a tots els propietaris i altres
interessats afectats perquè en el termini d'un mes

puguin formular-hi, si escau, les al·legacions que con¬
siderin oportunes, com també sol·licitar la seva incor¬
poració a la Junta que s'està constituint.
Es dictamina amb el vot favorable de tots els grups.

Districte de Sant Andreu

Aprovar inicialment, a l'empara dels l'articles 168 i
169 en relació amb els articles 64 i 65, del Decret Le¬
gislatiu 1/1990, de 12 de juliol, de refosa dels textos
legals vigents a Catalunya en matèria d'urbanisme, el
Projecte de delimitació de la Unitat d'actuació que
comprèn les finques núms. 33-35 del carrer de Felip
II, 13-21 i part de la 46-52 del carrer de Palència; de¬
terminar com a sistema d'actuació el de cooperació;
sotmetre'l a informació pública durant el termini d'un
mes per a al·legacions, mitjançant inserció d'anuncis
en el Butlletí Oficial de la Província i en un diari dels
de més circulació de la Província, amb notificació in¬
dividual a tots els interessats en l'expedient.
Es dictamina amb el vot favorable de PSC, IC-EV,

ERC i PP i la reserva de vot de CiU.
Finalment, el Sr. Santiburcio assenyala que les

dues propostes presentades per CiU en relació a la
modificació de l'ordenança de guals i a la revisió de
llicències dels establiments de pública concurrència
existents a l'anomenat "triángulo golfo" passaran a la
Junta de Portaveus.

Pel que fa a la petició d'informació que el PP ha
demanat sobre la rehabilitació dels habitatges del
Turó de la Peira, anuncia que se li farà arribar, però
que és la Generalitat qui fa les diagnosis i determina
els graus d'intervenció en cada finca i, per tant, qui té
la informació.
S'aixeca la sessió a les tretze hores deu minuts.

Comissió d'Ocupació i Promoció Econòmica

Acta de la sessió celebrada el dia 7 de juny de
1996 i aprovada el dia 4 de juliol de 1996

Al Saló de la Reina Regent de la Casa de la Ciutat
de Barcelona, el dia set de juny de mil nou-cents no-
ranta-sis, es reuneix la Comissió d'Ocupació i Promo¬
ció Econòmica.
Sota la presidència de la ll·lma. Sra. Maravillas

Rojo i Torrecilla, hi assisteixen els ll·lms. Srs: Jordi
Cornet i Serra, Antoni Miquel i Cerveró, Enric Truñó i
Lagares, i Joana Ortega i Alemany.
Són assistits pel Tècnic de l'Administració General,

Joan de Moxó i Forga, que actua per delegació ex¬
pressa de la Secretària General Accidental i certifica.

Excusen la seva assistència la ll·lma. Sra. Pilar
Rahola i Martínez i els ll·lms. Srs. Albert Batlle i
Bastardas, Antonio Ainoza i Cirera, Eugeni Forrade-
llas i Bombardó, i Agustí Soler i Regàs.

Hi són presents els Srs.: Francesc Xavier Muñoz i
Pujol, Comissionat per la Cooperació Empresarial, i
Ignasi Ragàs i Prat.
S'obre la sessió a les tretze hores i quinze minuts.
S'aprova l'acta de la sessió anterior.

Propostes d'acord del Consell Plenari:

Aprovar l'adhesió a la Fundació per al desenvolu¬
pament de la dieta Mediterrània.
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La Sra. Rojo informa sobre l'expedient, que consta
d'un Informe de la Tinència d'Alcaldia i Presidència
de la Comissió, de la Carta Fundacional i els Estatuts
de la Fundació i del certificat de l'acord de participa¬
ció amb la quantitat de cinc milions de pessetes en
concepte de membre patró de la Fundació, com tam¬
bé un informe dels Serveis Jurídics i del d'Intervenció.
Exposa els motius pels quals es porta a aprovació

l'adhesió a la Fundació per al desenvolupament de la
dieta Mediterrània:

1. Barcelona és una ciutat de referència interna¬
cional en molts sectors i es pretén aconseguir que
també ho sigui en matèria alimentària. Recorda, en
aquest sentit, que la fira internacional Alimentària té
una repercussió important no tan sols en el terreny
gastronòmic, sinó també en l'hoteleria i la indústria.
2. Un segon motiu que apunta és mantenir i am¬

pliar la complicitat entre el sector públic i el privat.
En aquesta Fundació hi són presents algunes de les
més importants empreses del sector alimentari com
són Gallina Blanca, Freixenet, Borges, El Gallo,
Navidul, etc.
3. La participació de l'Ajuntament de Barcelona en

aquesta Fundació pot contribuir a fixar la seva seu a la
nostra ciutat, la qual cosa és important de cara a con¬
solidar Barcelona com a capital de la Mediterrània.

El Sr. Truñó està d'acord amb aquesta proposta i
vol encarregar als representants municipals en
aquesta Fundació una especial cura en relació al sec¬
tor de la restauració, que té l'important paper de ser
un intermediari entre les empreses productores i els
consumidors. A més, els restaurants tenen un espe¬
cial interès des del punt de vista turístic com a difu¬
sors de la dieta mediterrània. Creu que aquesta idea,
que ell apunta com a genèrica, es podria concretar a
través del Consorci de Turisme de Barcelona.

La Sra. Rojo considera molt positiva la proposta
realitzada pel Sr. Truñó i comenta que, a part de la
Fundació, existeix una Associació en la qual ja es
preveu la participació dels sectors de la restauració i
el comercial, a part del productiu. Sembla interessant
recollir que la presència de l'Ajuntament de Barcelona
a la Fundació sigui una forma de donar suport a la
idea de la ciutat de Barcelona com a punt de referèn¬
cia en el camp industrial, comercial i gastronòmic.

La Sra. Ortega manifesta el seu acord amb l'adhe¬
sió i destaca la importància que Barcelona sigui la
seu d'aquesta Fundació.

El Sr. Cornet expressa també el seu acord i consi¬
dera que la dieta mediterrània és una forma de poten¬
ciació de la ciutat a la qual s'ha de donar la màxima
promoció.
Es dictamina amb el vot favorable de PSC, IC-EV,

CiU i PP.

Informes

Accions en Cooperació Empresarial de l'Ajunta¬
ment de Barcelona.

La Sra. Rojo, abans de començar la seva exposi¬
ció, vol fer referència, en el marc d'aquesta Comissió,
a la reducció que s'ha produït en l'atur registrat. A
Barcelona, l'atur ha baixat a un 9,9% el mes de maig,
la qual cosa és molt positiva, encara que s'ha de se¬
guir treballant per continuar aquesta reducció.
Passa seguidament a informar sobre les accions

en cooperació empresarial de l'Ajuntament de Barce¬

lona, i fa referència, en primer lloc, al bloc de projec¬
tes com Infopime i Propime, de serveis municipals.
Quant al projecte Infopime, ja es va exposar en

una sessió anterior de la Comissió i ha passat pel
Plenari, però recorda que té com a objectius la parti¬
cipació de l'Ajuntament per afavorir la cultura
telemática i millorar l'accés de les petites i mitjanes
empreses a les bases de dades econòmiques de
l'Ajuntament, especialment en qüestions sobre l'IAE.
Respecte al projecte Propime, explica que es basa

en una actuació en els mitjans de comunicació,
especialment la ràdio. Es tracta de la realització d'uns
programes setmanals d'informació per a les petites
empreses sobre aquelles qüestions que les afecten i
sobre el teixit empresarial de la ciutat en el qual estan
immerses. A més, a través d'aquests programes es
pot intentar obrir una línia de diàleg entre l'Ajunta¬
ment i les empreses.

Un segon bloc d'actuació al que la Sra. Rojo fa re¬
ferència és el relacionat amb sectors específics,
com ara el de les corbates i el de les camises. La
seves queixes es concreten en la venda ambulant i
sense cap mena de permís d'aquests productes.
S'està plantejant, amb el Gremi de la Confecció, una
acció, en la qual s'implica el sector de la Via Pública
i els Districtes, de cara a retirar aquesta venda il·le¬
gal que afecta de forma negativa la competitivitat de
les empreses.
Passa a una altra qüestió i comenta una segona

campanya que es posarà en marxa el mes de juliol,
que afecta el sector de missatgeria i de repartiment
de menjar preparat a domicili. En aquests dos sectors
es donen uns elements que afecten la situació laboral
i la sinistrabilitat dels repartidors, per una banda, i per
l'altra, la salut pública, i també es produeixen incidèn¬
cies a la via pública. S'està preparant una actuació
conjunta amb la Inspecció de Treball, la Guàrdia Ur¬
bana i Via Pública, Salut Pública, i Promoció Econò¬
mica. En aquesta acció es vol implicar la Patronal i
els Sindicats.
S'ha creat, per Decret d'Alcaldia, la figura del Co¬

missionat per a la Cooperació Empresarial, el qual ha
tingut contacte amb més de quaranta gremis i amb
les organitzacions patronals: Fomento del Trabajo,
Pimec i Sefes. En aquests moments s'està avançant
en converses sectorials amb els sectors tèxtil, alimen¬
tari i altres, amb una incidència significativa a la ciu¬
tat. Per al mes de setembre, s'estan preparant dues
jornades sectorials: una sobre el disseny i la competi¬
tivitat empresarial i l'altra sobre la distribució urbana,
la qual es prepara conjuntament amb Barcelona Cen¬
tre Logístic. Amb aquestes jornades, que no seran les
úniques que es realitzaran, es persegueix crear un
àmbit de debat i reflexió.
Comenta, després, un altre aspecte de la coopera¬

ció empresarial que s'ha posat en marxa. Es tracta de
dues anàlisis: la primera té l'objectiu d'optimitzar els
emplaçaments productius de là ciutat de cara a no
perdre indústria ni activitat productiva. Hi ha algunes
zones de la ciutat de Barcelona, concretament Sant
Andreu i Sant Martí, que necessiten una actuació no
només en el pla urbanístic, sinó també pel que fa a
serveis per a les empreses i estímuls fiscals. Amb el
segon, es vol elaborar una Carta de Qualitat per a la
tramitació de llicències i permisos per a la instal·lació
de noves empreses, de cara a la simplificació admi¬
nistrativa.
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Resumeix ara les línies d'actuació que ha explicat:
1. Fomentar la cooperació empresarial, mitjançant

la nova figura del Comissionat per a la Cooperació
Empresarial.

2. Treballar en els projectes de millora de les rela¬
cions amb les empreses i actuar en aquells camps on
es produeixen queixes específiques.

3. Fomentar l'intercanvi i el debat a través de jorna¬
des sectorials.

4. Endegar iniciatives per millorar l'emplaçament
productiu i per simplificar la tramitació administrativa.
Comenta, per finalitzar, que està a punt de signar-se

un Conveni amb la Cambra de Comerç per a la millora
de la internacionalització de les nostres petites empre¬
ses. També s'estan estudiant convenis amb altres ins¬
titucions, que considera que poden ser molt positius.

El Sr. Cornet intervé per expressar el punt de vis¬
ta del seu grup, i en el cas concret que la Sra. Rojo
ha exposat sobre el sector de missatgeria i reparti¬
ment, creu que s'han d'eliminar les pràctiques irre¬

gulars i il·legals, però que abans d'arribar a la
penalització d'aquestes accions serà bo començar
per una bona informació. Es tracta que l'Ajuntament
ajudi les empreses, i que les empreses ho empren¬
guin i no vegin només l'Ajuntament com un organis¬
me recaptador.

La Sra. Rojo confirma que la voluntat de les campa¬
nyes que vol portar a terme l'Ajuntament és sensibilit¬
zar sobre la necessitat d'adequació d'aquests sectors i
repeteix que la campanya prevista per al mes de juliol
persegueix una implicació tant de les empreses com
dels sindicats per arribar a les condicions òptimes que
permetin la competitivitat del sector.

El Sr. Miquel comenta la proliferació dels venedors
ambulants i creu que ha de ser molt positiva l'actua¬
ció de cara a eradicar aquesta pràctica, per la qual
cosa, anuncia el suport del seu grup.
No havent-hi altres assumptes per tractar, la Presi¬

dència aixeca la sessió a les tretze hores i cinquanta
minuts.

Comissió de Benestar Social i Educació

Acta de la sessió celebrada el dia 7 de juny de
1996 i aprovada el dia 5 de juliol de 1996

A la Sala President Lluís Companys de la Casa de
la Ciutat, a les setze hores i trenta minuts, del dia set
de juny de mil nou-cents noranta-sis, es reuneix la
Comissió de Benestar Social i Educació.
Sota la presidència de la ll·lma. Sra. Eulàlia Vintró i

Castells, Segona Tinenta d'Alcalde, hi assisteixen els
ll·lms. Srs. i la ll·lma. Sra.: Enric Truñó i Lagares,
Albert Batlle i Bastardas, Ana M. Paredes i Ro¬
dríguez, Vicenç Gavaldà i Casat, José Alberto
Fernández i Díaz, Josep Ramon Tobía i Galilea, i
Agustí Solé i Regàs.
Excusen la seva assistència l'll im, i la ll·lma. Sra.

M. Immaculada Moraleda i Pérez, i Xavier Casas i
Masjoan.
Són assistits per la Tècnica de l'Administració Gene¬

ral, Sra. Tecla Fort i Riera, que actua per delegació ex¬
pressa de la Secretària General Accidental i certifica.

Hi és present també el Sr. Rafael Manzanera i
López.
S'obre la sessió a les setze hores i trenta minuts.

COMISSIÓ DE BENESTAR SOCIAL I EDUCACIÓ

Propostes d'acord del Consell Plenari.
Aprovar el Conveni de cooperació entre l'Ajunta¬

ment de Barcelona, l'Institut Municipal d'Educació de
Barcelona (IMEB) i el Departament d'Ensenyament
de la Generalitat de Catalunya, relatiu a les obres de
reforma, ampliació i millora (RAM) als col·legis d'edu¬
cació infantil i primària de la Ciutat, per al període
1996-1997, tot per tal de donar compliment al conveni
marc, signat el 10 de maig de 1995 entre les referides
Institucions; cedir l'ús de la construcció realitzada al

Departament d'Ensenyament de la Generalitat de
Catalunya per ser destinada a activitat escolar se¬
gons es determina en el present Conveni; facultar
l'Alcalde per subscriure el present Conveni de confor¬
mitat amb l'article 21.1 .b) de la Llei 7/1985, de 2
d'abril, Reguladora de les Bases de Règim local, i
l'article 51.1 .a) de la Llei 8/1987, de 15 d'abril, Munici¬
pal i de Règim local de Catalunya; autoritzar la des¬
pesa plurianual fixada en l'annex núm. 4 del Conveni
de cooperació objecte d'aprovació per a cadascuna
de les dues anualitats fixades, i imputar-la a les parti¬
des pressupostàries que s'assenyalen en els docu¬
ments comptables adjunts al present acord; gestionar
pressupostàriament les actuacions programades en
el Conveni de cooperació inicialment esmentat a tra¬
vés del Sector de Serveis Personals de l'Ajuntament,
com a conseqüència de la nova organització adminis¬
trativa aprovada per Decret de l'Alcaldia de 21 de ju¬
liol de 1995; adaptara l'esmentada nova estructura
organitzativa municipal les clàusules del Conveni-
marc de 10 de maig de 1995 abans esmentat, única¬
ment relatives a la distribució de competències entre
l'Ajuntament i l'IMEB pel que fa a l'aprovació i execu¬
ció d'inversions, així com per a la realització i formalit¬
zació de les contractacions necessàries per dur a ter¬
me les obres RAM objecte del Conveni sotmès a
aprovació.

La Sra. Vintró fa un breu recordatori del conveni
marc per a la col·laboració signat per l'Ajuntament i la
Generalitat el maig del 95 i que subsumia els aproxi¬
madament trenta convenis parcials amb el Departa¬
ment d'Ensenyament, un dels quals es referia explíci¬
tament a les obres de reforma, ampliació i millora.
Recorda que s'està en procés d'implantació de la
LOGSE i posa en relleu que la Generalitat ha fixat per
a aquest any i el vinent, com a prioritat màxima, les
obres d'adaptació -RAM- que algunes escoles de la



NÚM. 22 30-VII-1996 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA 897

ciutat necessiten per a poder aplicar la Reforma. Indi¬
ca que el resultat de tot aquest procés és la proposta
de conveni que aquí es presenta i que s'ha fixat tant
per a l'anualitat de 1996 com de 1997, i que respon a
un criteri genèric que significa una aportació de 2/3
per part del Departament d'Ensenyament i 1/3 per
part de l'Ajuntament.
Manifesta que un tema objecte de discussió és el

fet que l'Ajuntament volia i proposava que els centres
de la xarxa pública municipal també entressin en

aquest conveni-marc. La fórmula que s'ha trobat és
una aportació de 13 milions i mig per part del Depar¬
tament d'Ensenyament, que consta com a aportació
en el text del conveni, tot i que no s'afirma que els
centres municipals entrin en la mateixa organització
de finançament que la resta d'escoles públiques.
Expressa la necessitat que aquest conveni s'apro¬

vi amb urgència, ja que, en ser un conveni
plurianual, cal un acord de Plenari i ha d'anar també
al Consell Executiu de la Generalitat. El retard en la
seva aprovació significa un retard en l'execució de
les obres d'adaptació que no estarien concloses a
l'inici del curs.

S'aprova per unanimitat.

PONÈNCIA DE SALUT PÚBLICA

Aprovar a l'empara dels articles 237 de la Llei Mu¬
nicipal i de Règim Local de Catalunya i 40 de la Llei
de Règim Especial de Barcelona, la constitució de
l'Agència de Salut Pública de Barcelona, com a orga¬
nisme autònom municipal de caràcter administratiu,
l'objecte del qual és la gestió directa dels serveis de
salut pública que aquest Ajuntament ofereix als ciuta¬
dans; aprovar-ne inicialment els Estatuts i sotmetre'ls
a informació pública per un termini de trenta dies als
efectes de l'article 201 del Reglament d'Obres, activi¬
tats i serveis dels Ens locals, per a l'examen i la pre¬
sentació d'al·legacions i suggeriments; entendre'ls
aprovats definitivament en el cas que no se n'hi for¬
mulin; adscriure-li els béns necessaris per a l'acom¬
pliment de les seves finalitats, de conformitat amb
allò establert a l'article 92 del Reglament de patrimoni
dels Ens locals; i facultar l'Excm. Sr. Alcalde per tal
que disposi les actuacions pertinents per a l'efectivitat
d'aquest acord.
Abans del torn d'intervenció del Comissionat, la

Sra. Vintró exposa molt breument que aquesta idea
no és nova i que consta en els compromisos del
PAM. Destaca com a modèlic, quant a la col·labo¬
ració, el procés d'anàlisi i discussió conjunta amb el
Departament de Sanitat.
Fa un breu repàs de la història de la sanitat munici¬

pal des de finals del segle passat, la qual ha estat un
tret distintiu de la nostra ciutat, fruit de la sensibilitat
de l'àmbit professional. Posa en relleu el bagatge de
col·laboració en el camp de la salut pública, sobretot
amb les lleis de sanitat aprovades pel Parlament de
Catalunya en la darrera reforma de setembre del 95,
que reconeixen Barcelona com a regió sanitària.
Seguidament intervé el Sr. Manzanera per exposar

concretament la proposta. Es remet també a la tradi¬
ció de col·laboració municipal amb el Departament de
Sanitat de la Generalitat fent un breu repàs cronolò¬
gic que inclou des de la creació de l'IMAS (1984) i del
Pamem (1991) i la seva integració al Consorci Sanita¬

ri de la ciutat fins a la proposta actual de creació
d'una Agència de Salut Pública de Barcelona.
Quant al concepte de salut pública, indica que té

les funcions de protecció i promoció de salut, de ga¬
rantir determinats serveis preventius i de coordinació
dels recursos sanitaris. Pel que fa a la situació jurídi¬
ca, informa que les funcions de protecció de la salut
són competències concurrents del Departament de
Sanitat i de l'Ajuntament.
Considera que ara és un bon moment per a proce¬

dir a la reforma de la salut pública integrant-la més al
sistema sanitari i facilitant l'exercici d'autoritat sanità¬
ria, creant estructures de prestació de serveis més
àgils, incorporant tècniques de gestió més pròximes
als recursos humans, participant en la gestió de
l'atenció primària i en els òrgans directius del sistema
sanitari i adaptant aquestes funcions a unes condi¬
cions de finançament més realistes. Explica que a
Catalunya ja s'han fet realitat molts aspectes de la re¬
forma de la salut pública. El març de 1995, el Depar¬
tament de Sanitat crea un programa director per a la
reordenació de la salut pública, i fa ben poc han estat
presentades les idees bàsiques del projecte de
l'Agència de Salut Pública. Per tot això que acaba
d'exposar, addueix que és un bon moment perquè a
Barcelona sigui el Consorci Sanitari qui assumeixi les
funcions de la regió sanitària, alhora que indica que la
reforma que es faci a Barcelona haurà de ser cohe¬
rent amb la que es farà arreu del país.
Seguidament explica que l'Agència de Salut Públi¬

ca de Barcelona serà un únic òrgan competencial,
que es configura com un Institut Municipal totalment
dependent de l'Ajuntament i en un futur integrat al
Consorci Sanitari, amb la missió de gestionar els ser¬
veis de salut pública molt a prop del territori.
Presenta breument el catàleg de serveis genèrics

del qual ja disposa l'agència, tot i que indica la neces¬
sitat d'elaborar catàlegs específics que facilitin la rela¬
ció client-proveïdor; a més, hi ha un paquet d'activi¬
tats anomenat Sistema d'Informació Sanitària que
abasta temes com les drogodependències o la salut
maternoinfantil. Indica que el catàleg de serveis hau¬
rà de ser l'instrument bàsic per a establir els contrac¬
tes programa.
Quant als recursos humans que s'han d'integrar a

l'Agència, seran els de l'actual Àrea de Salut Pública i
els econòmics, els relacionats amb l'estructura pròpia
de l'Ajuntament.
Explica que la creació de l'Agencia no significa un

canvi radical, sinó que suposa la creació de l'instru¬
ment necessari per a aconseguir les funcions d'inte¬
gració en el sistema sanitari i obtenir més capacitat
d'intervenció.

Un altre punt que vol destacar és el fet que aquesta
actuació en matèria sanitària de l'Ajuntament, tradi¬
cionalment ha anat molt vinculada a l'acord i al
consens dels òrgans de la Generalitat, palesada pel
bon funcionament de les comissions mixtes.
Finalitza la seva intervenció posant alguns exem¬

ples concrets com ara la campanya de cribatge del
càncer de mama, les campanyes de vacunació que
s'han endegat en diversos districtes de la ciutat i que
es pretén estendre a tota la ciutat i que són fruit
d'aquesta col·laboració que esmentava, alhora que fa
una breu previsió de futur sobre l'àmbit d'incidència
que haurà d'abastar l'Agència. Destaca la voluntat de
treball cooperatiu entre Generalitat i Ajuntament i el
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fet que s'ha introduït el concepte de Pla d'empresa,
cosa que suposa que a u de gener caldrà presentar-
lo davant dels òrgans competents.

El Sr. Fernández i Díaz intervé per donar les grà¬
cies per l'exhaustivitat de la intervenció del Sr.
Manzanera i aprofita per demanar que s'ampliï el ter¬
mini d'Informació Pública i publicació d'anuncis -pre¬
vista per a finals de juliol o principis d'agost.

Fa una segona consideració que es refereix a la
creació d'un nou marc competencial i organitzatiu de
l'Ajuntament pel que fa a l'Agència i que defineixi la
seva relació amb el Consorci Sanitari. Indica que hi
ha un aspecte que preocupa el grup Popular i és la
incardinació de l'Agència en el conjunt de competèn¬
cies de prestacions de serveis i la coordinació en la
Generalitat.
Destaca els temes següents: La incardinació de

l'Agència amb la Generalitat. Un Pla d'Empresa o Pla
Director que estigui en marxa abans del proper u de
gener. Un programa d'inversions al qual hauria de fer
front aquesta Agència i, finalment, com podria incidir
en el marc dels districtes i de la descentralització.

La Sra. Vintró dona la paraula al Sr. Gavaldà.
El Sr. Gavaldà agraeix a l'Àrea i als Serveis Tèc¬

nics la informació i la predisposició d'aclarir qualsevol
tipus de dubte. Creu que tothom està d'acord amb el
plantejament del Dr. Manzanera i entén que això avui
es només una presentació.

La Sra. Vintró demana al Sr. Manzanera si vol
aclarir algunes de les qüestions que s'han suscitat.

El Sr. Manzanera dóna les gràcies pels comentaris
que s'han fet, útils i necessaris, i manifesta que per al
desenvolupament del Pla Director cal que els acords
als quals feia referència estiguin més definits. Pel que
fa al tema dels Districtes, indica que el marc
competencial no es modifica en absolut. Quan es diu
que l'Agencia prestarà serveis a l'Ajuntament, estem
dient que prestarà serveis prioritàriament als seus
Districtes. L'acord de les Institucions a què han fet re¬
ferència el Sr. Gavaldà i el Sr. Fernández i Díaz és
una condició indispensable per al bon funcionament
de l'Agència.
Es dictamina amb el vot favorable de PSC, IC-EV,

ERC, i la reserva de PP i CiU, amb la modificació
que se sotmetrà a informació pública per un termini
de 45 dies.

PONÈNCIA D'ESPORTS

Aprovar el Plec de clàusules d'explotació i altres
documents que han de regir el concurs, mitjançant
procediment obert, per a l'acabament de l'obra i ges¬
tió del Poliesportiu municipal Tabor, mitjançant la for¬
ma de gestió interessada prevista als articles 157 b)
de la Llei de Contractes de les Administracions Pú¬
bliques (LCAP), i 266 i següents del Reglament
d'Obres, activitats i serveis dels Ens locals (ROAS)
per un període màxim de vint-i-cinc anys i d'acord
amb el règim econòmic previst al Plec de clàusules
d'explotació; sotmetre'l a informació pública durant un
termini de vint dies d'acord amb l'article 232.2 del
ROAS. Convocar concurs obert d'acord amb els arti¬
cles 75.3, 86 i 160.1 de la LCAP, condicionat a allò
que estableix l'article 122.2 del Reial Decret Legisla¬
tiu 781/1986, de 18 d'abril.

La Sra. Vintró dóna la paraula al Sr. Batlle.

El Sr. Batlle comenta que aquest és un plec de
condicions que no té massa novetats respecte a al¬
tres plecs que s'han aprovat per a l'explotació d'altres
instal·lacions esportives municipals en la ciutat de
Barcelona. Assenyala que, tal com diu el dictamen,
són clàusules d'explotació per a l'acabament de
l'obra. La previsió que es fa de la inversió a realitzar
per acabar el poliesportiu està calculada al voltant
dels 300 milions de pessetes i tal com consta en l'ex¬
pedient, la superfície de l'equipament esportiu és de
3.704 m2. En la clàusula 10a del plec de condicions
s'especifica que s'haurà de fer l'acabament de l'obra,
millores i modificacions i ampliacions d'instal·lacions,
i en l'annex tècnic es diu en què han de consistir
aquestes obres. En la clàusula 5a hi ha tot el que fa
referència al cànon d'explotació que no representa
cap novetat especial.

La Sra. Vintró demana si hi ha algun comentari i
dóna la paraula al Sr. Fernández i Díaz.

El Sr. Fernández i Díaz comenta que l'aprovació
d'aquest acord suposarà garantir la finalització de
l'obra i gestió del poliesportiu municipal de l'escola
Tabor i pregunta si està finalitzada l'estructura del
poliesportiu.

El Sr. Batlle contesta que l'estructura està fina¬
litzada.
Es dictamina amb el vot favorable de tots els

grups.
Modificar l'article 8 f) del Plec de condicions regula¬

dor de la concessió per a la gestió, explotació i
remodelació del camp de futbol municipal Europa,
aprovat per acord del Consell Plenari de data 21 de
març de 1991, en el sentit que sigui possible la cessió
a terceres persones de drets inherents a la concessió
amb l'autorització prèvia de la Corporació, afegint al
primer paràgraf d'aquest apartat "salvo autorización
expresa de la Corporación."; modificar, igualment,
l'article 10 de l'esmentat Plec de condicions, en el
sentit de possibilitar la subcontractació de l'execució
d'obres en les instal·lacions annexes o complementà¬
ries, afegint després del segon paràgraf d'aquest arti¬
cle un altre en els termes següents: "El adjudicatario
podrà concertar con terceros la subcontratación de
las obras a que se refiere este artículo hasta la
totalidad de su valor".; autoritzar la subcontractació
de les referides obres a favor de l'empresa Cons¬
trucciones PAI, SA; autoritzar la cessió de la cons¬
trucció i explotació del poliesportiu previst en el pro¬
jecte presentat per l'empresa adjudicatària de la
concessió, Foment Immobiliari de Pàrquings, SA
(FIPSA), i acceptat per la Corporació, a favor de l'em¬
presa ESLAFUA, SL, que se subrogarà en tots els
drets i obligacions que corresponen a l'empresa ce¬
dent, d'acord amb el Plec de condicions del contracte
i conforme a temes presentats a la instància, de data
21 de març de 1996, presentada pel Sr. José Miguel
Contreras i Ramos, en nom i representació de l'em¬
presa FIPSA; autoritzar la cessió de la gestió i explo¬
tació del camp de futbol Europa (Nou Sardenya), a
favor del Club Esportiu Europa, com a conseqüència
d'allò previst en l'article 5 del Plec de condicions del
contracte, que se subrogarà en els drets i obligacions
de l'empresa cedent, d'acord amb el Plec de condi¬
cions i de conformitat amb la instància de data 15 de
desembre de 1995, presentada pel Sr. Pedro Andrés
Ibáñez, en nom i representació de l'empresa FIPSA; i
requerir l'empresa cedent i les empreses cessionà-
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ries per tal que formalitzin les cessions en escriptura
pública com a requisit d'eficàcia.

La Sra. Vintró dóna la paraula al Sr. Batlle.
Ei Sr. Batlle fa una explicació de la proposta con¬

sistent en la modificació de dos articles, l'article 8 f) i
l'article 10 del Plec de condicions

El contracte va ser adjudicat a FIPSA el 24 de de¬
sembre de 1991 per un import entre un mínim de
2.265 milions de pessetes i un màxim de 2.801 mi¬
lions de pessetes i la durada de la concessió era de
50 anys a partir de la finalització de les obres. Pel que
fa referència a l'estat d'execució, ens trobem que el
camp de futbol està totalment acabat, amb una inver¬
sió feta de 360.718.000 pessetes. El camp de futbol
l'utilitza normalment el Club Esportiu Europa. Pel que
fa referència a l'aparcament, s'han construït 1.144
places, està finalitzat i en explotació. Del poliesportiu
s'acredita l'execució parcial de les obres, amb una in¬
versió efectuada de 328 milions de pessetes, i resta
pendent obra per import de 250 milions de pessetes.
De les tres peces, tenim el camp de futbol, acabat i
en explotació; el pàrquing, acabat i amb un nombre
molt important de places per vendre, i el poliesportiu,
que està a la meitat.
Les càrregues existents en el conjunt d'aquest

complex d'instal·lacions són hipoteques sobre els
drets de les places d'aparcament no vengudes. La
concessionària afirma que li resta pendent d'amortit¬
zar la quantitat de 690 milions de pessetes.
L'empresa adjudicatària, el 15 de desembre de

1995, sol·licità formalment que es regularitzés la ces¬
sió del camp de futbol de l'Europa d'acord amb el que
marcava ja el mateix plec de condicions. Posterior¬
ment, FIPSA, a la vista de la problemàtica de vendre
la resta d'aparcaments demanà desvincular la cons¬
trucció i la gestió del poliesportiu de l'aparcament.
FIPSA adquireix una empresa, a la qual li canvia el
domicili social i l'objecte social, i produeix una amplia¬
ció de capital a l'espera que es pugui produir una al¬
tra ampliació de capital que sigui la que permeti l'a¬
cabament del poliesportiu. L'alternativa a aquesta
proposta seria la rescissió del contracte vigent per
part de l'Ajuntament o bé que es produís una renún¬
cia per part de la concessionària i, per tant, la propos¬
ta que presentem és la modificació del plec de condi¬
cions. L'informe jurídic que s'adjunta a l'expedient és
prou sòlid, per la qual cosa pensem que es pot tirar
endavant aquest tema.

La Sra. Vintró dóna la paraula al Sr. Fernández i
Díaz, el qual expressa que els sis acords que es

contenen en el dictamen suposen el fraccionament
de la construcció i explotació d'aquest poliesportiu,
l'aparcament i el camp de futbol, però també supo¬
sen un endós de dificultats amb què s'ha trobat
aquest projecte des del principi. Aquest és d'aquells
acords en què, aparentment, el fi podria justificar els
mitjans, i els mitjans són assegurar que aquests
tres equipaments puguin arribar a la llum, i per això
és necessari obtenir aquests 300 milions de pesse¬
tes que faltarien.

Pel que fa a l'últim paràgraf del dictamen, el Sr.
Fernández i Díaz demana que hi hagi un condiciona¬
ment del present acord al fet que l'empresa cedent i
les empreses cessionàries formalitzin les cessions en

escriptura pública. Que el Club de Futbol Europa es
pronuncï clarament i que figuri en l'expedient un infor¬
me del Districte.

La Sra. Vintró dona la paraula a la Sra. Paredes, la
qual manifesta que el seu Grup farà un estudi sobre
les empreses abans del Consell Plenari.

La Sra. Vintró dóna les gràcies i espera es pugui
completar la informació que permeti votar favorable¬
ment aquesta proposta al Consell Plenari.

Es dictamina amb el vot favorable de PSC, IC-EV,
ERC i la reserva de PP i CiU amb el següent canvi de
redacció després del darrer punt i coma: " i condicio¬
nar el present acord al fet que l'empresa cedent i les
empreses cessionàries formalitzin les cessions en es¬
criptura pública.

Moció

Autoritzarà l'Institut Municipal de Disminuïts a con¬
certar una pòlissa de crèdit per import de 50.000.000
de pessetes, en les condicions que s'adjunten.

La Sra. Vintró dóna la paraula al Sr. Serra.
El Sr. Serra explica que l'Institut Municipal de Dis¬

minuïts té una pòlissa de crèdit de 50 milions per a
operacions de Tresoreria que venç a 31 d'agost. El
que s'ha fet és avançar el venciment de la pòlissa i en
lloc de renovar-la automàticament s'ha negociat una
altra pòlissa en la qual es baixa el cost financer. Es
proposa al Consell Plenari l'aprovació d'aquesta ope¬
ració de tresoreria.
Es dictamina amb el vot favorable de tots els

grups.
No havent-hi altres assumptes per tractar, la Presi¬

dència aixeca la sessió a les divuit hores i trenta mi¬
nuts.
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JUNTA DE PORTAVEUS

Acta de la sessió celebrada el dia 14 de maig de
1996 i aprovada el dia 17 de juny de 1996

A la Sala President Lluís Companys de la Casa de
la Ciutat de Barcelona, el dia catorze de maig de mil
nou-cents noranta-sis, es reuneix la Junta de Porta¬
veus sota la presidència de I'll-lm. Sr. Joan Clos i
Matheu. Hi concorren els ll ims. Srs. Regidors Albert
Batlle i Bastardas, Portaveu del Grup Municipal So¬
cialista, Joan Puigdollers i Fargas, Portaveu del Grup
Municipal de Convergència i Unió, José Alberto
Fernández i Díaz, Portaveu del Grup Municipal Popu¬
lar, Eugeni Forradellas i Bombardó, Portaveu del
Grup Municipal d'Iniciativa-Els Verds, Agustí Soler i
Regàs, Portaveu del Grup Municipal d'Esquerra Re¬
publicana, i també el Regidor Ponent de Funció Públi¬
ca i Qualitat, I'll-lm. Sr. Ernest Maragall i Mira, assis¬
tits per la Secretària General Accidental, Irene Pagès
i Perarnau, que certifica.

Hi és present l'Interventor Municipal, Sr. Lluís Mata
i Remolins.

La Presidència obre la sessió a les deu hores i deu
minuts.

Es dóna per llegida l'acta de la sessió anterior, ce¬
lebrada el 15 d'abril de 1996, l'esborrany de la qual
ha estat tramès a tots els membres de la Junta; i
s'aprova.

Es dóna compte dels següents assumptes per al
Consell Plenari inclosos a l'ordre del dia:

ALCALDIA

Mesures de govern.
Dia Mundial del Medi Ambient i Auditories Ambien¬

tals dels edificis municipals.

COMISSIÓ DE GOVERN

Ratificar els acords de la Comissió de Govern, de
26 d'abril de 1996, pels quals s'aproven inicialment:

1) L'Estudi de detall de la parcel·la situada al carrer
de la Indústria, núm. 97-99, als efectes de l'ordenació
de la ubicació en la planta baixa i l'altell de l'ús d'habi¬
tatge vinculat entre ambdues plantes, promogut per
Ràfols Raventós, SA;

2) El Pla especial d'ordenació volumètrica i canvi
de qualificació en la parcel·la de la ronda de Dalt,
avinguda Tibidabo, per a la ubicació de la Universi¬
tat Oberta de Catalunya, promogut per la Universitat
Oberta de Catalunya;

3) L'Estudi de detall de la parcel·la situada a la
cruïlla dels Camins Vell i Nou de Santa Creu
d'Olorda a Vallvidrera, promogut per la Sra. Maria
Teresa Ramon i Blanes, en representació dels Srs.
Puigverd;
4) L'Estudi de detall d'ordenació volumètrica als

carrers de Samaniego, núm. 64-78, i d'Arenys, núm.

81-89, en la Unitat d'actuació E-1 del Pla especial de
reforma interior d'un sector de la Taxonera, promogut
per Promotaxo, SL;

5) L'Estudi de detall per a l'ordenació volumètrica
de la caserna de bombers a la Vall d'Hebron, d'inicia¬
tiva municipal;

6) L'Estudi de detall de la parcel·la situada al carrer
de Colònia, núm. 10-16, de Liuva, núm. 15-15 bis, als
efectes de l'ordenació de la ubicació en la planta bai¬
xa i l'altell de l'ús d'habitatge vinculat entre ambdues
plantes, promogut per Vilosoga, SA.

Es pronuncien a favor d'aquest dictamen els Porta¬
veus de tots els Grups Municipals, excepte el PP, el
qual reserva el seu vot pel que fa a l'apartat 5).
Ratificar l'acord de la Comissió de Govern, de 26

d'abril de 1996, pel qual s'aprova inicialment el Pro¬
jecte de Compensació per a l'execució de la unitat
d'actuació V-4 del Pla especial de reforma interior del
Carmel, amb les prescripcions que figuren com a an¬
nex a l'informe emès per la Unitat Operativa de Ges¬
tió del Sòl el 16 d'abril de 1966.

Es manifesten a favor el Portaveus de tots els

Grups Municipals excepte el Popular que reserva el
seu vot.
Ratificar l'acord de la Comissió de Govern, de 26

d'abril de 1996, pel qual: a) es desestimen diverses
al·legacions formulades en el termini d'informació pú¬
blica contra l'acord de la Comissió de Govern de 5 de

juliol de 1995, ratificat pel Consell Plenari en sessió
del 6 d'octubre de 1995, d'aprovació inicial de la mo¬
dificació del Projecte de delimitació de la Unitat d'exe¬
cució que comprèn les finques núm. 24, 24C, 24D,
29-31, 33-37, 39-41 i 43 del carrer de Musitu, i núm.
76 del carrer de Bertran (que fou aprovat definitiva¬
ment per la Comissió de Govern en sessió de 23 de
setembre de 1994 i ratificat pel Consell Plenari en
sessió de 30 de setembre de 1994) en el sentit d'in¬
cloure en l'àmbit de la Unitat d'execució les finques
núm. 78, 80, 82-84, 86, 88, 90 i 92 del carrer de
Bertran, i d'aprovació inicial del Projecte de repar-
cel·lació simplement econòmica, de conformitat amb
els motius que figuren en l'informe de la Unitat Ope¬
rativa de Gestió del Sòl de data 28 de març de 1996 i
que es tenen per reproduïts; i b) en conseqüència:
s'aproven definitivament els referenciats Projectes de
delimitació de la Unitat d'execució i de reparcel·lació
simplement econòmica.
Es pronuncien a favor d'aquest dictamen els Porta¬

veus de tots els Grups.
Ratificareis acords de la Comissió de Govern, de 2

de maig de 1996, pels quals s'aproven inicialment:
1) El Pla especial de reforma interior del barri de

Porta, d'iniciativa municipal.
2) L'Estudi de detall de compensació de volums a

les illes delimitades pels carrers del Segre, del Dr.
Santponç, de Josep Soldevila i de Borriana (A), i pels
carrers del Segre, de Borriana, de Josep Soldevila
(B); i la delimitació de la Unitat d'actuació dins el seu
àmbit, que s'executarà pel sistema de compensació,
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instruments promoguts pels hereus del Sr. Ricardo
Nubiola i Vilomara.
Es pronuncien a favor de l'apartat 1) d'aquest dic¬

tamen els Portaveus dels Grups Socialista, Iniciativa-
Els Verds i Esquerra Republicana i reserven el seu
vot, pel que fa a l'apartat 1), els dels Grups Popular i
de Convergència i Unió, i el d'aquest últim Grup, pel
que fa a l'apartat 2).
Ratificar l'acord de la Comissió de Govern, de 2 de

maig de 1996, pel qual s'aprova provisionalment el
Pla especial d'ordenació del recinte de l'Hospital de la
Santa Creu i Sant Pau, promogut per la Molt Il·lustre
Administració de l'Hospital i redactat pels Serveis tèc¬
nics de l'Àrea d'Urbanisme de l'Ajuntament de
Barcelona i del Consorci Sanitari de Barcelona, amb
les modificacions no substancials que figuren en els
informes de la Unitat Operativa de Planejament I, de
20 de febrer de 1996, i del Consorci Sanitari de
Barcelona de 15 d'abril de 1996, que recullen també
la valoració de les al·legacions presentades, i pre¬
cisant que les consideracions efectuades per la Co¬
missió Territorial de Barcelona del Patrimoni Cultural
segons acord de 24 de maig de 1995, han estat valo¬
rades específicament en l'informe de 22 de febrer de
1996 del Projecte de Revisió del Catàleg Arquitectò¬
nic, del Sector d'Urbanisme.
Es manifesten a favor d'aquest dictamen els Porta¬

veus dels Grup Socialista, d'Iniciativa-Els Verds, i
d'Esquerra Republicana mentre que els del Grup Po¬
pular i de Convergència i Unió s'abstenen en reserva
del seu vot en el Consell Plenari.

COMISSIÓ D'HISENDA I INFRAESTRUCTURES

Declarar resolta per mutu acord l'adjudicació del
concurs per a la concessió de la construcció i expjota-
ció del conjunt terciari i l'adjudicació dels sòls de l'Àrea
de nova centralitat de Renfe-Meridiana, feta a
"SEGECE, Compagnie Bancaire" pel Consell Plenari
en sessió del 24 d'abril de 1992; assenyalar que
aquesta Societat ha acomplert les previsions de l'arti¬
cle 23 del Plec de condicions, relatives al pagament de
les despeses dels tràmits concursats; i, com a conse¬
qüència, cancel·lar i retornar la garantia provisional de
60.000.000 de pessetes, constituïda a la Tresoreria
municipal per l'entitat adjudicatària l'11 de desembre
de 1991, segons manament d'ingrés núm. 34.607.
És retirat el dictamen precedent.
Constituir un dret de superfície a favor de la socie¬

tat cooperativa Grèvol, SCCL, gestora d'un centre
escolar concertat amb la Generalitat de Catalunya,
per un termini de cinquanta anys, per tal d'adaptar
l'Escola a les exigències de la Llei orgànica d'Orde¬
nació general del sistema educatiu mitjançant la
construcció de noves dependències escolars a la
parcel·la delimitada pels carrers de Provençals, dels
Pellaires, del Taulat i dels Ferrers, d'acord amb les
condicions jurídiques, econòmiques i urbanístiques
que resulten de les clàusules annexes, que s'apro¬
ven; condicionar la constitució del dret de superfície
a l'aprovació definitiva del Pla especial en tramitació
i del Projecte de reparcel·lació, que haurà de con¬
cretar la configuració, superfície i volum edificable
del nou centre a construir i l'espai destinat a pati es¬
colar; formalitzar el dret de superfície en escriptura
pública una vegada es produeixi aquella aprovació

definitiva, practicant prèviament les operacions re¬
gistráis de segregació i/o agrupació de finques, si
fossin necessàries, per a determinar com a finca in¬
dependent la que serà objecte d'aquest dret; i ins¬
criure'l en el Registre de la Propietat.
Es pronuncien a favor d'aquest dictamen els Porta¬

veus de tots els Grups excepte el d'Iniciativa-Els
Verds que ho fa en contra.

Es decideix debatre conjuntament els dictàmens 9,
10, 11, 12 i 13.
Constituir un dret de superfície a favor de la Gene¬

ralitat de Catalunya, sobre el solar de propietat muni¬
cipal situat al carrer del Clot, núm. 2LB, de 5.839 m2,
grafiat en el plànol adjunt, per un termini de setanta-
cinc anys, per tal que hi construeixi un edifici destinat
a centre d'ensenyament secundari; practicar les ope¬
racions de segregació, agrupació o altres necessà¬
ries per a identificar com a finca independent la que
és objecte del dret de superfície; formalitzar la consti¬
tució d'aquest dret en escriptura pública, d'acord amb
les condicions del document annex que s'aproven,
entre les quals s'explicita l'extinció de tal dret per
l'incompliment de les obligacions i terminis per a la
sol·licitud de la corresponent llicència, per a l'execu¬
ció de les obres i la posada en funcionament (condi¬
cions 4a i 13a) i la reserva del dret a explotar el sub¬
sòl per part de l'Ajuntament de manera compatible i
coordinada amb el projecte tècnic de l'edifici a cons¬
truir per la Generalitat de Catalunya, en els termes
que acordin ambdues Institucions (condició 5a); i
inscriure el dret de superfície en el Registre de la
Propietat.
Es pronuncien a favor d'aquest dictamen els Porta¬

veus de tots els Grups.
Aprovar, d'acord amb l'article 60.2 del Reial De¬

cret 500/1990, de 20 d'abril, reconeixements de
crèdit, que seran finançats amb càrrec al Pressupost
de 1996.
Es manifesten a favor d'aquest dictamen els Porta¬

veus dels Grups Socialista, Iniciativa per Catalunya
Els Verds, i Esquerra Republicana mentre que els del
Partit Popular i de Convergència i Unió reserven el
seu vot.

Aprovar modificacions de crèdit en el Pressupost
de 1996, de conformitat amb la documentació que
s'adjunta. Aprovar la creació de partides ampliables
amb les despeses vinculades que s'indica en la docu¬
mentació que s'adjunta.
Es manifesten a favor d'aquest dictamen els Porta¬

veus dels Grups Socialista, Iniciativa per Catalunya-
Els Verds, i Esquerra Republicana mentre que el del
Partit Popular s'abstè i el de Convergència i Unió re¬
serva el seu vot.

Aprovar, d'acord amb l'article 60.2 del Reial Decret
500/1990, de 20 d'abril, reconeixements de crèdit,
que seran finançats amb càrrec al Pressupost de
1996. Aprovar modificacions de crèdit en el Pressu¬
post de 1996, corresponents als reconeixements de
crèdit del present expedient, de conformitat amb la
documentació que s'adjunta.

Es manifesten a favor d'aquest dictamen els Porta¬
veus dels Grups Socialista, Iniciativa per Catalunya
Els Verds, i Esquerra Republicana mentre que el del
Partit Popular ho fa en contra i el de Convergència i
Unió reserva el seu vot.
Acollir-se a la previsió continguda en el Reial De¬

cret Llei 12/1995, en el sentit que els valors cadas-
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traís de tot el Municipi entrin en vigor simultàniament
al final de la revisió.
Sol·licitar la integració de la ponència de 1995 i de

les posteriors, perquè es coordinin en una ponència
que, una vegada estudiada la seva coherència amb
els valors de mercat, s'aprovi en el termini de vint-i-
quatre mesos.

Es decideix acumular el debat d'aquest punt al de
les dues proposicions de CiU i PP sobre el cadastre.
Es pronuncien a favor d'aquest dictamen els Porta¬
veus de tots els Grups, tanmateix els dels Grups Po¬
pular i de Convergència i Unió es reserven d'interve¬
nir en el Plenari.

COMISSIÓ D'OCUPACIÓ I

PROMOCIÓ ECONÒMICA

Constituir conjuntament amb l'Administració de
l'Estat (Ministerio de Comercio y Turismo) i la de la
Generalitat de Catalunya (Departament d'Indústria i
Energia) el Consorcio Barcelona BID 97 per a l'orga¬
nització i gestió de l'Assemblea Anual del Banc Inter-
americà de Desenvolupament, a celebrar a Barcelo¬
na l'any 1997, d'acord amb els articles 47, 57 i 87 de
la Llei Reguladora de les Bases de Règim Local;
aprovar els Estatuts del Consorci que figuren en an¬
nex; i ratificar el Conveni de col·laboració signat en
data 22 d'abril de 1996.

COMISSIÓ DE COMERÇ I CONSUM

Aprovar inicialment la modificació dels articles 17,
182, 183 i 184 de l'Ordenança de Mercats i la intro¬
ducció dels punts 20è i 21è en l'article 106, de confor¬
mitat amb el document adjunt.

COMISSIÓ D'EQUILIBRI TERRITORIAL I

PLANEJAMENT URBÀ

Districtes de PEixample i de Sant Martí

Acordar la suspensió, pel termini d'un any, de
l'atorgament de llicències de parcel·lació de terrenys,
d'edificació i d'enderrocament en els àmbits definits
en el plànol annex, que es troben inclosos dins el do¬
cument corresponent als Criteris, objectius i solucions
generals de planejament, de la modificació del Pla
General Metropolità, en l'àmbit de la plaça de les Glò¬
ries i la Meridiana sud, de conformitat amb l'article 40
del Decret Legislatiu 1/1990, de 12 juliol.

Es pronuncien a favor dels tres dictàmens prece¬
dents els Portaveus de tots els Grups.

Districte de Sarrià-Sant Gervasi

Aprovar provisionalment la Modificació puntual del
Pla General Metropolità a les vores de la Via Augusta,
trams compresos: primer, entre el passeig de la
Bonanova i la ronda de Dalt; segon: entre el passeig de
la Bonanova i el carrer de Salvador Mundi; amb les mo¬
dificacions introduïdes derivades del tràmit d'informació
pública. Precisar que la valoració de les al·legacions
presentades es detalla en l'informe de la Unitat Operati¬

va de Planejament II, que s'annexa a aquest acord. Tra¬
metre l'expedient al Conseller de Política Territorial i
Obres Públiques de la Generalitat de Catalunya per al
tràmit de la seva aprovació definitiva.

El Portaveu del Grup de Convergència i Unió de¬
mana el desglossament del primer apartat, al qual
votaria favorablement. Possible modificació de la

proposta.
Es manifesten a favor d'aquest dictamen els Porta¬

veus dels Grups Socialista, d'Iniciativa-Els Verds, i
d'Esquerra Republicana, mentre que els de Grups
Popular i de Convergència i Unió reserven el seu vot.

Districte de Nou Barris

Aprovar provisionalment la Modificació de l'article
107 de les Normes urbanístiques del Pla General Me¬
tropolità al sector Renfe-Meridiana, d'iniciativa muni¬
cipal; precisar que la valoració de les al·legacions
presentades en la fase d'exposició al públic correspo¬
nent a l'aprovació inicial, es detalla en l'informe de la
Direcció de Serveis de Planejament; i trametre l'expe¬
dient al Conseller de Política Territorial i Obres Públi¬
ques de la Generalitat de Catalunya als efectes de la
seva aprovació definitiva.

És retirat el dictamen precedent.

GRUPS MUNICIPALS

Proposicions dels diversos Grups:
Del PP, sobre ajornar l'entrada de nous valors ca¬

dastrals.
Del Grup de Convergència i Unió:
Acollir-se a allò que es disposa en el Reial Decret-

Llei 12/1995, de 28 de desembre, sobre Mesures ur¬
gents en matèria pressupostària, tributària i finance¬
ra, en el sentit de no aplicar la revisió dels valors
cadastrals al municipi de Barcelona a partir de l'any
1997, sinó que no s'apliqui fins que no s'hagin con¬
clòs totes les fases de revisió i, per tant, la revisió ca¬
dastral sigui aplicable, simultàniament, a la totalitat
del municipi de Barcelona.

Del Grup Popular:
Sol·licitar al Ministeri d'Economia i Hisenda que

l'entrada en vigor dels nous valors cadastrals, en els
Districtes barcelonins de Sarrià-Sant Gervasi i Sants-
Montjuïc s'ajorni mentre no es revisin en la seva tota¬
litat els valors cadastrals a cadascun dels districtes
de la Ciutat.
Es decideix que les dues proposicions precedents

s'acumulin al punt 13 de l'ordre del dia.
Del Grup de Convergència i Unió:
1) D'acord amb allò que disposa l'article 40 del De¬

cret Legislatiu 1/1990, de 12 de julio!, i per mentre du¬
rin els treballs de revisió, s'acorda la suspensió de
l'atorgament de llicències d'edificació d'establiments
individuals destinats a ús comercial del ram de l'ali¬
mentació, de més de 400 m2 de sales de vendes o de
més de 550 m2 de superfície total construïda, i d'esta¬
bliments agrupats constituïts per les Galeries i Cen¬
tres Privats d'Alimentació, definits per l'Ordenança
Municipal del 27 de setembre de 1983.

2) Els efectes d'aquesta suspensió no poden durar
més d'un any i l'àmbit afectat serà el de la totalitat del
Municipi de Barcelona.
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Del Grup Popular:
Acordar la suspensió, pel termini d'un any, de les

llicències urbanístiques d'aquells establiments amb
superfície superior a 400 m2 de sala de vendes.

Del Grup de Convergència i Unió, relativa a:
a) La revisió de l'Ordenança metropolitana regula¬

dora del sistema de tarifació social dels transports,
aprovada per acord del Consell Metropolità, en data
28 d'abril de 1994, per introduir-hi les modificacions
que s'especifiquen en els articles 3, 3 bis i 4; b) la su¬
pressió de les 200 pessetes que es cobren als usua¬
ris en concepte de despeses de tramitació i assegu¬
rança, que seria assumit per l'Ajuntament; i c)
l'adhesió de l'Ajuntament de Barcelona al sistema de
tarifació social practicant les pertinents modificacions
de crèdit amb una alta en el capítol 4, dins les despe¬
ses de Benestar Social, d'una transferència a l'EMT
de 425.000.000 de pessetes per al programa de la
targeta rosa i la baixa de la mateixa quantitat al con¬
cepte 226 "despeses no incloses en altres apartats"
del capítol 2

Del Grup de Convergència i Unió:
1) Revocar l'acord del Consell Plenari, de 23 de

desembre de 1994, que va aprovar el Conveni a
subscriure entre l'Ajuntament de Barcelona, el Museu
Nacional d'Art de Catalunya i l'Ajuntament d'Olot,
amb la finalitat de traslladar la Col·lecció Clarà amb
caràcter de dipòsit al Museu Nacional d'Art de
Catalunya i exposar una part d'aquesta obra amb ca¬
ràcter permanent al Museu Comarcal d'Olot.

2) Comunicar al MNAC i a l'Ajuntament d'Olot,
d'acord amb la clàusula vuitena del Conveni, la volun¬
tat de denunciar el Conveni signat i, per tant, de dei¬
xar-lo sense efecte des del dia de l'adopció d'aquest
acord.

3) Reclamar la devolució de totes les obres de la
col·lecció que hagin passat a la custòdia del MNAC i
de l'Ajuntament d'Olot.
4) Convocar concurs de mèrits per cobrir la plaça

de Director o Directora del Museu Clarà.

5) Crear una partida pressupostària de capítols 1, 2
i 6 per tal de reobrir el Museu Taller Clarà, que es co¬
briran via modificació de pressupost.
Del Grup Popular:
Declarar d'ofici la nul·litat de ple dret de l'acord

adoptat pel Consell Plenari, de 23 de desembre de
1994, pel qual s'aprovà el Conveni entre el Museu Na¬
cional d'Art de Catalunya, l'Ajuntament d'Olot i el de
Barcelona en el sentit de traslladar la col·lecció Clarà
ubicada en el Museu Clarà de Barcelona i reallotjar-la
en el MNAC i el Museu Comarcal de la Garrotxa.
Es decideix que les cinc proposicions precedents

passin al Plenari.
Tot seguit, es dóna compte de les mocions se¬

güents al Consell Plenari:
Dels Srs. Clos, Casas, i Ernest Maragall:
Donar conformitat al Text refós de la Modificació

del Pla General Metropolità al sector Sant Andreu-la
Sagrera, redactat als efectes que precisa el dictamen
de la Comissió Jurídica Assessora de la Generalitat
de Catalunya, núm. 111/1996, de 25 d'abril de 1996, i
ajustat a la resolució del Conseller de Política Territo¬
rial i Obres Públiques de la Generalitat de Catalunya
de 16 de febrer de 1996; exposar-lo al públic pel ter¬
mini d'un mes, als efectes que els interessats puguin
presentar-hi les al·legacions que considerin perti¬
nents, ateses les modificacions que comporta aquest

Text refós en relació al document aprovat per aquest
Ajuntament, com a conseqüència de l'esmentada re¬
solució del Conseller de Política Territorial i Obres
Públiques; autoritzar el President de la Comissió
d'Equilibri Territorial i Planejament Urbà perquè, si es
produïssin al·legacions de caràcter no substancial,
que impliquin modificacions, pugui adequar-hi el con¬
tingut del document i, si fos necessari, al resultat de
les consultes tècniques amb el Departament de Políti¬
ca Territorial i Obres Públiques per ajustar les pro¬
postes finals a les determinacions de la resolució prè¬
via; i, si les al·legacions no impliquen modificacions o
si no se n'hi presentessin, trametre el Text refós al
Departament de Política Territorial i Obres Públiques,
amb el resultat de la informació pública, als efectes
de l'aprovació definitiva per part del Govern de la Ge¬
neralitat de Catalunya, de conformitat amb l'article 76
del Decret legislatiu 1/1990, de 12 de juliol, modificat
pel Decret legislatiu 16/1994, de 26 de juliol.
Del Sr. Alcalde i els Portaveus de tots els Grups

Municipals:
Sol·licitar al Departament de Política Territorial i

Obres Públiques de la Generalitat de Catalunya,
l'inici dels tràmits necessaris per a declarar els en¬
torns del mercat de Sant Antoni, la Sagrada Família
i el Teatre Nacional, Auditori i el Parc de l'Estació
del Nord àrees de rehabilitació als efectes previstos
en el Reial Decret 2190/1995 i àmbits d'aplicació del
Decret 65/1996 del Departament de Política Territo¬
rial i Obres Públiques de la Generalitat, sobre ajuts
per a la rehabilitació d'habitatges.

Es pronuncien a favor de les dues mocions prece¬
dents els Portaveus de tots els Grups.
Del Sr. Alcalde:
1r. Instar al Museu Nacional d'Art de Catalunya que

promogui la creació d'una Fundació amb l'objectiu de
gestionar l'obra de Josep Clarà i fomentar-ne el conei¬
xement. 2n. Impulsar la participació en l'esmentada
Fundació de les institucions següents: l'Ajuntament de
Barcelona, el Museu Nacional d'Art de Catalunya,
l'Ajuntament d'Olot, la Reial Acadèmia de Belles Arts de
Sant Jordi, el Reial Cercle Artístic de Barcelona, l'Escola
de Belles Arts d'Olot i la Real Acadèmia de Bellas Artes
de San Fernando, entre d'altres. 3r. Instar al Museu
Nacional d'Art de Catalunya que nomeni un/a Conser-
vadora/a-director/a responsable de la Col·lecció Clarà
en el seu conjunt. 4t. Promoure, de comú acord entre
l'Ajuntament de Barcelona -especialment el Districte de
Sarrià-Sant Gervasi- i el Museu Nacional d'Art de

Catalunya, la utilització de l'immoble com a equipament
cultural, amb el nom d'"Herència Josep Clarà", vinculat
a la política de difusió del Museu Nacional amb una
orientació prioritàriament dedicada a l'estudi de la tradi¬
ció i el present de l'escultura del nostre país. 5è. Propo¬
sar al Museu Nacional d'Art de Catalunya que instal·li a
la casa Clarà i als jardins del carrer de Calatrava una
col·lecció permanent d'originals de Josep Clarà i també
fons documentals de l'artista (dibuixos, esbossos, estris,
...) que contribueixin a perpetuar la seva memòria i la
seva obra.
Es pronuncien a favor d'aquesta moció els Porta¬

veus dels Grups Socialista, d'Iniciativa-Els Verds i
d'Esquerra Republicana i en contra els del Grup Po¬
pular i de Convergència i Unió.
No havent-hi altres assumptes per tractar, la Presi¬

dència aixeca la sessió a les onze hores i quinze mi¬
nuts.
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PERSONAL

Concursos

Advertit error material en les bases trameses a

aquesta oficina, corresponents al concurs número
661 per a la provisió de 2 llocs de treball, més va¬
cants, de Cap de Nucli Orgànic Intersectorial de Ser¬
veis Personals de Districte, publicades a la Gaseta

Municipal de Barcelona, núm. 20, de 10 de juliol de
1996, es procedeix a rectificar-lo en el sentit que el
nivell dels llocs convocats és el 22 i l'específic de res¬
ponsabilitat mensual de 46.731 pessetes (2299Y),
segons catàleg vigent.
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